
تعطیلی روزهای پنجشنبه در کلانشهر قم موضوعی است که 
سالها از ابعاد مختلف اقتصادی و اجتماعی در مجامع گوناگون مورد 
بحث و بررسی مسوولان، کارشناسان و صاحبنظران قرار گرفته است، 
اما بررسی این موضوع به لحاظ زیست محیطی نیز تاثیرات مثبت 
این تعطیلی یک روزه را در کاهش آلودگی هوای شهر قم حداقل 

به میزان 25 درصد به خوبی نشان می دهد. بر اساس بررسی های 
صورت گرفته در کشورمان، معمولا سهم آلودگی خودروها و منابع 
متحرک نسبت به منابع ثابت بیشتر بوده و حدود 60 تا 70 درصد 
منابع آلودگی را تشکیل می دهند که از مهمترین دلایل آن، افزایش 

تعداد خودروها و تراکم بیش از حد آنها در شهرها ...

پانزدهمین جلسه رسیدگی به اتهامات متهم ردیف اول پرونده 
فساد نفتی دیروز در شعبه 15 دادگاه انقلاب و به ریاست قاضی 

صلواتی برگزار شد.
رسول کوهپایه زاده وکیل متهم نفتی در پانزدهمین جلسه 
دادگاه رسیدگی به اتهامات بابک زنجانی در قرائت ادامه دفاعیات 
مدعی شد: عدم رعایت بی طرفی در تحصیل از دیگر ایرادات 
شکلی کیفرخواست صادره است، جانب داری در گفتار و رفتار 
ناقض اصل بی طرفی و طبق ماده 93 قانون آیین دادرسی کیفری 
بازپرس باید در کمال بی طرفی و در حدود اختیارات قانونی 

تحقیقات را انجام دهد...

دبیر کل مجمع نیروهای خط امام با تاکید بر اینکه قصد 
کاندیداتوری در انتخابات پیش روی مجلس خبرگان رهبری 
و مجلس شورای اسلامی را ندارد، اما شرکت دیگران را در این 
پروسه ضروری و مهم می داند، گفت: مجمع نیروهای خط امام 

لیست انتخاباتی جداگانه ای در انتخابات ...

رئیس کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس از ارائه گزارش تحقیق و تفحص از مجموعه های اقتصادی بنیاد شهید به 
رئیس مجلس خبر داد.

 امیر خجسته دیروز در نطق میان دستور خود با انتقاد از عدم قرائت گزارش هیئت تحقیق و تفحص از بنیاد شهید در صحن 
علنی مجلس گفت: یکی از وظایف اساسی مجلس نظارت به طرق مختلف است که تذکر، سئوال و تحقیق و تفحص یکی از 
این ابزارهای قانونی است. وی با بیان اینکه مجلس زمانی قدرتمند است و خاصیت دارد که نظارت را به معنای واقعی عملی و 
اجرایی کند، خاطرنشان کرد: یکی از این موارد تحقیق و تفحص از بنیاد شهید است که البته تفحص از مجموعه های اقتصادی 
این بنیاد بوده، چرا که بقیه زیر مجموعه های این سازمان پاک هستند. در 2 سال گذشته تحقیق و تفحص از سیستم های 

اقتصادی این مجموعه انجام شد و با پیگیری های مستمر به نتایج خوبی رسیدیم...
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رئیس کمیسیون شوراها: فشار می آورند که گزارش تفحص از بنیاد شهید را نخوانیم

ماجرای سلطان شکر 
و بانک دی 

آیت الله علوی گرگانی:

ربا و دیرکرد وام مردم را بیچاره کرده است

شهردار قم خبر داد؛

خدمات رسانی نیروهای شهرداری قم به زائران حسینی

خودروها 70 درصد منابع آلودگی را تشکیل می دهند

نقش تعطیلی پنجشنبه ها
 درکاهش آلودگی هوای قم

آیا رضویان با مدیری اختلاف دارد؟
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وکیل نفت  در پانزدهمین جلسه دادگاه میلیاردر نفتی:

فقط زنجانی 
پول نفت را 
نداده است

حجت الاسلام هادی خامنه ای:

نباید افراد آنچه 
را که بلد نیستند در 

مجلس یاد بگیرند
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هیات نظارت بر اجرای برجام 
فقط به رهبری گزارش می دهد

رهبر معظم انقلاب اسلامی گفتند: نباید اجازه داد آمریکایی ها جرأت صحبت کردن درباره تجزیه عراق 
را پیدا کنند. حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی دیروز در دیدار آقای فواد معصوم رئیس 
جمهور عراق و هیأت همراه، عمق روابط دو کشور و دو ملت ایران و عراق را ریشه دار و تاریخی و فراتر از 
روابط کشورهای همسایه و در یک منطقه دانستند و با تأکید بر لزوم صیانت از وحدت ملی در عراق گفتند: 
ملت عراق، ملتی بزرگ و صاحب تاریخ کهنی است که از ظرفیت بسیار مهم جوانان قدرتمند و هوشیار 
برخوردار است و باید از این ظرفیت در جهت رساندن عراق به جایگاه شایسته خود استفاده شود. ایشان با 
اشاره به ارتباط برادرانه، صمیمی و محبت آمیز دو ملت ایران و عراق با وجود 8 سال جنگ تحمیلی از سوی 

صدام با تحریک بیگانگان، آن را پدیده ای عجیب خواندند و افزودند: راهپیمایی مراسم روز اربعین یک 
نمونه از این ارتباط دوستانه است به گونه ای که مردم عراق در پذیرایی از زائران ایرانی، از انفاق و محبت و 
ارادت چیزی کم نمی گذارند. رهبر انقلاب اسلامی تأکید کردند: مسئولان دو کشور ایران و عراق، باید از این 
فضا و فرصت برای منافع دو کشور بیشترین استفاده را بکنند. حضرت آیت الله خامنه ای با اظهار خرسندی 
از پیشرویهای اخیر در عراق و غلبه نسبتاً خوب بر فتنه داعش، بر لزوم مراقبت از وحدت کنونی در عراق 
تأکید کردند و افزودند: در ساختار تشکیلاتی حکومت عراق، رئیس جمهور از جایگاه خاصی برخوردار است 

و می تواند در کم کردن اختلافات و افزایش وحدت، نقش آفرینی مؤثری کند...

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رییس جمهوری عراق:

نباید به امریکا جرأت صحبت کردن درباره تجزیه عراق را داد

سرمقاله:  حسن لاسجردی

ولادیمیر پوتین رییس جمهور 
روسیه با سه هدف مهم و بزرگ 
به تهران سفر کرد. هدف اول این 
سفر حضور در مجمع کشورهای 
روز  که  بود  گاز  کننده  صادر 
سطح  در  و  تهران  در  دوشنبه 
روسای جمهور برگزار شد. از انجا 

که مسکو یکی از اعضای ...

پوتین در تهران
به دنبال چه اهدافی بود؟ 

سخنگوی دولت:
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شهردار قم گفت: در راستای خدمات رسانی به زائران عتبات عالیات در اربعین حسینی، 
شهرداری قم اقدام به اعزام 50 دستگاه اتوبوس به شهر مهران و مرز خسروی کرد.

دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد ظهر دیروز در حاشیه بدرقه کاروان ناوگان اتوبوس رانی به 
مهران گفت: این حرکت که در ارتباط با گرامی داشت اربعین حسینی در کل جهان اسلام و 
شیعه انجام می شود، بسیار مهم و یك همایش حسینی است که این پرچم همواره پابرجاست.

وی ادامه داد: حرکتی که روز عاشورا انجام شد، تبلور آن در اربعین است و ما نیز باید در 
عمیق بودن این حرکت حسینی در اربعین بکوشیم.

شهردار قم گفت: کارکنان شهرداری ها همان افرادی هستند که به مردم خدمت می کنند و 
اگر نیت خود را خالص کنند، قطعا موفق شده و به نتایج مطلوبی خواهند رسید.

سقائیان نژاد بیان داشت: امروز شاهد بودیم که توسط شهرداری قم 50 دستگاه اتوبوس 
برای خدمات رسانی به زائران عازم مهران شد و از سوی دیگر شهرداری قم با شهرداری ایلام 

نیز همکاری خواهد داشت.
وی افزود: با شهرداری تهران نیز همکاری داریم تا بتوانیم در راستای تمیزی مسیر نجف- 

کربلا بکوشیم و 120 نفر به این منظور از طرف شهرداری قم عازم کشور عراق شده اند.
شهردار قم بیان داشت: باید تا می توانیم در این زمینه تلاش کرده تا حرکت و فرهنگ 

حسینی را روز به روز گسترش دهیم.

مدیرعامل سازمان اتوبوس رانی شهرداری قم خبر داد:
اعزام ۵۰ دستگاه اتوبوس برای خدمات رسانی به زائران حسینی

همچنین مدیرعامل سازمان اتوبوس رانی شهرداری قم از اعزام 50 دستگاه اتوبوس برای 
خدمات رسانی هر چه مطلوب تر به زائران حسینی در اربعین خبر داد.

سعید امراللهی گفت: هم زمان با اربعین حسینی که شاهد حضور گسترده زائران در کربلا 
هستیم، خدمات رسانی به آن ها از اهمیت ویژه ای برخوردار است و ازاین رو همه نهادها و 

ارگان ها و حتی مردم به هر طریقی که می توانند در حال خدمات رسانی هستند.
وی بیان کرد: شهرداری قم نیز برای دومین سال به همت ناوگان بخش خصوصی که 
مشتاقانه برای ارائه خدمات ثبت نام کرده اند با برنامه ریزی اقدام به اعزام 50 دستگاه اتوبوس 

برای ارائه خدمات به زائران نموده است.
امراللهی افزود: این اتوبوس ها با هماهنگی وزارت کشور و سازمان شهرداری های کشور 
به عنوان ستاد اربعین، اعزام شدند که امیدواریم بتوانیم سهم کوچکی در ارائه خدمات داشته 

باشیم.
مدیرعامل سازمان اتوبوس رانی شهرداری قم گفت: به همراه این اتوبوس ها اکیپ پشتیبانی 

و همچنین تعمیرگاه سیار نیز اعزام شد تا بتوانند از آن ها حمایت کنند.
وی تصریح کرد: اتوبوس ها دیروز به مرز مهران اعزام شدندو قرار است کار انتقال زائران از 

مهران به مرز و بالعکس را انجام دهند.
امراللهی گفت: برای هر اتوبوس دو راننده در نظر گرفته شده و 15 نفر نیز به عنوان گروه 

پشتیبانی اعزام شده است و درمجموع 115 نیرو در این حرکت عظیم سهیم خواهند بود.

مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم خبر داد:
اعزام ۱۲۰ نفر برای نظافت مسیر نجف تا کربلا

همچنین مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم با اشاره به اجرای طرح 
نظافت مسیر نجف تا کربلا گفت: در راستای اجرای این طرح افراد داوطلب برای نظافت مسیر 

نجف تا کربلا به عراق اعزام شدند.
سید رسول موسوی نژادیان افزود: عصر دیروز کاروان 120 نفره شهرداری قم با بدرقه 

مدیران شهرداری به عتبات عالیات اعزام شدند. 
وی بابیان اینکه امیدواریم بیش ازآنچه در حوزه خدمات زائران بهره مند می شویم بیش از 
آن از معنویت بهره بگیریم، عنوان داشت: امیدواریم تأثیر این حرکت در ادامه فعالیت ها باشد 

و حداکثر بهره معنوی را از این اقدام و برنامه ببریم.
موسوی نژادیان ادامه داد: اعزام شدگان در بدو ورود به زیارت حرم امام علی )ع( می روند و 

کاروان پس از زیارت صبح روز پنجشنبه فعالیت خود را آغاز می کند و در محل تعیین شده 
مستقرشده و با برنامه ریزی صورت گرفته توسط سایر سازمان های شهرداری اقدامات لازم را 

در راستای اجرای طرح انجام می دهد.
موسوی نژادیان به مسیر مشخص شده برای نظافت اشاره کرد و ابراز داشت: از عمود هزار 
و 70  تا عمود هزار و 170 توسط شهرداری  قم نظافت می شود و برنامه ریزی صورت گرفته تا 
با استفاده از ظرفیت دانشجویان بسیجی که در مقطع ارشد و دکتری تحصیل می کنند این 
اقدام مهم انجام شود. مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم با اشاره به 
اینکه این کار کاملا داوطلبانه بوده و افراد در قبال فعالیت خود هزینه ای دریافت نمی کنند 
تصریح کرد: این کار کاملا داوطلبانه و در راه امام حسین )ع( صورت می گیرد و دانشجویان 

داوطلب مطالبه ای ندارند.

وی با بیان اینکه افراد داوطلب آموزش های لازم را دیده اند اظهار داشت: کلاس های 
آموزشی برگزار شده و آمادگی ایجاد شده است و همچنین امکانات لازم از جمله کیسه زباله، 

سطل زباله، کارتن پلاست و ... تامین شده و این امکانات به عراق منتقل شده است.
مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم با بیان اهداف اجرای این طرح 
عنوان کرد: یکی از اهداف اجرای این طرح فرهنگسازی نظافت مسیر و حفظ محیط زیست 

عراق با توجه به همسایگی ایران است.
وی بیان کرد: هدف دیگری که دنبال می کنیم اقدام عملی در این حوزه و الگوسازی است 

تا در سال های آینده در یك مسیر کاملا پاك زائران طی طریق کنند و فرهنگ نظافت در این 
ایام و دیگر ایام سال در شهرهایی که زائرین زندگی می کنند، رواج پیدا کند.

موسوی نژادیان با بیان اینکه معنویت خاصی در این مسیر حاکم است، تصریح کرد: مسیر 
با معنویت خاصی پیموده می شود بنابراین هر گونه فرهنگسازی تاثیر جدی خواهد داشت و 

امیدواریم این اقدام گامی موثر باشد.
وی به همکاری دستگاه های مختلف در اجرای این طرح اشاره کرد و ضمن تشکر از 
همه این دستگاه ها یادآور شد: برای اجرای این طرح دستگاه های مختلف مشارکت داشتند و 

حمایت و هدایت شهردار قم را در این راستا نمی توان نادیده گرفت.
مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم افزود: همچنین معاون 
خدمات شهری شهرداری قم، مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند، شهرداری منطقه چهار 
و... در اجرای این طرح نقش بسزایی داشته و در تهیه امکانات و برنامه ریزی همکاری 

خوبی داشتند. 
وی با ابراز خرسندی از اینکه شهرداری قم افتخار اجرای چنین طرحی را دارد خاطرنشان 

کرد: امیدواریم بتوانیم از این اقدام حداکثر بهره معنوی و فرهنگسازی را ببریم.

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم:
تأمین تجهیزات و ماشین آلات موردنیاز

 برای پاك سازی و نظافت مسیر پیاده روی زائران اربعین
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم نیز از همکاری این سازمان با سازمان 
فرهنگی ورزشی در پاك سازی بخشی از مسیر پیاده روی اربعین حسینی خبر داد و گفت: 

تجهیزات موردنیاز تهیه و تأمین شده است.
سید عبدالله میر ابراهیمی بیان کرد: در پی هماهنگی های صورت گرفته پاك سازی بخشی 
از مسیر پیاده روی نجف تا کربلا بر عهده شهرداری قم است و ما نیز در این زمینه وظیفه داریم 

که در حد توان به زائران امام حسین )ع( در اربعین حسینی خدمت کنیم.
وی با اشاره به اعزام کاروانی از قم برای فعالیت در ایام اربعین حسینی بیان کرد: سازمان 
مدیریت پسماند اقدام به تأمین تجهیزات موردنیاز از قبیل کیسه زباله، کارتن پلاست، دستکش 
و خودروهای مکانیزه برای مشارکت با سازمان فرهنگی ورزشی در طرح پاك سازی مسیر 

پیاده روی اربعین حسینی کرده است.
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم بیان کرد: دو نفر از کارکنان سازمان، 
معاون اجرایی و مسئول پسماند عمرانی -ساختمانی سازمان نیز برای همراهی و هماهنگی های 

لازم به کشور عراق اعزام شده اند.

شهردار قم خبر داد؛

خدمات رسانی نیروهای شهرداری قم به زائران حسینی
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پوتین در تهران
به دنبال چه اهدافی بود؟ 

ولادیمیر پوتین رییس جمهور روسیه با سه هدف مهم 
و بزرگ به تهران سفر کرد. هدف اول این سفر حضور در 
مجمع کشورهای صادر کننده گاز بود که روز دوشنبه در 
تهران و در سطح روسای جمهور برگزار شد. از انجا که مسکو 

یکی از اعضای اصلی این مجمع انرژی در جهان بحساب می آید این سفر می تواند در 
راستای برنامه ریزی، تصمیم سازی و اتخاذ استراتژی کلان این مجمع بشمار آید و حتی 
رویکرد کشورهای دارنده گاز برای سالهای اینده)حداقل سه سال ( را برنامه ریزی کند. 
هدف دوم می توند روابط دوجانبه باشد که در حال حاضر بین تهران و مسکو در حال 
افزایش است. روابط سیاسی، اقتصادی و امنیتی دوکشور می تواند محور گفتگوها قرار گیرد 
چرا که دو کشور اعلام کردند در این سفر تا سقف 30 میلیارد دلار قرارداد مشترک را برنامه 
ریزی کرده اند. نکته سوم دیدار پوتین با رهبر انقلاب اسلامی است که می تواند بعنوان 
مهمترین بخش این سفر از نظر تهران باشد که در این دیدار مهمترین نکات و تصمیمات 

در باره سیاست های مشترک منطقه ای و فرامنطقه ای در دستور کار می تواند باشد .
از نگاهی دیگر در روابط دوجانبه و پرونده های مهم مطروحه بین روحانی و پوتین می 
توان به قراردادهای حوزه انرژی، مدیریت منابع زیرزمینی مثل نفت و گاز و حتی اب و 
توافقات امنیتی مثل همکاری هسته ای و تبادلات نظامی و در حوزه تکنولوژی مباحثی در 
حوزه هواو فضا و ساخت هواپیمای مسافربری و تبادلات غیر نفتی همانند آنچه در دوران 
تحریم چند ماه پیش اروپا مطرح شد،در دستور کار باشد. در حوزه مسائل فراملی نیز 
مباحث منطقه ای همانند تحولات سوریه و عراق، مبارزه با تروریسم و نحوه مواجهه با نفوذ 

آمریکا در خاورمیانه می تواند از نکات مهم باشد.
در عین حال روابط رو به افزایش فعلی تهران و مسکو با توجه به ترتیبات نظام بین 
الملل و قرارگرفتن دو کشور در بلوک بندی های نزدیک بهم در موارد منطقه ای شرایطی 
را ایجاد کرده که تهران ومسکو علاوه بر تمایلات دیپلماتیک به بیان دیگر اجبارهای زمانه 
را نیز برای ارتقای دوستی و همکاری مورد ملاحظه جدی قرار دهند و به همین جهت 
است که پوتین می خواهد حضور در تهران را به فرصتی چندجانبه جهت تحکیم روابط 
و اتخاذ تصمیمات مهم منطقه ای و راهی برای پشتوانه سازی دوطرف در فضای بحرانی 

خاورمیانه تبدیل نماید.
از سوی دیگر می توان گفت در میان موضوعات مهم منطقه ای که مورد علاقه دو طرف 
بحساب می اید پرونده سوریه است که با توجه به مذاکرات وین در خصوص روند سیاسی 
در سوریه و اعلام مواضع علنی توسط مقامات دوکشور بنظر می رسد تمرکز بر موضوع 
آینده سیاسی بشار اسد در حال حاضر برگ برنده تهران و مسکو در قبال فشارهای متراکم 
سیاسی طرف مقابل می باشد و ازآنجا که سطح مذاکرات تهران بسیار بالاست این موضوع 
می تواند تاثیر شگرفی بر اینده سیاسی و امنیتی خاورمیانه داشته باشد. اهمیت این موضوع 
یعنی نحوه مواجهه دو کشور به مقوله آینده سیاسی اسد موقعی مورد توجه اساسی قرار 
می گیرد که بدانیم اخیرا بویژه پس از کنفرانس وین  رسانه های غربی با فضاسازی سنگین 
تلاش بسیار نمودند که این مسئله را محل اختلاف ایران و روسیه القا نمایند در صورتی که 
در بیان مقامات بلند پایه دو کشور در این مورد اختلاف نظری نیست و هر دو طرف به رای 
افکار عمومی و فرایند انتخابات بعنوان تنها مسیر تصمیمات سیاسی در سوریه تاکید دارند.

علاوه بر اینها، همکاری و اشتراک نظر بسیار بالای تهران ومسکو در نشست وین و 
تداوم این نگاه در اقدامات بعدی بویژه حمایت از دولت و ملت سوریه دربرابر تروریسم و 
همچنین تمایل دو کشور به تغییرات احتمالی در ساختار قدرت از طریق ارای مردمی و 
در یک فرایند سیاسی تعریف شده همه نشان از هماهنگی ایران و روسیه دارد. در عین 
حال ارایش سیاسی فعلی در سوریه این اجبار زمان را فراهم کرده تا دو کشور از مواضع 
نزدیکی برخوردار شوند و بنوعی در قبال محور عربی - غربی مخالف بشار اینک تهران و 
مسکو دارای نظرات نزدیک بهم هستند در عین حال مبارزه جدی با داعش نیز مزید بر 
علت شده تا این مقابله در برابر مانورهای تبلیغاتی غرب برای ائتلاف ضد داعش دو کشور 

را بهم نزدیکتر نماید.
همچنین چشم انداز نحوه مبارزه با گروههای تروریستی می تواند پکی از دستور کارهای 
مهم مذاکرات دو طرف باشد چرا که با وجود حضور قدرتمند مسکو در سرکوب داعش، 
برخی خبرها و تحلیلها ناظر به توافقات سران کشورهای مهم حاضر در اجلاس اخیر گروه 
20 در ترکیه جهت اعمال پاره ای ملاحظات در برخورد با این گروهها در خاک سوریه 
حکایت دارد که طرفهای غربی از پوتین خواستند تا فقط به انهدام استحکامات ونیروهای 
داعش و جبهه النصره متمرکز باشد و فشار نظامی را از دیگر گروهها باهدف شرکت انان 
در فرایند سیاسی در اینده سوریه بردارد که این موضوع می تواند در صورت تغییر نگاه 
مسکو از فازنظامی به سیاسی توسط روسیه چشم انداز ناخوشایندی از تحولات را برای 
اینده منطقه متصور سازد چراکه در حال حاضر برخلاف تصور کشورهای غربی به تقسیم 
گروههای تروریستی به خوب و بد این نگاه در جبهه رقیب شامل ایران و روسیه این تقسیم 

وجود ندارد.
در نهایت حضور پوتین در تهران حضوری چندجانبه است که بدلیل اهمیت موضوعات 
در دستو.ر کار مذاکرت چه در عرصه انرژی و چه مسائل منطقه ای می تواند به تغییرلت 

مهم در عرصه بین المللی بیانجامد.

آیت الله علوی گرگانی:

ربا و دیرکرد وام مردم را بیچاره کرده است
آیت الله علوی گرگانی: هدف از تاسیس بانک خدمت به مردم و رفع مشکلات معیشتی 
و اقتصادی آنان و کمک به چرخه اقتصادی کشور است، نباید این هدف مهم با گرفتن دیر 

کرد از مردم خدشه دار شود.
این استاد برجسته حوزه علمیه قم دیروز در دیدار مدیر عامل بانک ملت کشور با تشریح 
اهمیت قرض الحسنه بر لزوم مبارزه با ربا در همه ابعاد آن تاکید کردند. وی بر دادن وام 
قرض الحسنه به مردم جامعه تاکید کردند و اظهار داشت: ربا و دیرکرد وام، مردم را بیچاره 

کرده است باید این مساله را در کشور حل و باری رفع آن فکر اساسی بشود.
آیت الله علوی گرگانی با بیان اینکه هدف از تاسیس بانک خدمت به مردم و رفع 
مشکلات معیشتی و اقتصادی و کمک به چرخه اقتصادی کشور است، گفت: نباید این 

هدف مهم با گرفتن دیر کرد از مردم خدشه دار شود.
وی با تاکید بر اینکه بانک ها باید به انسان های نیازمند و محروم و مشتریان خوش 
حساب تسهیلات ویژه ای دهند افزود: خدا سرمایه بزرگی را در اختیار شما مسئولین 
کشور قرار داده است، این سرمایه امانت و نعمت الهی است و باید برای رفع نیاز کشور به 

کار گرفته شود.
آیت الله علوی گرگانی در پایان با تاکید براینکه رهنمود گرفتن از علمای دین به نفع 
کشور و جامعه است اظهار داشت: علما و مراجع خیرخواه مردم می باشند و لازم است که 

رهنمود های آنان به خوبی اجرا شود.

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم:

مهاجرت به قم باید مدیریت شود 
معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم گفت: با توجه به اینکه مهاجرت آسیب هایی را به 

دنبال دارد باید این پدیده به خوبی مدیریت شود.
احد جمالی روز سه شنبه در جلسه کارگروه اجتماعی و فرهنگی استانداری قم، با 
گرامیداشت هفته بسیج گفت: بسیج در بسیاری از عرصه ها حضور خود را به اثبات رسانده و 
در میان رزمندگان اولین شهدا مربوط به سنگربانان و سنگر سازان بسیجی و اقشار مردمی 
بودند. معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم افزود: نیروهای انقلابی سرمایه های ارزشمندی 
برای نظام هستند که وقتی مسئولیتی را می پذیرند می توان از وجود آنها به بهترین نحو 
استفاده کرد گرچه اختلاف سلیقه در دیدگاه ها وجود دارد اما اگر افراط و تفریطی در کار 

نباشد و همه در خط ولایت فقیه حرکت کنیم این اختلاف دیدگاه ها اهمیتی ندارد.
وی تصریح کرد: خدمت به مردم از وظایف مهم مسئولان است به خصوص در مساله 
برجام باید مسئولان با حفظ وحدت و تعادل نسبت به ظرفیت های موجود در جامعه تلاش 

کنند تا مشکلات مردم به خوبی پیگیری شود.
جمالی با تاکید بر دقیق بودن آمار نیز در زمینه برخی از آسیب های اجتماعی عنوان 
کرد: آمارها باید دقیق و حساب شده باشد اما گاهی می بینیم آمارهایی در مورد آسیب های 
اجتماعی ارائه می شود که واقعیت ندارد و جامعه را نگران می سازد از طرفی باید در پژوهش 

از داده ها و آمار دقیق استفاده کرد.
وی اظهار کرد: با توجه به مهاجرپذیری قم شاهد آسیب هایی هستیم در حالی که در 
قم نباید آسیب اجتماعی باشد و مهاجرت باید به خوبی مدیریت شود در این عرصه همه 
دستگاه های اجرایی وظیفه دارند به مساله آسیب های اجتماعی و حل آن توجه داشته 

باشند. 
معاون سیاسی امنیتی استاندار قم خاطرنشان کرد: یکی از ظرفیت های مهم برای رفع 
آسیب های اجتماعی، پژوهش است در این باره دستگاه های اجتماعی طبق قانون باید 

بودجه ای را برای پژوهش در نظر بگیرند.
وی گفت: باید از ظرفیت های بالنده علمی در کشور بهره مند شویم و با پژوهش به سمت 
حل معضلات برویم به ویژه در خصوص مهاجرت که معضلات و آفت هایی دارد توجه به 

پژوهش امری حیاتی است.
جمالی اظهار کرد: بودجه پژوهشی رژیم صهیونیستنی 300 برابر ایران و عربستان 17 
برابر ما و ترکیه 50 برابر است این نشان می دهد ما در پژوهش ضعیف هستیم و به این 
امر اهمیت نمی دهیم هنگامی که در علوم پزشکی و سایر رشته های علمی به پیشرفت 

رسیده ایم در مورد پژوهش نیز باید حرکت های خوبی انجام شود.
وی تصریح کرد: رهبرمعظم انقلاب در چشم انداز 20 ساله فرمودند که بودجه های 
پژوهشی باید به 4 درصد افزایش یابد، انتظار می رود در این باره تمهیداتی اندیشیده شود تا 

بتوان از ظرفیت های علمی و پژوهشی در حل معضلات استفاده کرد.
معاون سیاسی امنیتی استاندار قم در این جلسه همچنین در رابطه با معضل دست 
فروشان در قم گفت: اگر دستفروشی که برای سلامت اجتماعی و بهداشت مردم مناسب 
نیست باید ساماندهی شود و یا با آنها برخورد قانونی شود تا این معضل در قم نیز از بین برود.

سرمقاله

اخبار

حسن  لاسجردی

اخبار
مدیرکل جدید دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداری قم 

استان قم باید الگوی 
سایر استان های کشور باشد

مدیران کل سابق و جدید دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداری قم، روز سه شنبه 
در جلسه کارگروه فرهنگی و اجتماعی استانداری قم در سالن جلسه های معاونت سیاسی 

امنیتی و اجتماعی استانداری، تودیع و معارفه شدند. 
مدیرکل جدید دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداری قم در این جلسه با اشاره به 
اینکه استان قم باید الگوی سایر استان های کشور باشد، گفت: برخی آمارها در رابطه با 
فساد باعث نگرانی است و مسئولان ذیربط باید اقدام ها موثری در این زمینه داشته باشند.

عطاءالدین قاسمی افزود: مسئولان امانت داران نظام هستند و باید جلوی افزایش مشکل 
ها و معضل های جامعه را بگیرند. 

وی با بیان اینکه در آموزه های دینی دستورهای بسیاری برای رفع مشکل بشر و تعالی 
او ارائه شده است، افزود: عمل به این دستورها می تواند انسان را در دنیا و آخرت سعادتمند 
کند. وی اضافه کرد: نباید از اجرای گنجینه های دستورهای دینی و اخلاقی که از ائمه)ع( 

به ما رسیده است، غفلت کنیم.

مدیر کل استاندارد استان قم  خبرداد:

ابطال 45 پروانه استاندارد 
در هشت ماه گذشته درقم

مدیر کل استاندارد استان قم از انجام 325 مورد بازرسی از واحدهای تولیدی این استان 
طی هشت ماهه نخست سال خبر داد. 

منصور فرزانه اظهار داشت: طی هشت ماهه نخست سال جاری 29 پروانه استاندارد 
اجباری در استان قم صادر و 292 پروانه استاندارد اجباری نیز تمدید شده است.

وی در خصوص ابطال پروانه در استان قم افزود: طی هشت ماهه نخست سال جاری 
تعداد 45 پروانه در استان قم ابطال شده و 9 پروانه نیز به حالت تعلیق در آمده است.

مدیر کل استاندارد استان قم عنوان کرد: طی این مدت 325 مورد بازرسی از واحدهای 
تولیدی، 2 مورد بازرسی از سکوهای گازپرکنی، 26 مورد بازرسی از شهربازی ها، سه هزار و 
421 مورد بازرسی از مراکز عرضه و بازارها و 49 مورد بازرسی از جایگاه های عرضه سوخت 

انجام شده است. 
وی ادامه داد: همچنین 74۸ مورد نمونه برداری از واحدهای تولیدی تحت پوشش و 
44 مورد نمونه برداری از مراکز عرضه و بازار طی هشت ماهه نخست سال جاری انجام 
گرفته است. فرزانه بیان کرد: تعداد واحد تولیدی تحت پوشش دارای پروانه کاربرد علامت 
استاندارد تا انتهای آبان ماه 2۸4 واحد، تعداد پروانه های استاندارد معتبر تا پایان آبان ماه 

544 فقره و تعداد فرآورده های دارای پروانه استاندارد معتبر 926 عدد بوده است.

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم: 

پل میثم پایان امسال تکمیل می شود 
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم از اتمام پل میثم تا پایان امسال خبر داد.

علیرضا قاری قرآن با اشاره به پروژه پل میثم گفت: این پروژه سال ها روی زمین مانده 
بود ولی اکنون ستون ها انجام شده و فقط عرشه پل مانده است که تا پایان امسال این پروژه 

به مرحله بهره برداری می رسد.
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم گفت: این پروژه 11 میلیارد تومان اعتبار 

نیاز دارد که 30 درصد نقدی و 70 درصد غیر نقدی خواهد بود.
وی تصریح کرد: این پروژه چندین سال روی زمین مانده بود و معارضاتی نیز دارد که 
کسب کار آن ها از رونق افتاده است، این پل را قرار بود راه آهن اجرا کند که اقدامی از سوی 

آن ها صورت نگرفت و در حال حاضر قرارگاه قائم اجرای پروژه را بر عهده دارد.
قاری قرآن به پروژه سه سطحِ 15 خرداد اشاره کرد و بابیان اینکه مبلغ قرارداد برای 
اجرای این پروژه 42 میلیارد تومان بود گفت: این پروژه وقفه چند ماه داشت که دلیل 
آن نیز مسائل مالی بود. وی گفت: 42 میلیارد تومان نیز برای آزادسازی معارضات در 
نظر گرفته شده بود و ۸۸ میلیارد تومان کل اعتبار در نظر گرفته شده است و این پروژه 
در حال حاضر با قوّت اجرا می شود. معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم افزود: 
در حال حاضر 13 مغازه معارض داریم که در حال جلب رضایت مالکان هستیم و زمان 

پیش بینی شده برای بهره برداری از این پروژه تابستان سال آینده خواهد بود.

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیك شهرداری قم خبر داد:

 مکان یابی نصب دوربین های جدید 
کنترل ترافیک

مدیرعامل سازمان حمل حمل ونقل ترافیك شهرداری قم گفت: برای نصب دوربین های 
جدید کنترل ترافیك، مکان یابی در حال انجام است.

حسین شعبان زاده در بازدید از مرکز کنترل ترافیك هوشمند شهرداری قم گفت: در 
جلسه کلان شهرهای کشور که در همدان داشتیم، شهر قم در موضوع ITS جایگاه بسیار 

خوبی داشت که نشان دهنده همت والای کارشناسان فعال در این حوزه است.
وی بیان کرد: در حال حاضر دوربین های خوبی در سطح شهر نصب است که توسط 
آن ها اقدام به بررسی کنترل و ترافیك داریم و امیدواریم در آینده نزدیك دوربین های جدید 

نیز نصب شود.
شعبان زاده ابراز کرد: باید مکان یابی جدید برای نصب دوربین ها صورت گیرد که در این 

زمینه گروه کارشناسی در حال انجام وظیفه است.
مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیك شهرداری قم گفت: دوربین های جدید بخش 
دیگری از شهر را که زیرپوشش شهر نیست، پوشش خواهد داد و از طریق آن  می توانیم در 

کنترل ترافیك اثربخشی بیشتری داشته باشیم.

طی ۶ ماهه نخست سال جاری  صورت گرفت :

رشد وزنی ۱47 درصدی صادرات قم 
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم از رشد 147 درصدی صادرات قم از 

لحاظ وزنی طی 6 ماهه نخست سال جاری خبر داد. 
احمد ذاکری، گفت:  صادرات استان قم طی 6 ماهه نخست سال از لحاظ وزنی ۸2 و 

نیم هزار تن و از لحاظ ارزش ریالی ۸6 و نیم میلیون دلار بوده است.
وی گفت: واردات استان قم طی 6 ماهه نخست سال از لحاظ وزنی 33 و 2 دهم هزار 
تن و از لحاظ ریالی 159 و هشت دهم میلیون دلار بوده است. رئیس سازمان صنعت، 
معدن و تجارت استان قم عنوان کرد: صادرات استان قم از لحاظ وزنی طی 6 ماهه نخست 
سال 147 درصد و از لحاظ ارزشی نیز 20 و 9 دهم درصد رشد داشته است. وی بیان 
کرد: واردات استان قم از لحاظ وزنی 34 و چهار دهم درصد و از لحاظ ارزشی 4۸ و چهار 
دهم درصد کاهش داشته است. وی در خصوص عمده صادرات استان قم، افزود: 10 قلم 
عمده صادراتی استان قم شامل مواد پلاستیکی، فرآورده های غلات و آرد و نشاسته، سرب و 
مصنوعات سرب، انواع کفش، چدن و آهن و فولاد، محصولات شیمیایی آلی، انواع چسب ها، 
محصولات گوناگون صنایع شیمیایی، نمک و گوگرد و گچ و آهک و همچنین کتاب و 
محصولات صنعت چاپ می شود. وی بیان کرد: طرح تهیه گزارش میدانی از واحدهای 
صنعتی در حال انجام است که در این طرح با مراجعه حضوری به واحدهای تولیدی 
مشکلات و ویژگی های واحدها بررسی می شود. ذاکری گفت: ستاد تسهیل و رفع موانع 
تولید به ریاست استاندار و دبیری سازمان صنعت، معدن و تجارت با حضور مدیران مرتبط 
با بخش های صنعت، معدن و تجارت فعالیت می کند که مصوبه این ستاد در رفع موانع 
تولید از لحاظ ارزشی برابر با مصوبه هیئت وزیران است.  وی ادامه داد: این ستاد شامل پنج 
کارگروه امور زیربنایی، کارگروه کارگری، کارگروه مالیاتی، کارگروه امور بانکی و کارگروه 

محیط زیست و بهداشت می شود که به بررسی مشکلات می پردازد.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم مطرح کرد:

راه اندازی مرکز تحقیقات و تولید 
گل و گیاهان زینتی در قم

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از راه اندازی نخستین مرکز 
تحقیقات، آموزش و تولید گل و گیاهان زینتی در بوستان غدیر خبر داد.

پیام جوادیان اظهار کرد: با عنایت به اهمیت بحث تحقیقات، آموزش و تولید گل ها و 
گیاهان خاص و کمیاب، سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم در نظر دارد نسبت 
به راه اندازی نخستین مرکز تحقیقات، آموزش و تولید گل و گیاهان زینتی در بوستان 
غدیر اقدام کند. وی گفت: با توجه به ضرورت توجه به مقوله آموزش، تحقیقات و تولید 
در بحث فضای سبز و همچنین به روز رسانی اطلاعات و دانش کارشناسان فضای سبز، 
لزوم چنین مرکزی بسیار ضروری و الزامی است. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز 
شهرداری قم بیان کرد: همچنین بسیاری از گل ها و گیاهان زینتی وجود دارد که بخش 
خصوصی قادر به تولید آن ها نبوده و یا دانش آ ن  را ندارد که این مرکز می تواند با بنیه علمی 
و امکاناتی که در اختیار دارد در مسیر توسعه و گسترش این گونه ها اقدام کند. جوادیان 
گفت: البته بخش خصوصی نیز در این قسمت قطعاً مد نظر بوده و این مرکز می تواند در 
راستای بالا بردن توانایی و توانمندی تولیدکنندگان بخش خصوص مثمر ثمر باشد. وی 
گفت: همچنین قیمت تمام شده از نکاتی است که باید در این زمینه مد نظر قرار گیرد و 
در مسیر تولید گونه ها این موضوع اهمیت بسزایی دارد، چرا که تولید گونه هایی که قیمت 
تمام شده آن بالاتر از بازار است مقرون به صرفه نخواهد بود. مدیرعامل سازمان پارک ها و 
فضای سبز شهرداری قم بیان کرد: این مرکز سالانه می تواند پذیرای دانش آموختگانی باشد 
که از دانشگاه ها و مراکز علمی به سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری معرفی می شوند.

وی گفت: در حال حاضر بخشی از این مرکز فعال بوده که درختان چند ساله ای که 
توسط سازمان پارک ها برای کاشت در مناطق خریداری شده در این مرکز نگهداری شده 

که به مرور بین مناطق توزیع خواهد شد.

معاون اول رییس جمهور از اینکه برخی 
رسانه ها جملات قهرمانانه ای از بابک زنجانی 

منتشر می کنند، انتقاد کرد.
شورای  نشست  در  جهانگیری  اسحاق 
معاونان وزارت امور اقتصادی و دارایی از برخی 
دادگاه  اخبار  پوشش  نحوه   در  که  رسانه ها 
بابک زنجانی رسالت خود را به درستی انجام 
بسی  جای  گفت:  و  کرد  انتقاد  نمی دهند، 
تعجب و البته تأسف است که برخی از رسانه ها 
به گونه ای سخنان این فرد را منعکس می کنند 
جملات  و  هستند  او  سخنگوی  انگار  که 

قهرمانانه ای از او نقل می کنند.
معاون اول دولت اظهار کرد:تحقق اقتصاد 
در  جدی  رویکرد  تغییر  نیازمند  مقاومتی 

میان مدیران و دستگاه های اجرایی کشور است زیرا در غیر 
اینصورت تغییرات عمده ای ایجاد نخواهد شد. وزارت اقتصاد 
از جایگاه بسیار مهم و تعیین کننده ای در اقتصاد کشور و 
سالم سازی جریان اداری و روان سازی برنامه ها برخوردار 
است و نقش آن در پیشبرد اهداف اقتصادی و توسعه کشور 

از سایر دستگاه ها تعیین کننده تر است. 
وی با یادآوری اینکه هم اکنون در شرایط ویژه ای قرار 
داریم و دوران فعلی متفاوت با گذشته است، تصریح کرد: در 
سال های گذشته با تحریم های ظالمانه و محدودیت هایی در 
اقتصاد کشور مواجه بوده ایم و بیشتر تمرکز دولت بر مسائل 

اجرایی و غیراقتصادی بوده است.
جهانگیری افزود: الان کشور وارد دوران پساتحریم شده 
است که این دوران برای توسعه ی کشور بسیار تعیین کننده 
و از اهمیت ویژه ای برخوردار است.در این مقطع سرنوشت 
ساز، علاوه بر آنکه وارد دوران پساتحریم می شویم، دو اتفاق 
مهم دیگر نیز پیش روی ماست که یکی ابلاغ سیاست های 
کلی اقتصاد مقاومتی و دیگری تدوین برنامه ی ششم توسعه 
است. جهانگیری توجه به دو اصل برون گرایی و درون زایی 
در سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی را مورد تاکید قرار داد 
و گفت: باید به دنبال تعامل سازنده با دنیا باشیم تا بتوانیم به 
اهدافی نظیر توسعه ی صادرات و استفاده از منابع مالی بین 

المللی دست پیدا کنیم.
معاون اول رییس جمهور اضافه کرد: اینکه دائماً تکرار 

کنیم که به دنبال توسعه هستیم و می خواهیم میزان 
صادرات را افزایش دهیم کافی نیست بلکه باید ضرورت ها و 

الزامات توسعه را مهیا سازیم.
وی همچنین بر لزوم توجه به اقتصاد دانش بنیان تاکید 
و خاطرنشان کرد: باید برنامه های دستگاه های اجرایی مبتنی 
بر دانش روز و فناوری های نوین باشد و روش های سنتی و 
قدیمی کنار گذاشته شود و خود را به شیوه های علمی و 
جدید دنیا مجهز سازیم تا بتوانیم به اهداف مورد نظر برسیم.

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه اقتصاد ایران در 
شرایط فعلی ماموریت ویژه ای دارد گفت: در بالاترین سطح 
نظام مدیریتی و تصمیم گیری کشور این انتظار مطرح شده 
است که اقتصاد کشور باید بتواند از رشد متوسط سالانه ی 
۸ درصدی برخوردار باشد و این موضوع علاوه بر اینکه یک 
وظیفه و تکلیف اداری است، یک الزام و ضرورت برای کشور 
محسوب می شود و وزارت اقتصاد نیز باید بصورت شفاف و 
مدون بگوید که چگونه می توانیم در شرایط فعلی به این مهم 

دست پیدا کنیم.
ایجاد  برای  موجود  ضرورت های  به  اشاره  با  وی 
فرصت های شغلی برای فارغ التحصیلان کشور گفت: در 
طول برنامه ششم توسعه، متوسط تعداد فارغ التحصیلان 
کشور سالانه در حدود 900 هزار نفر است و افراد جویای 
کار غیردانشگاهی نیز وجود دارند که این آمار ایجاب می کند 
برنامه ی دقیقی برای اشتغالزایی در سطح کشور تدوین شود.

معاون اول رییس جمهور ادامه داد: متوسط اشتغالزایی 

در دهه گذشته به هیچ وجه رقم مناسب و 
مطلوبی نیست و علی رغم درآمدهای فراوان 

نفتی کشور، اشتغالزایی بسیار کم بوده است.
جهانگیری یکی دیگر از مشکلات اقتصادی 
کشور را کاهش قدرت خرید مردم در سال های 
گذشته دانست و افزود: ما بعنوان مدیران کشور 
ملزم و موظف هستیم که برای بهبود وضعیت 
زندگی مردم تلاش کنیم چرا که اعلام کرده ایم 
از این توانمندی برخوردار هستیم و مردم نیز 
به دولت اعتماد کردند و این ماموریت را به ما 

محول کرده اند.
جهانگیری تصریح کرد: وزارت اقتصاد باید 
نباید  و  باشد  نشاط  با  و  مجموعه ای خلاق 
سستی، تردید و یاس در آن راه داشته باشد 
زیرا اگر این وزارتخانه همواره با امید، جدیت و خلاقیت گام 
برندارد، سایر دستگاه های اجرایی نیز قادر نخواهند بود آنطور 
که باید حرکت کنند اما اگر وزارت اقتصاد با امید و برنامه 
حرکت کند، موج گسترده ای در سایر وزارتخانه ها ایجاد 
می شود و تحرک ویژه ای در همه ی بخش های دولت به 

وجود خواهد آمد.
نیازمند  امروز گفته می شود که  داد: وقتی  ادامه  وی 
تحرک، رونق و تحول در بخش مسکن هستیم، بیش از 
وزارت راه و شهرسازی از وزارت اقتصاد و سپس بانک مرکزی 
انتظار می رود که راهکارهای تامین منابع مالی و رفع موانع در 

این زمینه را فراهم کنند.
معاون اول رییس جمهور از تلاش ها و دستاوردهای 
وزارت امور اقتصادی و دارایی از ابتدای دولت تدبیر و امید 
قدردانی کرد و افزود: این وزارتخانه در دوران تحریم و در 
ایامی که فشارهای سنگین اقتصادی در کشور وجود داشت، 
توانست وظایف و ماموریت های خود را به درستی انجام دهد.

جهانگیری در بخش پایانی سخنان خود با اشاره به ارائه 
گزارش نماینده وزارت اقتصاد از روند اجرایی شدن قانون 
مبارزه با پولشویی در جلسه روز گذشته ستاد مبارزه با مفاسد 
اقتصادی، گفت: وزارت امور اقتصادی و دارایی مسئولیت 
شفاف سازی امور اقتصادی کشور را بر عهده دارد و انتظار این 
است که این وزارتخانه بسیار مراقب باشد تا مبادا شاهد تکرار 
پرونده هایی همچون پرونده ی بابک زنجانی در کشور باشیم.

رهبر معظم انقلاب اسلامی گفتند: نباید 
اجازه داد آمریکایی ها جرأت صحبت کردن 

درباره تجزیه عراق را پیدا کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم 
انقلاب اسلامی دیروز در دیدار آقای فواد 
معصوم رئیس جمهور عراق و هیأت همراه، 
و  ایران  و دو ملت  روابط دو کشور  عمق 
عراق را ریشه دار و تاریخی و فراتر از روابط 
کشورهای همسایه و در یک منطقه دانستند 
و با تأکید بر لزوم صیانت از وحدت ملی 
در عراق گفتند: ملت عراق، ملتی بزرگ و 
صاحب تاریخ کهنی است که از ظرفیت 
هوشیار  و  قدرتمند  جوانان  مهم  بسیار 
در  ظرفیت  این  از  باید  و  است  برخوردار 
جهت رساندن عراق به جایگاه شایسته خود 

استفاده شود.
ایشان با اشاره به ارتباط برادرانه، صمیمی 
و محبت آمیز دو ملت ایران و عراق با وجود 
۸ سال جنگ تحمیلی از سوی صدام با 
تحریک بیگانگان، آن را پدیده ای عجیب 
خواندند و افزودند: راهپیمایی مراسم روز 
ارتباط دوستانه  این  از  اربعین یک نمونه 
است به گونه ای که مردم عراق در پذیرایی 
از زائران ایرانی، از انفاق و محبت و ارادت 

چیزی کم نمی گذارند.
کردند:  تأکید  اسلامی  انقلاب  رهبر 
مسئولان دو کشور ایران و عراق، باید از این 
فضا و فرصت برای منافع دو کشور بیشترین 

استفاده را بکنند.
اظهار  با  ای  خامنه  الله  آیت  حضرت 
خرسندی از پیشرویهای اخیر در عراق و 
غلبه نسبتاً خوب بر فتنه داعش، بر لزوم 
مراقبت از وحدت کنونی در عراق تأکید 
تشکیلاتی  ساختار  در  افزودند:  و  کردند 

جایگاه  از  جمهور  رئیس  عراق،  حکومت 
خاصی برخوردار است و می تواند در کم 
افزایش وحدت، نقش  و  اختلافات  کردن 
به  اشاره  با  ایشان  کند.  مؤثری  آفرینی 
تلاش برخی طرفهای خارجی برای ایجاد 
اختلاف در عراق، خاطرنشان کردند: مردم 
عراق اعم از شیعه و سنی و کرد و عرب، 
قرنها است که بدون هیچ مشکلی در کنار 
یکدیگر زندگی می کنند اما متأسفانه برخی 
بیگانگان  همچنین  و  منطقه  کشورهای 
به دنبال بزرگنمایی اختلاف ها هستند که 
باید در مقابل آن ایستاد و از هرگونه بهانه 
ای که زمینه ساز بروز اختلافات می شود، 
بروز  اسلامی،  انقلاب  رهبر  کرد.  پرهیز 
به صحنه  آن  کشیده شدن  و  اختلافات 
عمومی عراق را زمینه ساز اظهارات مداخله 
جویانه بیگانگان دانستند و گفتند: نباید فضا 
بگونه ای شود که امریکاییها به خود جرأت 
دهند تا به صورت علنی صحبت از تجزیه 
عراق بکنند. حضرت آیت الله خامنه ای 
خاطرنشان کردند: چرا باید کشوری همچون 

عراق که کشوری بزرگ، ثروتمند و صاحب 
تاریخ هزار ساله است، تجزیه و به مناطق 
کوچکتر تقسیم شود، تا همواره در معرض 

اختلاف و نزاع قرار گیرد.
ایشان افزودند: قطعاً مسئولان عراقی، 
روابط خارجی با کشورهای دیگر از جمله 
مردم  منافع  و  مصالح  براساس  را  امریکا 
این کشور تنظیم خواهند کرد اما نباید به 
امریکاییها اجازه داد که عراق را همچون 
هر  و  کنند  تصور  خود  شخصی  ملک 
صحبتی را بیان و هر اقدامی را انجام دهند.

رهبر انقلاب با تأکید بر اینکه عراق امروز 
بواسطه ملت بزرگ خود و همچنین جوانان 
توانمند و هوشیار، با عراق گذشته کاملًا 
متفاوت است، گفتند: جوانان عراق اکنون 
بیدار شده اند و به قدرت و توانایی خود پی 
برده اند و چنین جوانانی قطعاً زیر بار سلطه 

امریکا نخواهند رفت.
نیروهای  ای  الله خامنه  آیت  حضرت 
داوطلب مردمی عراق در جنگ با داعش 
را مظهر بارزِ بیداری و قدرت جوانان عراقی 

خواندند و تأکید کردند: باید از ظرفیت و 
توانایی های جوانان عراق برای رساندن این 
کشور به جایگاه شایسته خود بیش از پیش 
استفاده شود. ایشان با تأکید بر آمادگی همه 
جانبه جمهوری اسلامی ایران برای انتقال 
فناوری،  علمی،  های  توانایی  و  تجربیات 
دفاعی و خدماتی خود به عراق، افزودند: باید 
تلاش شود تا سطح همکاریهای اقتصادی دو 

کشور ارتقاء بیشتری یابد. 
در این دیدار که آقای جهانگیری معاون 
اول رئیس جمهور نیز حضور داشت آقای 
ابراز  با  عراق  جمهور  رئیس  معصوم  فواد 
خرسندی فراوان از دیدار با رهبر انقلاب 
اسلامی به جایگاه و نفوذ کلام حضرت آیت 
الله خامنه ای در میان مردم و مسئولان 
عراق به عنوان یک مجتهد و مرجع تقلید 
های  توصیه  گفت:  و  کرد  اشاره  بزرگ، 
جنابعالی درخصوص حفظ وحدت و پرهیز 
از اختلاف در عراق، قطعاً تأثیرگذار خواهد 
های  کمک  از  عراق  جمهور  رئیس  بود. 
جمهوری اسلامی ایران به ویژه در شرایط 
بسیار  سخت حمله داعش تشکر و قدردانی 
کرد و با اشاره به مشترکات تاریخی، دینی 
و فرهنگی دو ملت ایران و عراق، گفت: ما 
خواستار گسترش بیش از پیش روابط دو 
کشور و استفاده از تجربیات و توانایی های 

ایران در زمینه های مختلف هستیم.
آقای فواد معصوم وضعیت عمومی عراق 
و انسجام و هماهنگی درونی را نسبت به 
گذشته بهتر ارزیابی کرد و افزود: در مقابله 
با داعش نیز توفیقات زیادی به دست آمده 
و  داوطلب  نیروهای  ارتش،  هماهنگی  و 
پیشمرگان کرد زمینه ساز ضربات سنگینی 

به داعش شده است.

در نشست شورای معاونان وزارت امور اقتصادی و دارایی مطرح شد:

انتقاد جهانگیری از رسانه هایی که سخنگوی بابک زنجانی شده اند 

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رییس جمهوری عراق:

نباید به امریکا جرأت صحبت کردن درباره تجزیه عراق را داد

وزیر کشور در پاسخ به این سوال که صدور 
مجوز از سوی این وزارتخانه برای سخنرانی افراد، 
احزاب و گروهها در آستانه برگزاری انتخابات به 
چه شیوه ای است، گفت: وزارت کشور براساس 

قانون مجوز سخنرانی صادر می کند. 
روز سه شنبه  فضلی  عبدالرضا رحمانی 
در جمع خبرنگاران در پاسخ به سوال یکی 
از خبرنگاران که یکی از نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی از وزارت کشور به منظور صدور 
مجوز برای سخنرانی وزیر کشور سابق دولت 
اگر شورای  افزود:  است،  کرده  انتقاد  هشتم 
تامین هر شهرستان متناسب با وظایف قانونی 
که دارد می تواند تشخیص دهد به هر حزب، 
گروه یا جمعی یا افرادی که می خواهند تجمع 

داشته باشند و فعالیتی کنند این حتما قانونی است. وزیر 
کشور با بیان اینکه وزارت کشور نیز براساس قانون در این 
زمینه عمل می کند، افزود: امیدواریم خداوند ما را هدایت 
کند تا بیشتر پایبند به اخلاق باشیم و هم پایبند به قانون 

باشیم و به قانون عمل کنیم.
در  که  خبرنگاری  سوال  به  پاسخ  در  همچنین  وی 

انتخابات در بخش نرم افزاریبا شورای نگهبان در حال رایزنی 
بودید آیا اقداماتی صورت گرفته است، گفت: خبر ندارم و 

دارند کار می کنند.
صدور ویزا برای شرکت در مراسم اربعین تا 28 صفر 
وزیر کشور در ادامه در خصوص اقدامات ستاد اربعین نیز 
گفت: در تماسی با وزیر کشور عراق برخی از موارد مورد نیاز 
در زمینه اربعین هماهنگ شد که از آنها درخواست داشتیم 

مدت ویزا تا 2۸ صفر ادامه داشته باشد.
رحمانی فضلی افزود: همچنین قرار است 
در صدور ویزا برای زائران اربعین حسینی نیز 
تسریع شود و قرار است مرزبانان در کشور عراق 

نیز همکاری خودشان را افزایش دهند.
وی تصریح کرد: در حال حاضر ما در زمینه 
کندی صدور ویزادر کشور مشکل داریم که با 
ظرفیت سازی که انجام شده این مشکل نیز در 

حال رفع است.
وزیر کشور با بیان اینکه صدور ویزا در 11 
شهر کشور صادر می شود، ادامه داد: از آنجا 
که متولی امر صدور ویزا کشور عراق است 
قول داده اند با استفاده از نیروهای بیشتر و سه 
شیفته شدن فعالیت کاریشان، در این موضوع 

نیز تسریع شود.
رحمانی فضلی خاطرنشان کرد: خوشبختانه مردم نیز به 
توصیه های جدی در خصوص سفر به کشور عراق و شرکت 
در مراسم اربعین به خوبی توجه کرده اند و مردم به تدریج 
و با همراه داشتن ویزا، به این کشور سفر می کنند تا در روز 

اربعین در مراسم اباعبدالله الحسین شرکت کنند. 

وزیر کشور: 

وزارت کشور براساس قانون مجوز سخنرانی صادر می کند 

در  معتقدم  گفت:  جمهوری  رئیس 
جهان امروز همه کشورها در مجامع بین 
نباید  و  هستند  رای  یک  دارای  المللی 
کشوری به خود اجازه دهد تا در امور دیگر 

کشورها مداخله کند. 
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی 
ریاست جمهوری، دکتر حسن روحانی 
روز سه شنبه در دیدار اوو مورالس رئیس 
جمهوری بولیوی و نشست هیات های 
عالی رتبه دو کشور این مطلب را بیان کرد.

و  همکاری  به  جمهوری  رئیس 
مشارکت دو کشور در مبارزه با تروریسم و 
یکجانبه گرایی اشاره کرد افزود: در دیدگاه 
ما استقلال و حق حاکمیت ملی کشورها 
حائز اهمیت بوده و این که کسانی بخواهند 
این حق ملت ها را زیر پا بگذارند، غیرقابل 

قبول خواهد بود.
روحانی تاکید کرد: معتقدیم در سوریه، 
عراق و یمن و نقاط دیگر باید با تروریسم 
مبارزه شود و کشورها نیز حق دخالت در 
امور داخلی دیگر کشورها را ندارند. برای 
روی  باید  ها  تلاش  نیز  معضلات  رفع 

راه حل سیاسی در راستای  به  رسیدن 
خواست ملت ها متمرکز شود.

وی با بیان این که امروز همه کشورهای 
جهان باید در برابر گروه های تروریستی 
ایستادگی و مقاومت کنند، گفت: نباید 
تروریستی  های  گروه  تا  دهیم  اجازه 
اقدامات ضد انسانی خود را به آسانی انجام 
داده و حقوق ملت ها از سوی قدرت های 

زورگو تضییع شود.
علاقمندی تهران برای گسترش و 
تقویت همکاری با آمریکای لاتین

رئیس جمهوری همچنین با تاکید بر 
علاقمندی تهران برای گسترش و تقویت 
لاتین،  آمریکای  کشورهای  با  همکاری 
ادامه داد: جمهوری اسلامی ایران آماده 
ارتقای همکاری خود در همه عرصه ها با 
بولیوی به عنوان کشور دوست و انقلابی 
است. رئیس جمهوری اظهار داشت: ما 
آماده ایم تجربیات و توانمندی های خود 
را در بخش های مختلف فنی، مهندسی 

و کشاورزی در اختیار بولیوی قرار دهیم.
روحانی با بیان این که ایران و بولیوی 

همفکری و همکاری های خوبی در مسایل 
مربوط به حوزه نفت، گاز و انرژی با یکدیگر 
دارند، ادامه داد: دو کشور می توانند در 
راستای منافع تولیدکنندگان و خریداران 
انرژی همکاری خوبی داشته و روابط خود 

را گسترش دهند.
وی با اشاره به ضرورت تکمیل پروژه 
ها و اجرای تفاهم نامه های میان دو کشور 
اضافه کرد: ایران و بولیوی اراده سیاسی 
لازم و کافی را برای توسعه روابط در همه 
بخش ها از جمله اقتصادی، علمی، تجاری، 
انرژی  فرهنگی و همکاری ها در حوزه 
سرمایه  و  درمانی  بهداشتی،  خدمات  و 

گذاری دارند.
رئیس جمهوری تصریح کرد: مسئولان 
کمیسیون مشترک دو کشور باید موانع 
توسعه همکاری ها و  موجود در مسیر 
مناسبات را شناسایی و در جهت رفع آنها 
تلاش کنند تا بتوانیم از فضای روابط خوب 
دو کشور به خوبی در راستای گسترش 

همکاری ها و مناسبات بهره مند شویم.
اوو مورالس رئیس جمهوری بولیوی 

نیز در این نشست ضمن تقدیر از دعوت 
از بولیوی برای  ایران  جمهوری اسلامی 
کشورهای  سران  اجلاس  در  حضور 
صادرکننده گاز گفت: این اجلاس برای 
کشورهای عضو بسیار حائز اهمیت بوده 
و  شایستگی  با  ایران  در  آن  برگزاری  و 

موفقیت کامل انجام شد.
روابط  به  اشاره  با  همچنین  وی 
ضرورت  بر  تاکید  و  کشور  دو  دوستانه 
توسعه و گسترش همه جانبه مناسبات 
با ایران، به اجرای طرح ها و پروژه های 
مهندسان ایرانی در بولیوی اشاره کرد و 
خواستار ارتقای سطح همکاری ها و انتقال 
توانمندی ها و تکنولوژی های فنی در 
بخش های مختلف از ایران به بولیوی شد.

رئیس جمهوری بولیوی با تجلیل از 
مواضع جمهوری اسلامی ایران در مقابله 
با تروریسم در جهان گفت: تروریسم با 
حمایت ابرقدرت ها همواره گریبان گیر 
کشورهای مستقل و ضد امپریالیسم بوده 
و باید همه کشورها در مسیر مبارزه با این 
معضل متحد بوده و با هم همکاری کنند.

در نشست هیات عالی رتبه ایران و بولیوی 

روحانی: نباید کشوری در امور کشورهای دیگر مداخله کند 



3 اقتصادی

با تصویب نمایندگان؛

اخذ گواهینامه رانندگی بدون نیاز به 
کارت پایان خدمت امکان پذیر شد 

با تصویب نمایندگان و در صورت تأیید نهایی از سوی شورای نگهبان اخذ گواهینامه 
رانندگی بدون کارت پایان خدمت و یا معافیت امکان پذیر شد. 

نمایندگان در جلسه علنی مجلس و در ادامه بررسی لایحه بیمه اجباری مسئولیت مدنی 
دارندگان وسایل نقلیه موتوری در مقابل شخص ثالث ماده 55 را به تصویب رساندند که 
بر اساس آن نیروی انتظامی جمهوری اسلامی ایران مکلف است ظرف مدت سه ماه از 
تاریخ لازم الاجرا شدن این قانون ترتیبی اتخاذ نماید که امکان دسترسی به بانک اطلاعاتی 
آن نیرو در ارتباط با موضوعات مورد نیاز نظیر سوابق تخلفات رانندگان از طریق سامانه 
الکترونیکی برای مراجع قضایی، صندوق تأمین خسارت بدنی و بیمه مرکزی فراهم شود. 
ضمن آنکه با الحاق یک بند به این ماده متقاضیان می توانند بدون کارت پایان خدمت 

گواهینامه رانندگی دریافت کنند. 
همچنین بر اساس ماده 56 شرکت های مجاز بیمه ای نیز مکلف می شوند ظرف سه 
ماه از تاریخ اجرای قانون اطلاعات مورد نیاز بیمه مرکزی در مورد مشتریان خود را در 
چارچوب سامانه الکترونیکی و به صورت آنلاین برای بیمه مرکزی در دسترس قرار دهند و 
بیمه مرکزی نیز با تصویب مجلس و بر اساس ماده 57 خدمات مشابهی را برای دسترسی 
به اطلاعات بیمه ای افراد برای مراجع قضایی، شرکت های بیمه ذیربط، نیروی انتظامی و 

صندوق تأمین خسارت بدنی فراهم کند. 
به دلیل حجم پیشنهادات بالا و به واسطه آنکه در صورت عدم اتمام این لایحه مجلس 
باید فردا نیز تشکیل جلسه دهد با تصویب هیأت رئیسه و موافقت نمایندگان مواد 58 
و 59 این لایحه برای بررسی های بیشتر و گنجاندن پیشنهادات فراوان نمایندگان به 

کمیسیون ارجاع شد. 

آخرین نرخطلا د ر ایران 

3,987,000یک مثقال طلا

920,400یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,020,000سکه بهار آزاد ی

9,030,000سکه امامی

4,540,000نیم سکه

2,440,000ربع  سکه

1,650,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 19,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 23,950,000تیبا 



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

 MVM11018,000,000 چهار سیلند ر
آگهی ثبت انتخابات انجمن صنفی کارفرمایی شرکت های 

ساختمانی، تاسیساتی و تاسیساتی استان قم
 به استناد ماده 131 قانون کار و آیین نامه مصوب 71/10/6هیات وزیران و به موجب صورتجلسه مورخ 
1394/07/26مجمع عمومی و انتخابات هیات مدیره و سایر مدارک تسلیمی ، اسامی و سمت هر یک از اعضا 
اصلی و علی البدل هیئت مدیره انجمن صنفی کارفرمایی شرکتهای ساختمانی، تاسیساتی و تاسیساتی استان 
قم که از تاریخ 1394/07/26 به مدت 3 سال و بازرسان از تاریخ یاد شده به مدت 1 سال انتخاب شده اند به 

شرح ذیل می باشد:
1- جناب آقای عباس پناه)رئیس هیئت مدیره(

2- جناب آقای محمد جواد زجاجی) نایب رئیس(
3- جناب آقای عباس باباپیر)خزانه دار(

4- جناب آقای علیرضا بختیاری) عضو اصلی هیئت مدیره و دبیر(
5- جناب آقای مجید سلیمی) عضو اصلی هیئت مدیره(
6- جناب آقای محمد عزیزی) عضو اصلی هیئت مدیره(

7- جناب آقای حمزه عسگری) عضو اصلی هیئت مدیره(
8- جناب آقای سید محمد آقا میری) عضو علی البدل هیئت مدیره(

9- جناب آقای محمد حسن پناه )عضو علی البدل هیئت مدیره(
10- جناب آقای ابوالفضل میر صادقی) بازرس اصلی(

11- جناب آقای محمد میر شاکی)بازرس اصلی(
12- جناب آقای علی اکبر براق جم)بازرس علی البدل(

شرط تحویل خودروهای فروش رفته
 با وام 25 میلیونی 

معاون شرکت خودروسازی سایپا با اعلام اینکه بخشنامه عدم تحویل خودروهای امانی 
به مشتریان ارتباطی با خودروهای فروش رفته با وام 25 میلیون تومانی ندارد گفت که 
فروش های انجام شده با این تسهیلات نیز تا زمانی که فاکتور نشود تحویل نخواهد شد و 

این امر هم به تامین اعتبار از سوی بانک مرکزی منوط است. 
تقی زاده با اشاره به بخشنامه ابلاغ شده به نمایندگی ها برای توقف تحویل خودروهای 
امانی اظهار کرد: خودروی امانی خودروهای بدون پلاک و بیمه هستند که طبق بخشنامه 
راهور ناجا از تحویل آنها جهت جلوگیری از انجام تخلف و یا تصادفات احتمالی معذوریم 

و در این مورد الزام قانونی وجود دارد. 
وی با بیان اینکه این بخشنامه مربوط به 10 سال پیش است که دائم آن را برای 
یادآوری به نمایندگی ها تکرار می کنیم افزود: برخی از نمایندگی ها به دلیل عدم گنجایش 
پارکینک و یا آشنایی با مشتری خودروهای امانی را تحویل می دهند که خلاف قانون 
است. ولی با این حال ابلاغ این بخشنامه که با دوره فروش اقساطی خودرو با وام 25 

میلیون تومانی همزمان شده ارتباطی با آن ندارد. 
تحویل خودروهای فروش رفته با وام 25 میلیونی به شرط تامین مالی

معاون فروش سایپا به بیان توضیحاتی در مورد خودروهای فرخته شده با تسهیلات 
25 میلیونی نیز پرداخت و گفت: این خودروها هم تا زمانی که فاکتور نشود قابل تحویل 
نیست که فاکتور آن هم منوط به دریافت مبلغ آن یعنی تامین اعتبار از سوی بانک 

مرکزی است. چراکه باید ابتدا فاکتور، صدور سند و پلاک بگیرد بعد تحویل شود. 
وی در رابطه با زمان یک ماهه تحویل خودروهای فروش رفته با تسهیلات 25 میلیون 
تومانی نیز این گونه توضیح داد که زمانی که پول کامل به حساب خودرو ساز وارد و 
تامین مالی بانکها انجام شود از آن تاریخ یکماه فرصت داریم که خودرو را تحویل دهیم. 
به گفته وی تمام تولیدات از روز ثبت نام تا کنون برای تامین خودروی این طرح انبار 
شده و به محض اینکه سیستم بانکی تامین مالی انجام دهد ظرف یک هفته تا 10 روز 

اول حدود 50 تا 60 درصد تعهدات انجام خواهد شد. 
چگونگی تامین مالی فروش های مازاد

معاون فروش سایپا در مورد تعیین تکلیف خودروهایی که خودرو سازان تا 20 هزار 
دستگاه بالاتر از سقف تعیین شده بانک مرکزی بفروش رسانده اند هم بیان کرد: هنوز 
سهمیه بندی اینکه هر خودروساز می تواند از این تسهیلات استفاده کند مشخص نیست 
ولی به هر حال ما به قراردادی که متقاضی در نمایندگی دارد متعهد هستیم و در نهایت 
یا از طریق تامین مالی بانکها و یا از طریق خود شرکت به تعهدات خود عمل می کنیم. 

تقی زاده توضیحی هم درباره توقف فروش نقدی برخی از خودروهای شرکتهای 
خودرسازی ارائه و عنوان کرد: با توجه به اینکه باید ابتدا تعهدات قبلی خود به ویژه در 
مورد خودروهای فروش رفته با تسهیلات 25 میلیون تومانی انجام و تا یک ماهه دیگر 
تحویل شود اولویت را برای تامین کالای این بخش ها قرار داده ایم. بنابراین درحال حاضر 
خودروهایی که در انبار داریم و تولیدات یک ماه آینده را برای متقاضیان قبلی قرار داده و 
تا هنگامی که فروش های انجام شده تحویل نشود هیچ تعهد جدیدی ایجاد نخواهیم کرد. 

شرایط پرداخت اقساطی قبض های موبایل 
مشترکان سیم کارتهای دائمی همراه اول یک بار در سال می توانند قبض خود را به 

شکل اقساطی پرداخت کنند. 
بنا بر اعلام اپراتور اول تلفن همراه، کلیه مشترکان تلفن همراه که در وضعیت نرمال یا 
قطع بوده و مبلغ بدهی آنها حداقل 100.000 ریال باشد می توانند از طریق پرتال همراه 

اول و مراکز تلفن ثابت نسبت به تقسیط بدهی خود اقدام کنند. 
البته با این وجود، تقسیط مبلغ بدهی محدودیتهایی هم برای مشترک به دنبال خواهد 
داشت که این محدودیتها عبارتند از قطع سرویسهای GPRS، MMS و رومینگ بین 
الملل، محدودیت سقف مکالمات تا 80 درصد مبلغ 500 هزار ریال و اعمال قطع صوری 

تقسیط روی خط جهت جلوگیری از نقل و انتقال تا پایان اقساط. 
اما پس از پرداخت آخرین قسط آیتم قطع صوری تقسیط آبونمان وصل و کلیه 

محدودیت های مذکور برطرف خواهد شد. 
نکته دیگر اینکه در مدت زمانی که قرار است مشترک اقساط خود را پرداخت کند 
توجه به برخی نکات ضروری است چراکه در غیر این صورت خط فرد دوباره به حالت 

یکطرفه در خواهد آمد. 
بدین ترتیب درصورت عدم پرداخت قسط برای اولین بار خط مشترک سه روز پس از 
سررسید قسط تلفن به دلیل عدم پرداخت قسط قطع خواهد شد. در این وضعیت اگر 
قسط مربوطه پرداخت شود خط بدون مراجعه حضوری پس از 24 ساعت مجدداً وصل 
خواهد شد.  اما چنانچه مشترکی تا سر رسید قسط بعدی نیز به پرداخت اقساط و وصل 
خط خود اقدام نکند، سه روز پس از سررسید قسط دوم، خط مشترک به دلیل عدم 
تسویه حساب اقساط قطع می شود. در این شرایط مشترک از وضعیت تقسیط خارج و 

مانده بدهی اقساط مجدداً به صورتحساب مشترک برمی گردد. 
همچنین کلیه محدودیتهای اعمال شده بابت تقسیط حذف و به وضعیت نرمال تغییر 
می کند. در این حالت مشترک باید برای وصل خط خود به مراکز تلفن ثابت ) مراکز 

استانها ( با پرداخت مبلغ بدهی به روز، مراجعه کند. 
از سوی دیگر، مشترکی که در وضعیت تسویه حساب اقساط است می تواند با مراجعه 
به مراکز تلفن ثابت )مراکز استانها( نسبت به اخذ قبض میاندوره به روز و پرداخت آن 
جهت وصل تلفن خود نسبت به تقسیط مجدد خط اقدام کند. امکان پرداخت قبض 
میاندوره به روز از طریق پرتال همراه اول نیز میسر است لیکن برای وصل خط مشمول 
قطع "تسویه حساب اقساط" و یا تقسیط مجدد، مشترک باید به یکی از مراکز تلفن ثابت 
)مراکز استانها( مراجعه شود.  سررسید اقساط نیز بصورت ماهانه توسط سیستم تعیین 
می شود و برای پرداخت مشترک می تواند پس از اخذ شناسه قبض و پرداخت از پرتال 
همراه اول، از کلیه روشهای پرداخت حضوری و غیر حضوری )تلفن بانک ATM – و 

...( اقدام کند. 
با این حال باید توجه داشت که هر شماره تلفن فقط یک بار در سال می تواند مشمول 
شرایط پرداخت اقساطی شود و مشترک جهت تقسیط مجدد در طول یک سال، باید در 

تهران به مراکز تلفن ثابت )در استانها به ادارات مشترکین( مراجعه کند. 
امکان تقسیط از طریق پرتال شرکت ارتباطات سیار و با وارد کردن شماره تلفن همراه 
و کدپستی موجود در سیستم خدمات مشتریان امکان پذیر است. در صورت مشاهده 
خطا ،نیز مشترک می تواند جهت اصلاح کد پستی به یکی از دفاتر خدماتی مراجعه کند. 

تشکل های مختلف کارگری در نیمه دوم هر سال با ایجاد 
کمیته هایی، حداقل دستمزد برای سال آتی را پیش بینی 
می کنند اما در نهایت آنچه در شورای عالی کار تعیین 
می شود به امضای همان کارگرانی می رسد که سناریوی 
تکراری دستمزد را هر ساله در ماه های پایانی سال تکرار می 
کنند. حداقل دستمزد هر سال از سوی تشکل های کارگری، 
کارفرمایی و نمایندگانی از سوی دولت در آخرین نشست 

شورای عالی کار اعلام می شود.
تشکل های کارگری در ماه های پایانی سال که به طور عام 
کمیته های تعیین دستمزد را برقرار می کنند، با محاسباتی 
نیازهای اولیه یک خانواده چهار نفره را برآورد کرده و در نهایت 
به رقمی می رسند که با دستمزد واقعی کارگران تفاوت دارد.

ارقام یاد شده به ظاهر دلپذیر است و گفت و گوهای 
زیادی پیرامون آنها صورت می گیرد. نمایندگان کارگری از 
این موضوع صحبت می کنند طبق آمارهای رسمی بانک 
مرکزی، کارگران به همراه خانواده هایشان در زیر خط فقر 
زندگی می کنند که زیرا دستمزدی که هر ساله از سوی 
شورای عالی کار تعیین می شود فقط کفاف چند روز هزینه 

معیشت یک خانوار چهار نفره کارگری را می دهد. 
این رویه هر ساله تکرار می شود و در نهایت شورای عالی 
کار در آخرین نشست خود بر اساس نرخ تورم دستمزد سال 

آتی را تعیین می کند.
بر اساس ماده 41 قانون کار، میزان دستمزد، هر ساله 
باید با در نظر گرفتن سبد معیشتی یک خانوار چهار نفره و 
همچنین نرخ تورم اعلامی از سوی بانک مرکزی، تعیین شود.

تردیدی نیست در سال های گذشته همواره »نرخ تورم« 
مورد استفاده برای تعیین حداقل دستمزد کارگران بوده است 
در حالی که در نظر گرفتن سبد معیشتی یک خانوار چهار 
نفره مغفول مانده زیرا محاسبه چنین سبدی، میزان دستمزد 
را به شکل فزاینده ای افزایش می دهد اما عمدتاٌ مورد نظر 

کارفرمایان نیست.
حسین راغفر کارشناس اقتصادی، خط فقر در سال گذشته 
را 2.7 میلیون تومان بیان کرده بود اما برای امسال معتقد 
است به دلیل تورمی که هنوز نتوانسته به طور کامل مهار 

شود این رقم به 3.2 میلیون تومان رسیده است.
بر مبنای محاسبه این اقتصاددان، بخش قابل توجهی از 
کارکنان واحدهای اقتصادی زیرخط فقر زندگی می کنند 

زیرا از چنین دستمزدی برخوردار نیستند.
وی همچنین گفته، براساس آخرین محاسبات انجام شده، 
برای یک خانواده پنج نفره در تهران، خط فقر سه میلیون 

و 200 هزار تومان است. براین اساس 40 درصد جمعیت 
کشور زیر خط فقر قرار می گیرند ضمن اینکه آمارهای 
رسمی ضرورتا دربردارنده گروه های بالای درآمدی و گروه 
های بسیار فقیر نیستند و تخمین هایی که زده می شود 
چندان گویای واقعیات نیست. با این حال محاسبات براساس 
همین آمارها صورت می گیرد و ممکن است کمی بیشتر یا 

کمتر باشد.
چنین محاساتی نشان می دهد حتی دستمزد 1.7میلیون 
تومانی که علیرضا محجوب نماینده استان تهران برای سال 
95 پیشنهاد کرده است با واقعیات موجود در جامعه منطبق 

نیست.
نرخ منفی رشد صنعت در 6ماهه نخست امسال نشان از 
شرایط نامطلوب در بخش صنعت کشور است؛ هرچند باوجود 
همه تلاش های دولت تدبیر و امید که از رشد منفی اقتصادی 
خارج شده و به رشد اقتصادی یک درصدی رسیده ایم اما 
هنوز بخش های مختلف اقتصادی نیاز به تحرک دارند و باید 

در انتظار اجرای کامل برجام در کشور باشیم.
مرکز آمار ایران متوسط کل هزینه خالص سالانه یک خانوار 
شهری برای سال گذشته را معادل 234 میلیون و 865 هزار 
ریال اعلام کرده که 1.9 میلیون تومان هزینه ماهانه یک 

خانوار شهری در سال گذشته بوده است.

مقایسه رقم یاد شده با حداقل حقوق کارگران برای سال 
جاری)700هزار تومان( نشان می دهد 1.2میلیون تومان 
حداقل دستمزد کارگران)برای سال جاری( با حداقل معیشت 

در مناطق شهری)برای سال گذشته( تفاوت دارد.
تردیدی نیست، در روزها، هفته ها و ماه های آتی نمایندگان 
کارگری نرخ های متفاوتی را برای حداقل دستمزد سال 95 
اعلام خواهند کرد اما در نهایت آنچه که به امضای نمایندگان 
کارگری، کارفرمایی و دولت در شورای عالی کار خواهد رسید 
افزایش 10 تا20 درصدی دستمزد است زیرا همواره ضعیف 
ترین حلقه هزینه تولید کارگران هستند تا با توجیه افزایش 
نیافتن هزینه تولید در بنگاه های اقتصادی، دستمزد آنها 

افزایش چندانی نداشته باش.
»حسن هفده تن« معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی پیشتر اعلام کرده بود که سهم دستمزد در هزینه 
تولید 5.7 درصد است که نشان می دهد همه جلسات فقط 
برای تعیین مزدی است که کمتر از 6 درصد هزینه تولید را 

به خود اختصاص می دهد.
ماه های پایانی سال نشست های مختلفی برای اعلام 
حداقل دستمزد برگزار و رسانه ها نیز همان سناریوهای سال 
های گذشته را تکرار می کنند اما در نهایت، شورای عالی کار 

بر اساس نرخ تورم، میزان دستمزد را تعیین می کند.

بازی های تکراری تشکل های کارگری برای تعیین حداقل دستمزد

زنگ خطر رشد نقدینگی با ارائه کارت های اعتباری
هر چند با عمیق شدن رکود در اقتصاد کشور طبیبان 
اقتصادی نسخه جدیدی را با ارائه تسهیلات خودرو و 
کارت اعتباری برای مداوای اقتصاد پیچیدند اما در پی 
این اقدام زنگ خطر رشد نقدینگی به صدا درآمده و 
همین امر نیز منجر به واکنش بانک مرکزی شده است.

کنترل رشد حجم نقدینگی و نظارت مستمر بر آن، 
همواره به عنوان یکی از راهکارهای برون رفت از تورم 
فزاینده در اقتصاد مدنظر است و بر همین اساس بانک 
مرکزی در دو سال گذشته همواره بر کنترل نقدینگی 

تاکید داشته است.
اما طرح کارت اعتباری که در پی آن نقدینگی را به 
اقتصاد کشور تحمیل می کند، زنگ های خطر افزایش 
نقدینگی و تورم در کشور را به صدا در آورده است؛ 
در حالی اقتصاد کشور باید با ارایه این کارت ها تاوان 
افزایش نرخ تورم را بدهد که به گفته منابع آگاه، تنها 
سه یا چهار هزار میلیارد تومان کالای تولید داخل در 
انبارها موجود است و این ملاحظات سبب شده تا بانک 
مرکزی اجرای این طرح را برای دستیابی به راهکاری 

مناسب به تعویق بیندازد.
گزارش ها نشان می دهد بانک مرکزی برای اجرای 
طرح کارت اعتباری که هنوز در مرحله مقدماتی قرار 
اینکه  به  توجه  با  زیرا  دارد  دارد دغدغه های جدی 
سقف اعتبار برای هر فرد حداکثر 10 میلیون تومان 
است، میانگین اعتباری که برای طرح کارت اعتباری 
در گام اول تزریق خواهد شد رقمی بین پنج میلیون 
تا 10 میلیون تومان خواهد بود و این به معنای افزایش 
نقدینگی است که نتیجه ای جز افزایش تورم در پی 

نخواهد داشت.
تجربه نشان داده تورم با نقدینگی رابطه مستقیم دارد 
و با افزایش نقدینگی، باید منتظر تورمی بالا در کشور 
بود. در واقع در مقابل هر میزان رشد نقدینگی، باید ارائه 
کالا و خدمات در جامعه افزایش یابد و اگر این توازن 

ایجاد نشود، تورم را به همراه دارد.
اهمیت این معادله سبب شد تا مرکز پژوهش های 
مجلس نیز با ارایه تحلیلی نسبت به بار تورمی این طرح 
هشدار دهد. در گزارش این مرکز آمده که با اجرای بسته 
جدید اقتصادی، 235 هزار میلیارد تومان به نقدینگی 

کشور اضافه می شود.
در بخشی از این گزارش آمده است: بسته سیاستی 

دولت برای نیمه دوم 1394 با اتکا به این تحلیل که 
مهم ترین مشکلات فعلی اقتصاد ایران برای خروج 
از رکود کمبود تقاضا و تنگنای مالی است، با هدف 
»تحریک تقاضا« و »برون رفت از تنگنای مالی« در سه 
حوزه »سیاست های پولی«، »سیاست های مالی« و 

»سیاست های اعتباری« ارائه شده است. 
ایجاد بازار بدهی و افزایش مخارج دولت از کانال 
بودجه در دسته سیاست های مالی جا می گیرد. در 
بخش اعتباری نیز سیاست های اعطای وام ارزان قیمت 
و تنزیل اسناد تجاری دنبال خواهد شد. نکته مثبت این 
بسته را می توان در شناسایی درست مساله کوتاه مدت 
و ارائه برخی راهکارها برای تأمین مالی دولت و مدیریت 

سیاست پولی دانست.
جعفر قادری عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
شورای اسلامی دراین خصوص به خبرنگار ایرنا، گفت: 
بر اساس بسته جدید اقتصادی قرار است تسهیلات در 

قالب کارت اعتباری برای خرید کالا ارایه شود.
وی با بیان اینکه، این تسهیلات توسط بانک مرکزی 
تامین می شود، افزود: به احتمال زیاد برای اجرای این 
طرح بانک مرکزی خط اعتباری در اختیار بانک ها قرار 
می دهد و این امر به معنای افزایش بدهی بانک ها به 

بانک مرکزی است.
قادری تصریح کرد: البته ناگفته نماند که اگر طرح 
کارت اعتباری با این روش اجرایی شود، به رشد پایه 

پولی و در نتیجه تورم منجر خواهد شد.
این نماینده مجلس شورای اسلامی تاکید کرد که 
در اجرای این طرح باید مراقب بود که تسهیلات فقط 
صرف خرید کالای ایرانی شود تا به تولید داخل کمک 

کند.
نماینده مردم شیراز تصریح کرد: در صورتی که این 
طرح منجر به فروش کالای تولید داخل شود، حداقل 
رشد نقدینگی و تورم با فروش کالاهای تولید داخل، تا 

حدودی جبران می شود.
مهدی تقوی کارشناس مسایل اقتصادی نیز در این 
خصوص به ایرنا، گفت: زمانی که نرخ رشد اقتصادی 

پایین باشد تقاضا برای کالا کاهش می یابد.
وی با بیان اینکه، اقتصاد کشور با ارایه کارت های 
اعتباری با رشد نقدینگی مواجه خواهد شد، اظهارداشت: 
البته گاهی برای دستیابی به برخی از خواسته ها باید 

هزینه هایی را پرداخت کرد و دولت برای تحریک تقاضا 
مجبور به پذیرش افزایش تورم خواهد شد.

همچنین مهدیه امیری دیگر اقتصاددان و کارشناس 
مسایل اقتصادی نیز در گفت و گو با خبرنگار ایرنا، 
اظهارداشت:اقتصاد کشور در حال حاضر با پدیده رکود 
تورمی مواجه است والبته خروج از رکود تا حدودی بار 

تورمی خواهد داشت.
وی باتاکید بر اینکه ، خروج از رکود در تمام اقتصادهای 
دنیا امری دشوار است، اظهار داشت: سیاستگذاران پولی 
با توجه به این شرایط تصمیم گرفتند که بسته جدیدی 
را برای اقتصاد کشور تدوین کرده و تقاضا را تحریک 

کنند.
امیری با اشاره به تسهیلات 25 میلیون تومانی خودرو 
تصریح کرد: این تسهیلات با توجه به وضعیت اقتصادی 

و میزان تولیدات می تواند به عنوانُ مسکن برای اقتصاد 
کشور باشد و اثرکوتاه مدت دارد.

نیز  اعتباری  های  کارت  درباره  اقتصاددان  این 
اظهارداشت: ماهیت این کارتها این است که خریداران 
بدون در اختیارداشتن پولی بتوانند خرید خود را انجام 
دهند و بنابراین تقاضا تحریک و زمینه ایجاد اشتغال 

فراهم می شود.
وی با تاکید براینکه، کالای داخلی باید توان رقابت با 
کالای خارجی را داشته باشد، افزود: هر چند بر اساس 
این طرح، تقاضا تحریک می شود اما کیفیت کالا از 

اهمیت زیادی برخوردار است.
امیری، ارایه کارت های اعتباری را حمایت کوتاه 
مدت از تولید داخل دانست و گفت: این طرح می تواند 
نقدینگی بنگاه های تولیدی را تا حدودی تقویت و از 

طرفی نیز تقاضا را تحریک کند.
این کارشناس مسایل اقتصادی ادامه داد: البته ارایه 
کارت های اعتباری منجر به خلق پول در اقتصاد می 
شود ضمن اینکه بر سرعت گردش پول نیز اثرگذار 
است. وی با بیان اینکه، دراقتصادی که با تورم و رکود 
مواجه است باید هزینه فایده اجرای طرح ها را در نظر 
گرفت، تصریح کرد: برخی از اقتصاد دانان معتقدند برای 
ایجاد اشتغال باید تورم را بپذیریم؛ البته برخی دیگر می 
گویند که باید به دنبال طرحی بود که هم رکود وهم 

تورم به صورت همزمان کاهش یابد.
تورمی  بار  بر  اقتصادی  کارشناسان  که  آنجایی  از 
کارت های اعتباری تاکید دارند باید منتظر تصمیم و 
راهکار بانک مرکزی برای کاهش طبعات منفی این 

کارت ها بود.

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه مصطفی وفائی طی درخواست شماره 1/33426 مورخه 94/2/7 با ارائه یک برگ استشهاد مصدق اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ پلاک 10642/301/461 اصلی 
ذیل صفحه 426 دفتر 631 به شماره مسلسل 0115066 الف 86 ثبت و سند مالکیت بنام نامبرده ) مصطفی وفائی( صادر و تسلیم شده که اسناد اولیه در اثر سهل انگاری مفقود گردیده 
و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در 1  نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت 
نزد خود ویا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است 

پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
کاظمی – رییس ثبت اسناد منطقه 1 قم 
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با پایان رقابت 160 کاراته کا صورت گرفت

قهرمانی انقلاب در 3 رده سنی کاراته استان قم
در شرایطی که تیم های متعددی به نمایندگی از استان قم امسال درگیر رقابت های 
لیگ های کاتا و کومیته رده های سنی مختلف کاراته باشگاه های کشور هستند، اما استقبال 

باشگاه های کاراته قم از مسابقات قهرمانی این استان نیز قابل توجه بود.
 برگزاری رقابت های کاراته قهرمانی باشگاه های استان قم با برنامه ریزی هیئت کاراته، 
فرصت بسیار خوبی بود که تمام نخبه های کاراته قم در خانه این رشته ورزشی به میزبانی 

مجموعه ورزشی راحله منطقه نیروگاه قم کنار یکدیگر گردهم آمده و رقابت کنند. 
مسابقات قهرمانی کاراته استان قم با حضور 160 کاراته کا در قالب 25 تیم از باشگاه های 
فعال کاراته قم به میزبانی خانه کاراته قم برگزار شد و مدعیان در تلاش برای کسب عناوین 

برتر رده های سنی نوجوانان، جوانان و امید با یکدیگر به رقابت پرداختند.
 رقابت های این دوره تنها در بخش کومیته به انجام رسید و در پایان پیکارهای رده 
سنی نوجوانان و در با احتساب مدال های توزیع شده و امتیازات تیمی، کاراته کاهای باشگاه 
انقلاب قم بالاتر از دیگر رقبای خود عنوان نخست را کسب کرده و به مقام قهرمانی دست 

یافتند .
 این در حالی است که کاراته کاهای باشگاه استقلال قم مقام دوم و عنوان نایب قهرمانی 
پیکارهای رده سنی نوجوانان کاراته باشگاه های قم را به خود اختصاص دادند و عنوان سوم 

این دوره از مسابقات نیز به کاراته کاهای باشگاه مقاومت قم اختصاص پیدا کرد.
 کاراته کاهای حاضر در مسابقات رده سنی جوانان قهرمانی باشگاه های قم نیز برای 
کسب عناوین برتر رقابت نزدیک و جذابی ارائه کردند و سرانجام این تیم انقلاب بود که 
همانند پیکارهای رده سنی نوجوانان، در رده سنی جوانان به مقام قهرمانی را به دست 

آورد.
 در رده بندی نهایی رقابت های رده سنی جوانان باشگاه های کاراته استان قم، مقام دوم 
و عنوان نایب قهرمانی به صورت مشترک به تیم های استقلال و مقاومت تعلق گفت و 

کاراته کاهای تیم شهید بیطرفان در جایگاه سوم این دوره از پیکارها ایستاد. 
همچنین رقابت های کاراته قهرمانی باشگاه های استان قم در رده سنی امید با مقام 
نخست تیم کاراته باشگاه انقلاب همراه بود تا قهرمانی های این تیم سه گانه شود، ضمن 
اینکه کاراته کاهای باشگاه های شهید طاهریان و پولاد مقام های دوم و سوم را به خود 

اختصاص دادند.
 مسابقات کاراته قهرمانی باشگاه های قم در حالی برگزار شد و نفرات برتر و تیم های اول 
تا سوم هر رده سنی را شناخت که کاراته کاهای قم باید حدود سه ماه دیگر در پیکارهای 
سال 1394 قهرمانی نوجوانان، جوانان، امید و بزرگ سالان کشور با حریفان خود به رقابت 

بپردازند. 
این در حالی است که پیکارهای کاراته قهرمانی کشور هرساله در اسفند ماه به انجام 
می رسد و نفرات برتر به منظور تشکیل اردوی تیم های ملی تمام رده های سنی انتخاب 
می شوند زیرا در سال 2016 رقابت های قهرمانی آسیا در رده های سنی نوجوانان، جوانان و 

امید و مسابقات قهرمانی جهان در رده سنی بزرگ سالان برگزار می شود.

رئیس هیئت ورزش های ناشنوایان استان قم خبر داد

اعزام فوتسالیست ناشنوای قم
 به رقابت های جهانی 2015

مصطفی علیزاده گفت: بعد از افتخار ارزنده ای که با حضور درخشان اسماعیل شاه زید 
در ترکیب تیم اعزامی کشورمان به مسابقات فوتسال قهرمانی ناشنوایان 2015 آسیا و 
اقیانوسیه به دست آمد اکنون این بازیکن همراه با تیم ملی به رقابت های جهانی اعزام 

شده است.
 وی ادامه داد: با حضور درخشان اسماعیل  شاه زید فوتسالیست ارزنده ناشنوایان قم 
در ترکیب تیم ملی، این تیم در رقابت های قهرمانی آسیا و اقیانوسیه که پائیز امسال به 

میزبانی کشور تایلند به انجام رسید عنوان قهرمانی را به خود اختصاص داد. 
رئیس هیئت ورزش های ناشنوایان استان قم اضافه کرد: اکنون با درخشش اسماعیل 
شاه زید در کنار دیگر اعضای تیم ملی فوتسال ناشنوایان، این تیم در رقابت های جام 
جهانی 2015 به دنبال دفاع از عنوان آسیایی خود است و برابر حریفان با قدرت به 

میدان می رود.
 وی با اشاره به نفرات اعزامی کشورمان به این رقابت ها تصریح کرد: در کنار اسماعیل 
شاه زید که نماینده هیئت ناشنوایان و جامعه ورزش قم محسوب می شود، محمد 
جهانگیری، محسن جعفری، علی اصغر محبوبی، حسین مصباحی، مهدی بوستانی و 

مهدی زارعی دیگر اعضای تیم ملی هستند. 
علیزاده خاطرنشان کرد: همچنین مظاهر شیرزاد، سید اسماعیل دژه، پوریا پالیزی، 
مجید کام دوست، احمدرضا رضایی، علی اکبر احمدوند و مصطفی حیدری دیگر اعضای 
تیم ملی 14 نفره فوتسال ناشنوایان را در این دوره از مسابقات جهانی تشکیل می دهند.

 وی اظهار کرد: فوتسالیست های کشورمان در چهارمین دوره مسابقات جام جهانی 
فوتسال ناشنوایان در گروه دوم مقدماتی جای گرفته اند در حالی که تیم های همگروه 
کشورمان در مرحله مقدماتی این بازی ها روسیه، الجزایر، سوئیس، نروژ و ژاپن هستند.

 رئیس هیئت ورزش های ناشنوایان استان قم ادامه داد: یکی از همگروه های تیم ملی 
فوتسال ناشنوایان در این دوره از بازی ها تیم ملی ژاپن است که در مراحل مقدماتی و 
فینال رقابت های سال جاری فوتسال قهرمانی آسیا و اقیانوسیه در کشور چین تایپه به 

تیم ملی ایران باخته است.
 وی خاطرنشان کرد: اتفاقاً نخستین بازی تیم ملی در این دوره از بازی های جهانی 
فوتسال ناشنوایان با تیم ملی ژاپن انجام شد و تیم ملی توانست در این دیدار با نتیجه 
جالب توجه 6 بر سه حریف خود را شکست دهد و در گام بعدی تیم ملی الجزایر را 

مغلوب کند.
 علیزاده افزود: دومین مسابقه تیم فوتسال ناشنوایان ایران برابر تیم ملی الجزایر در 
حالی انجام شد که تیم ملی در ترکیب اصلی خود اسماعیل شاه زید را به همراه داشت و 
در نهایت با نتیجه پرگل 11 بر یک به برتری دست یافت، در حالی که یکی از گل های 

تیم ملی را نماینده قم به ثمر رساند. 
وی یادآور شد: تیم ملی فوتسال ناشنوایان ایران در سومین دوره مسابقات جام جهانی 
فوتسال ناشنوایان در سال 2011 به میزبانی کشور سوئد، عنوان نخست و مقام قهرمانی 
را به دست آورده و در سومین دیدار خود در این دوره از بازی ها مقابل سوئیس به میدان 
رفت و هشت بر صفر به برتری رسید تا صعود خود را مسجل و در مرحله دوم یک بازی 

مهم حذفی مقابل تیم ملی نروژ برگزار کند.

در هفته نخست لیگ دسته اول کشور؛

آتلیه طهران قم با بازرگانی یزد دیدار می کند
 آتلیه طهران با خرید امتیاز تیم فوتسال آرش نوین ایرانیان قم که قهرمان سال جاری 
رقابت های لیگ دسته دوم فوتسال باشگاه های کشور شده امسال به عنوان نماینده قم 

در مسابقات لیگ دسته اول فوتسال کشور به میدان می رود.
 این در حالی است که تعداد 16 تیم حاضر در بازی های فصل جدید لیگ دسته 
اول فوتسال قهرمانی باشگاه های کشور از روزهای پایانی هفته جاری برای به دست 
آوردن دو سهمیه صعود به لیگ برتر فوتسال رقابت خود را در فصل جدید این لیگ 
آغاز می کنند.  قبلا بر اساس برنامه ریزی سازمان لیگ فوتسال ایران استارت دیدارهای 
فصل جدید لیگ دسته اول فوتسال قهرمانی باشگاه های کشور برای بیست و نهمین 
روز آبان ماه برنامه ریزی شده بود اما یک هفته شروع این بازی ها به تعویق افتاد و از این 
هفته تیم های شرکت کننده در این رقابت ها، کار خود را در دو گروه هشت تیمی رسما 

شروع خواهند کرد.
 این در حالی است که مراسم قرعه کشی بازی های فصل جدید لیگ دسته اول 
فوتسال قهرمانی باشگاه های کشور با حضور دبیر سازمان لیگ فوتسال، مسئول داوری 
فوتسال دپارتمان داوری و نمایندگان 16 تیم حاضر در این مسابقات در سازمان لیگ 

برگزار شد و گروه بندی  لیگ جدید صورت گرفت.
 بر همین اساس تیم های شرکت کننده در رقابت های این فصل لیگ دسته اول 
فوتسال باشگاه های ایران در دو گروه بازی های خود را به شکل دوره ای و در قالب 
دیدارهای رفت و برگشت انجام می دهند تا از هر گروه دو تیم جواز صعود به مرحله 

نهایی را کسب کند.
 در گروه نخست مقدماتی این دوره از رقابت ها تیم های فوتسال پایاسازه تبریز، هیئت 
اصفهان، پاس قوامین تهران، بازرگانی ایده آل یزد، لبنیات ارژن شیراز، ایران جهان مشهد، 
استقلال نوین ماهشهر و آتلیه طهران قم بازی های خود را برای صعود به مرحله پایانی 

انجام می دهند. 
همچنین در گروه دوم از مقدماتی فصل جدید لیگ دسته اول فوتسال قهرمانی 
باشگاه های کشور تیم های شهرداری ساوه، رسالت کرمان، زاگرس خوزستان، دانشگاه 
آزاد اسلامی تهران، پنت هاوس مشهد، شاهد شیراز، کشاورز قزوین و چکاد آتیه جوان 

شهریار به رقابت می پردازند. 
این در حالی است که نمایندگان فوتسال قم و شهریار با کسب مقام های قهرمانی و 
نایب قهرمانی بازی های لیگ دسته دوم فوتسال باشگاه های کشور مجوز حضور در لیگ 
دسته اول را به دست آورده اند اما در مرحله مقدماتی لیگ جدید با یکدیگر هم گروه 

نشده اند.
 دیدارهای هفته نخست از فصل جدید بازی های لیگ دسته اول فوتسال باشگاه های 
برای  مهم  دیدارهای  از  یکی  در  و  برگزار می شود  آذرماه  روز جمعه ششم  کشور 
فوتسال دوستان قمی، تیم فوتسال آتلیه طهران قم در دیداری خارج از خانه به مصاف 

تیم بازرگانی ایده آل یزد خواهد رفت.
 با توافقی که بین مسئولین باشگاه های آرش نوین ایرانیان قم و آتلیه طهران قم صورت 
گرفته است، نماینده فوتسال استان قم با نام آتلیه طهران در مسابقات این فصل لیگ 
دسته اول قهرمانی باشگاه های کشور به میدان خواهد رفت تا بخت خود را برای صعود 

به لیگ برتر بیازماید.

رامین رضائیان:

 حاشیه ها کم شود نتیجه هم می گیریم

بازیکن تیم فوتبال پرسپولیس گفت: امسال ثابت کردیم که با کاهش حاشیه ها 
قابلیت نتیجه گیری را در لیگ برتر داریم.

رامین رضاییان افزود: تیم شرایط خوبی پیدا کرده و به ثبات رسیدیم، همچنین جزو 
محدود تیمهایی هستیم که در 6 هفته نباختیم و روندمان روبه رشد بوده تیم ملی جوان 

شده است و پرسپولیس بیشترین سهمیه را در تیم ملی دارد. 
رضاییان در ادامه عنوان کرد:همه این عوامل نشان می دهد که کار با برنامه پیش 
می رود امسال ثابت کردیم که اگر مدیران تیم حاشیه را کم کنند آن وقت بازیکنان هم 

قابلیت دارند که بهترین عملکرد را داشته باشند و تیم نتیجه بگیرد. 
وی تصریح کرد: خوشحالم در پرسپولیس بازی می کنم تیمی که این روزها دوست 

و دشمن از بازی خوبش تمجید می کنند.
 شرایط تیم به صورتی است که میل به پیشرفت در ساقهای بازیکنان وجود دارد همه 

چیز سرجایش است، همدلی و صمیمیت  در تیم وجود دارد.
 بازیکنان ملی پوش تیم پرسپولیس اظهار داشت: هواداران با اینکه تیم در رتبه هفتم 
قرار دارد از عملکرد تیم رضایت دارند و این جای خوشحالی دارد فرصت را غنیمت 

می شمارم که با دو مربی با دانش کار می کنم. 
برانکو در پرسپولیس و کی روش در تیم ملی درس های زیادی به من آموختند هر 
دو مربی کاربلد و توانا هستند و من از جمله بازیکنان خوشبخت هستم که زیر نظر دو 

تا خوبهای ایران کار می کنم.
 خستگی در تنمان ماند 

رضاییان بیان کرد: یک گلایه از رسانه ها دارم، ای کاش با کی روش مهربانانه برخورد 
می کردند. مسائل مطرح شده در مورد کی روش صحت ندارد من در تیم ملی بودن و 
دیدم که کی روش با چه هیجانی تیم ملی را تمرین می دهد و میل به پیشرفت را در 

بین بازیکنان ایجاد می کند. 
ملی پوش پرسپولیس تصریح کرد: طرح بیماری سرطان کی روش خلاف واقعیت 
است به هر حال خستگی در تنمان ماند تیم ملی روز به روز بهتر شده است و نتایجی 

گرفته که قبل از کی روش خیلی ها از کسب چنین نتایجی عاجز بودند.
 رضاییان بیان کرد:اتفاقاتی در بیرون رخ می دهد که مدام دست به تخریب کی روش 
می زنند جالب اینجاست کارنامه مربیان وطنی روشن است و آنهایی که کارنامه درست 

و گذشته خوبی ندارند دست به انتقاد کی روش می زنند.
 مربیان سطح پایین از کی روش انتقاد می کنند

 بازیکن پرسپولیس تاکید کرد: من به عنوان یک فوتبالیست در سطحی قرار دارد 
که هیچ گاه لب به انتقاد از بزرگان و اسطوره ها باز نمی کنم چرا که خودم را در حدی 
نمی دانم که این کار را انجام دهم همیشه سرم به کار خودم گرم می کنم تا پیشرفت 
کنم تعجب می کنم که مربیان سطح پایین و با دانش اندک لب به انتقاد از کی روش 
می گشایند در بسیاری از مواقع کی روش را از خیلی از مربیان دلسوز تر دیدم همچنین 
مشاهده کردم که کی روش چگونه برای حل مشکلات تیم ملی از جان مایه می گذارد 
اما در داخل قدر او را نمی دانند، کی روش اکنون با ما قطع همکاری کند آن وقت فردا 
پیشنهادهای بهتری دریافت می کند و از این قطع همکاری ما ضرر می کنیم و به کی 

روش آسیبی نمی رسد. 
وی در پایان خاطر نشان کرد: پس بهتر است قدر کی روش را بدانیم و فضا را برای 

پیشرفت فوتبال کشورمان فراهم کنیم.

کامیابی نیا: 

با پرسپولیس به سمت قهرمانی پیش می رویم
بازیکن تیم فوتبال پرسپولیس گفت: ما آهسته و پیوسته به هدف مان یعنی قهرمانی 

در لیگ پانزدهم نزدیک تر می شویم.
کمال کامیابی نیا افزود: شرایط خوبی در تیم حاکم است خوشحالم که به عنوان یکی 

از بازیکنان اصلی تیم پرسپولیس سهمی در موفقیت این تیم دارم.
 کامیابی نیا در ادامه عنوان کرد: با مربیان زیادی کار کردم اما برانکو با هوش تر و با 
برنامه تر از سایر مربیانم دیدم. تمرینات هر روز متنوع تر از روز قبل می شود. هواداران 
در ابتدای فصل روزهای خوبی نداشتند چرا که مادر پایین جدول بودیم اما لب به 

اعتراض باز نکردند. 
وی در ادامه عنوان کرد: دست همه هواداران را می فشاریم و این نکته را بدانند که 
بازیکنان قدر حمایت هایشان را می دانند. خوشحالم که با حمایت هواداران قرار است به 

هدف مان برسیم. حق هواداران پرسپولیس قهرمانی تیم شان است. 
هافبک پرسپولیس بیان کرد: اهالی فوتبال فهمیدند که اگر پرسپولیس امروز صدر 
نشین نیست به علت چه مسائل و مشکلاتی است. در چهار بازی لیگ شکست خوردیم 
در صورتی که حق مان شکست نبود. فاصله ما با صدر جدول 7 امتیاز است اگر حق مان 
را می دادند آن وقت اکنون با اختلاف زیادی صدر نشین بودیم. با این حال خدا را شکر 

می کنیم که همه از بازی زیبای ما تعریف می کنند.
 کامیابی نیا تصریح کرد: جوانان همراه با تجربه های تیم ترکیب خوبی را ساختند 
و به طور حتم در هفته های پیش رو صدر نشین لیگ خواهیم شد. اگر  حاشیه ها و 

دست های پشت پرده بگذارند جام قهرمانی را به هواداران تقدیم می کنیم.
 ملی پوش پرسپولیس در رابطه با وضعیت تیم ملی گفت:خدا را شکر نتایج خوبی 
گرفتیم و صدر نشین گروه شدیم و در دو بازی پیش رو هم با کسب حداکثر امتیاز به 

دور بعد صعود می کنیم. 
 کامیابی نیا در مورد انتقادهای صورت گرفته به کی روش بیان کرد: کی روش مربی 
حرفه ای و کار بلد است کارش را به خوبی انجام می دهد و از حق خود دفاع می کند. 
وی با تیم  ملی قرار داد دارد و به تمام مفاد قرار دادش عمل کرده است. اگر کوتاهی 

بوده از جانب ما بوده است.
 وی در پایان خاطر نشان کرد: من از اهالی فوتبال تقاضا دارم دست از انتقادهای 

مخرب بردارند و اجازه دهند تیم ملی در آرامش کامل به هدفش برسد.

در شب انتخاب کریم باقری به عنوان بهترین هافبک 
دفاعی فوتبال ایران بعد از انقلاب اسلامی، گزارشی تاثر 
برانگیز از بازیکن پیشین تیم ملی که سرایدار مدرسه شده 

است، پخش شد.
برنامه این هفته نود با نظرسنجی بهترین هافبک دفاعی بعد 
از انقلاب آغاز شد که برای این نظرسنجی گزینه های حمید 
استیلی، کریم باقری، آندرانیک تیموریان، مهدی فنونی زاده، 

سیروس قایقران و جواد نکونام در نظر گرفته شده بودند.
انتقاد کفاشیان از مایلی کهن

 بعد از پخش گزارش بازی ایران و گوام، علی کفاشیان 
برنامه آمد و درباره آخرین وضعیت کارلوس  روی خط 
کی روش صحبت کرد. رئیس فدراسیون فوتبال با انتقاد از 
مصاحبه های محمد مایلی کهن علیه کی روش، گفت: کی 
روش هم این گلایه ها را داشت و از او خواستیم مصاحبه 
نکند. کی روش همان اول گفت که مدیر فنی تیم امید علیه 
من مصاحبه می کند. او حاضر شد حتی برای بازی های 
قطر به تیم امید کمک کند و به آن سر بزند. سرمربی تیم 
ملی می گوید من به بازیکنان جوان فضا دادم تا تیم امید 

از آنها استفاده کند.
وی افزود: متاسفم که می بینم باز هم مصاحبه های بی 
مورد می شود. کاشانی چندین بار تذکر داده است. امروز 
دوباره با حبیب کاشانی صحبت کردم و قرار شد مجددا در 

اینباره جلسه ای داشته باشیم.
درخواست برای بخشش ملی پوشان سرباز

به بهانه پخش »ترین های« هفته، عادل فردوسی پور اعلام 
کرد این بخش را نگاه کنید و ببینید سروش رفیعی بازیکن 
تراکتورسازی چقدر خوب کار کرده است. وی ادامه داد: 
از سردار کمالی درخواست می کنیم کمکی بکند و بند و 
تبصره ای پیدا کند تا بازیکنانی مثل رفیعی، بختیار رحمانی 
و حسین ماهینی بخشیده شوند و بتوانند به تیم ملی کمک 

کنند.
گل دوم استقلال حاصل خطای چشمی بود

ایران کارشناس  فوتبال  بازنشسته  محمود رفیعی داور 
بود. طبق نظر رفیعی، گل دوم  این هفته  برنامه  داوری 
استقلال به فولاد صحیح نبوده است چرا که روزبه چشمی 
هافبک استقلال قبل از گل، روی بازیکن فولاد مرتکب خطا 
شده بود. رفیعی همچنین گفت: خطای منجر به ضربه آزاد 
و گل اول سپاهان خطا نبود و روی خلعتبری اتفاقی نیفتاد.

طبق اعلام رفیعی، محسن بنگر در دقیقه 79 روی بازیکن 
استقلال  اهواز »خطای ظریف« پنالتی انجام داد که داور 

اعتقادی به خطا نداشته است.

سرایداری بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال
گزارشگر برنامه نود که برای تهیه گزارشی از ورزشگاه فینال 
جام حذفی به خرمشهر رفته بود، گفتگویی با عبدالرزاق 
خادم پیر، پیشکسوت فوتبال ایران و بازیکن پیشین تیم ملی 

ایران داشت که در حال حاضر سرایدار مدرسه است.
خادم پیر که در بخشی از گفتگویش اشک می ریخت 
تاکید کرد خانواده اش در اصفهان هستند و به خاطر تعصبی 
که به شهرش دارد، به خرمشهر برگشته و کار می کند. وی 
همچنین تاکید کرد که »دستش به دهنش می رسد« و 

نیازی ندارد برای گرفتن کمک پیش کسی برود.
دروازه بان تراکتورسازی و کُری خوانی

 برای فردوسی پور
محمدرضا اخباری میهمان حضوری برنامه این هفته نود 
بود. او درباره حضورش در فوتبال و بازی در لیگ برتر اظهار 
کرد: من از 11 سالگی در تیم سایپا بودم و در تمام رده های 
سنی این باشگاه بازی کردم. زمان سرمربیگری »انگین 
فیرات« بود که اولین بازی خودم را در لیگ برتر انجام دادم.

 اخباری درباره میزان قراردادش در تیم تراکتورسازی گفت: 
من ماهیانه 150 هزار تومان حقوق می گیرم. البته مثل تمام 
سربازان هزینه اسکان و خوراک با خودم نیست. ضمن اینکه 
برای بردهای تیم پاداش هم می گیریم. وی همچنین با بیان 

اینکه برادر علی دایی در مدرسه معلم شیمی اش بوده است، 
در واکنش به کُری خوانی های عادل فردوسی پور برای 
گرفتن پنالتی گفت: اگر خیلی شانس داشته باشید از پنج 

پنالتی یکی یا نهایتا دو تای آن تبدیل به گل شود!
دست عادل به فولادی ها نرسید!

هفته  این  برنامه  در  داشت  قصد  پور  فردوسی  عادل 
درباره ناکامی تیم فولاد خوزستان و نتایج ضعیف این تیم 
با مسئولان این باشگاه صحبت کند ولی وی موفق نشد با 
مدیرعامل و سرپرست باشگاه فولاد صحبت کند. مجری 
برنامه نود در این خصوص گفت: اسکوچیچ خیلی بد نتیجه 
گرفته و از 8 بازی 7 تا را باخته. مشخص نیست آقای اژدری 
زاده )مدیرعامل باشگاه( چرا پاسخ نمی دهد، کسی که می 
گویند چندان هم فوتبالی نبوده و از بخش های غیرورزشی 

فولاد به باشگاه آمده.
* باقری، بهترین هافبک دفاعی

 فوتبال بعد از انقلاب
بیش از یک میلیون و 500 هزار نفر در نظرسنجی برنامه 
این هفته شرکت داشتند که کریم باقری با 62،4 درصد آرا 
عنوان بهترین هافبک دفاعی پس از انقلاب را کسب کرد، 
پس از وی آندرانیک تیموریان با 10،8 درصد دوم شد و 

جواد نکونام با 10،5 درصد در رده سوم قرار گرفت.

رئیس فدراسیون والیبال زمان حضور سرمربی جدید تیم ملی والیبال در کشورمان را اعلام کرد.
 محمدرضا داورزنی درباره نشست مجمع عمومی کنفدراسیون والیبال آسیا اظهار داشت: در این 
کنفدراسیون 64 کشور عضو هستند و طبیعی بود که پر و پیمان در آن شرکت کنند تا بتوانند کرسی های 
بیشتری به دست بیاورند. از چند ماه قبل اسامی نامزدها برای بخش های مختلف مشخص شده بودند که 
خوشبختانه کشور ما مورد استقبال اعضا قرار گرفت و توانستیم به عضویت هیئت رئیسه فدراسیون جهانی 
نائل شویم. وی افزود: بین نامزدهای سایر بخش ها چند ایرانی دیگر نیز معرفی شدند که به احتمال زیاد به 
عضویت کمیته های مختلف انتخاب خواهند شد. افرادی همچون حاتمی، طباطبایی و درخشنده از قبل نیز 
عضو چند کمیته بودند و انتخاب شان تقریبا قطعی است.  رئیس فدراسیون والیبال درباره زمان حضور رائول 
لوزانو و خوان سیچلو سرمربی و مربی جدید تیم ملی ایران در کشورمان گفت: ماه آینده یعنی در دسامبر 
مسابقات اروپا به دلیل برگزاری رقابت های انتخابی المپیک در این قاره 2،3 هفته تعطیل می شود و آن زمان 
این دو مربی به ایران خواهند آمد تا قرارداد خود را امضا کنند. سیچلو از همان زمان کارش را شروع خواهد 
کرد اما لوزانو از فروردین به طور کامل بالای سر تیم ملی خواهد بود، البته در این حدفاصل او کاملا با تیم ملی 
ارتباط خواهد داشت. ما قرار است اردوهای تیم ملی را از اسفند شروع کنیم و در حال پیش بینی برای انجام 
بازی های تدارکاتی نیز هستیم.  داورزنی درباره وضعیت قرارداد اسلوبودان کواچ عنوان کرد: قرارداد کواچ پایان 
آگوست سال آینده تمام می شود و امیدوارم توافقی صورت بگیرد تا او بتواند کارش را در اروپا از سر بگیرد. 

عضو هیات مدیره باشگاه پرسپولیس با بیان اینکه فعلا 
برانکو فهرست نفرات مدنظرش را به باشگاه ارائه نکرده است، 
گفت: به نظرم این مربی تنها می خواهد بازیکنی را در پست 

هادی نوروزی جذب کند.
 محمد زادمهر درخصوص عملکرد سرخپوشان در دیدار 
برابر استقلال اهواز، ضمن بیان مطلب فوق گفت: بازیکنان 
ما عملکرد خیلی خوبی داشتند و در این مسابقه توانستند 
بازی زیبا و جذابی را از خودشان ارائه دهند و سه امتیاز 
حساس این مسابقه را به دست آورند.  وی در رابطه با 
اینکه مهاجمان پرسپولیس موقعیت های زیادی را از دست 
دادند، افزود: درست است بازیکنان موقعیت های زیادی را از 
دست دادند اما مساله مهم تر خلق موقعیت است که ما در 
بازی های مان می توانیم به خوبی روی دروازه حریف موقعیت 
خلق کنیم. البته باید در زدن ضربات آخر بازیکنان دقت لازم 

را داشته باشند.  عضو هیات مدیره پرسپولیس درخصوص 
اینکه آیا بهتر نیست بازیکنی در پست مهاجم جذب شود 
تا از موقعیت ها بتوانند بهتر استفاده کند؟، اظهارکرد: تمام 
بازیکنان ما از جمله بهترین های ایران هستند. مهدی طارمی 
هم در حال حاضر در صدر جدول گلزنان لیگ قرار دارد اما 
موضوع حائز اهمیت این است که آنها باید بهتر از موقعیت 
هایشان استفاده کنند.  وی درخصوص اینکه آیا کمیته 
فنی در مشورت دادن در جذب بازیکنان دخالت می کنند 
یا خیر؟، خاطرنشان کرد: تنها کسی که در این خصوص نظر 
می دهد خود برانکو است و باشگاه طبق نظر این مربی، اقدام 
به خرید بازیکنان جدید می کند.  زادمهر در پایان در مورد 
جذب بازیکنان جدید هم گفت: فعلا برانکو فهرست بازیکنان 
مورد نظرش را به باشگاه نداده و ظاهرا تنها می خواهد یک 

بازیکن را در پست هادی نوروزی جذب کند.

فدراسیون فوتبال مقدونیه پیشنهاد برگزاری یک بازی تدارکاتی بین تیم ملی این کشور با تیم ملی ایران را ارائه 
کرده است.

 تیم ملی ایران در حال حاضر با چند پیشنهاد بازی تدارکاتی مواجه شده است و برگزاری این بازی ها به نظر 
نهایی کارلوس کی روش و همزمان نبودن با برنامه مسابقات مقدماتی جام جهانی منوط است.

علی کفاشیان در این خصوص گفت: الان کشورهای نروژ و مقدونیه خواهان بازی با تیم ملی ایران هستند. 
همینطور تمام کشورهای آسیایی دوست دارند با ایران بازی کنند. من چند سال است در فدراسیون هستم ولی 

هیچ وقت این شرایط را نداشتیم که کشورهای مختلف دوست داشته باشند با ایران بازی کنند.

گزارش برنامه نود؛
کریم باقری بهترین هافبک دفاعی ایران شد

 در تدارک بازی های دوستانه هستیم؛

داورزنی: لوزانو ماه آینده برای عقد قرارداد به ایران می آید

محمد زادمهر:
یک بازیکن به جای نوروزی جذب می شود

کی روش نظر نهایی را می دهد؛

پیشنهاد نروژ و مقدونیه برای بازی با تیم ملی فوتبال ایران

 خط ونشان آقای خاص کشتی برای مربی ایرانی آذربایجان

بنا: برادرم هم به ایران بد نگاه کند، چشمش را در می آورم
برای همکار  سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی کشورمان 

پیشین خود که حالا سرمربی تیم ملی آذربایجان است، 
خط ونشان کشید.

محمد بنا  در خصوص اعزام فرنگی کاران به مسابقات 
جایزه بزرگ آذربایجان اظهار داشت: هدف ما مسابقات 
جایزه بزرگ و مسابقات بین المللی دیگر نیست و 
هدف اول ما کسب سهمیه المپیک و رسیدن خوب 
به مسابقات المپیک است. در مسیر این مسابقات هم 
تورنمنت هایی برگزار می شود و جایزه بزرگ آذربایجان 

نیز فرصتی است تا محکی بخوریم و نفرات جوان و با 
تجربه را بیازماییم.

وی افزود: بعد از این مسابقات جام وهبی امره و جایزه بزرگ مجارستان و 
جام های دیگر برگزار می شود و تمام نفرات تقسیم می شوند ولی هدف اصلی 
ما المپیک است و نیم نگاهی هم به پس از المپیک داریم و به همین دلیل 
سعی می کنیم تا جوانان را محک بزنیم. کسی مثل سوریان با سال ها 
تجربه اکنون به آرامش نیاز دارد تا به آمادگی برسد. قاسم و امید هم 

همین طور و باید مهره های دیگر را در این مسابقات محک بزنیم.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی کشورمان با اشاره به عدم اعزام 
فرنگی کاران به مسابقات مصر خاطرنشان کرد: با توجه به اعزام 
نشدن برخی از نفرات به تورنمنت مصر مقرر شده تا این پنج 
کشتی گیر به باکو بروند. سامان عزیزی و حسین نوری هم به این 
تیم اضافه شدند. این مسابقات نوعی انتخابی تیم ملی است اما 
جام تختی، جام باشگاه ها و دیگر مسابقات نیز نوعی انتخابی 
هستند و باید از دل این مسابقات 

شناخت کافی را نسبت به نفرات به دست آوریم.
بنا ادامه داد: من همه کشتی گیران را می شناسم اما این مسابقات می تواند میدان خوبی 
باشد تا چهار فرنگی کار در اوزان 85 کیلوگرم و سایر فرنگی کاران در اوزان دیگر محک 
مهمی را تجربه کنند. بویری در 75 کیلوگرم، حاجی پور در 59 کیلوگرم، علیاری در 98 
کیلوگرم و نوری و مهدی زاده در سنگین وزن به میدان می روند و این می تواند نکات خوبی 

را در خصوص دو ماه کار کردن به دست ما دهد. 
وی در خصوص تقابلش با جمشید خیرآبادی مربی پیشین تیم ملی و سرمربی تیم 
کشتی آذربایجان نیز عنوان کرد: همکاری جای خودش را دارد ولی ما سال ها کنار هم 
بودیم و او مربی لایقی است اما برای من همه چیز ایران است و چشم برادرم را هم برای 
اینکه ایران را طور دیگری نگاه کند در خواهم آورد. ما رقابت و مبارزه با تیم آذربایجان داریم، 
چه در المپیک و چه در جام جهانی اما مهم این است که آنها خودشان را به ما برسانند. 
امسال هم که آنها دوم جهان شدند به این دلیل بود که ما بد بودیم و آنها قدرتمند نبودند.

آقای خاص کشتی فرنگی در ادامه گفت و گو با تسنیم اظهار داشت: درست است که آنها 
پنج سهمیه المپیک را گرفته اند اما بد بودن ما باعث شد تا آنها دوم جهان شوند، البته همه 
چیز متعلق به گذشته است و من تنها به تیم ایران و آینده فکر می کنم. روسیه هم که بزرگ 

کشتی است را قبول ندارم چه برسد به آذربایجان.
بنا در ارتباط با خداحافظی دور از انتظار طالب نعمت پور نیز تصریح کرد: هیچ کسی مثل 
نعمت پور از شرایطتش آگاهی ندارد اما با توجه به اینکه وی چنین تصمیمی گرفته باید 
به آن احترام گذاشت. برای من سخت است و پس از مرگ بابک و نبود امیرعلی اکبری و 
خیلی ها که دوست داشتم باشند، اکنون هم با رفتن طالب باید کنار بیایم و کشتی همین 

است.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی کشورمان در خصوص اجازه اش مبنی بر کشتی 
گرفتن امید نوروزی در مسابقات لیگ جهانی برای تیم بیمه رازی هم اظهار داشت: 
فقط نوروزی اجازه گرفت اما اگر قاسم رضایی و حمید سوریان هم می رفتند ایرادی 
نداشت. آقای خادم اجازه دادند و من هم مانع این موضوع نشدم اما او فقط باید مقابل 

خارجی ها کشتی بگیرد.



علمی و سلامت

دیابت مخفی خطری بالقوه مرگبار
 در بدن این افراد 

علائم دیابت گاهی اوقات به صورت مخفیانه در بدن نمایان می شود و عدم توجه به این 
علائم می تواند حتی منجر به مرگ افراد شود.

 پژوهشگران هشدار می دهند خستگی، احساس تشنگی و احساس ادرار مکرر در افراد 
می تواند نشان دهنده دیابت مخفی در افراد باشد.  

گفتنی است، نشانه های دیابت تنها در یک نفر از هر 100 نفر شناسایی می شود و شامل 
از دست دادن وزن، خستگی، کاهش سرعت بهبود زخم ها، تاری دید و تشنگی مداوم 
است. بررسی ها نشان می دهند، سرعت بهبود زخم ها می تواند یک نشانه جدی ابتلا به 

دیابت در افراد باشد.
 بیماری دیابت می تواند سبب نابینایی، قطع اعضای بدن، آسیب عصبی، آسیب دیدگی 
کلیه ها، بیماری های پوستی و حتی آلزایمر شود. در سال 2014 سازمان بهداشت جهانی 
تخمین زد که حدود 19 درصد از جمعیت بزرگسال در جهان به این بیماری مبتلا هستند.

 عوامل متعددی از جمله افزایش وزن، عوامل ژنتیکی و رژیم غذایی در بروز دیابت مؤثر 
است.  کارشناسان جهت مقابله با ابتلا به بیماری دیابت توصیه می کنند افراد در مقابل نور 
خورشید قرار بگیرند زیرا باعث جذب ویتامین D در بدن آنها می شود، خوردن مواد غذایی 
چون دارچین، ادویه  جات و ترشی جات به همراه غذا می تواند در جلوگیری ارز ابتلا به دیابت 
مؤثر باشد.  خوردن کامل هر 3 نوبت غذایی به طور کامل می تواند در جلوگیری از ابتلا به 
دیابت مؤثر باشد.  عدم مصرف غذاهایی چون انواع شیرینی جات، نان سفید، برنج و پاستا 
نیز می تواند در حفظ سلامت بدن مؤثر باشد.  برهم خوردن ساعات خواب و بدخوابی نیز 
می تواند سبب افزایش خطر ابتلا به دیابت در افراد شود، بدخوابی همچنین سبب افزایش 
ترشح هورمون استرس، کورتیزول و در نتیجه ابتلای افراد به دیابت می شود. مصرف قهوه 
به میزان 2 الی 3 فنجان در روز به ویژه در وعده صبحانه می تواند از ابتلای افراد به دیابت 
نوع 2 جلوگیری کند.   پژوهشگران هشدار می دهند در صورت عدم کنترل قند خون و 
عدم کشف ابتلای فرد به دیابت این بیماری می تواند با تخریب رگ های کوچک خونی در 
چشم ها، کلیه ها، دست و پا، اعصاب و حتی پوست و مو باعث نابودی آنها و حتی قطع عضو 
شود.  پژوهشگران بیش از یک و نیم میلیون مرگ و میر مستقیم در اثر ابتلا به دیابت را 

در سال 2012 به ثبت رسانده اند.

ماده غذایی برای ورزیده کردن عضلات شکمی 
برای ورزیده کردن و متناسب شدن عضلات شکمی و همچنین جلوگیری از جلو آمدن 

شکم این مواد غذایی را مصرف کنید.
دکتر صادق کرمانی متخصص درمان چاقی و لاغری گفت: تصور برخی ها این است 
که کم خوردن به کاهش وزن کمک می کند در صورتی که هیچ وعده غذایی را نباید 
حذف کنید.  وی ادامه داد: خوردن یک صبحانه سالم می تواند باعث بالا رفتن فعالیت 

متابولیسم تان شود، فشارخونتان را تنظیم و تا وقت نهاد انرژی شما را تأمین کند. 
دکتر کرمانی در خصوص غذاهای کمک کننده به لاغر کردن دور کمر تصریح کرد: جو 
دوسر سرشار از فیبر، یک گزینه عالی است چرا که حالت اشباع کننده داشته و به دیر 
گرسته شدن کمک می کند. همچنین بادام ها منبع غنی از تک چربی های اشباع نشده 
هستند که باعث کاهش چربی های شکمی می شود.  این متخصص درمان چاقی و لاغری 
افزود: سبزیجاتی مثل کاهو، اسفناج یا کلم نه تنها سرشار از ویتامین و مواد معدنی بوده و 
کالری شان کم است، بلکه میزان زیادی فیبر دارند که از جلو آمدن شکم پیشگیری می کند. 
 وی خاطرنشان کرد: سعی کنید برای ورزیده کردن و متناسب شدن عضلات شکمی، از 
خوردن غذاهای سرخ کردنی، چرب و سرشار از کالری پرهیز کنید. آن چه درباره غذاهایی 
مثل ماهی و یا گوشت بوقلمون نیز باید بدانید که انرژی زیادی به شما می دهند و هنگام 

هضم، کالری زیادی می سوزانند.

خطرات خوردن قره قروت 
مزه ترش قره قروت از اسید لاکتیک آن است که این ماده بسیار برای بدن مضر و 

خطرناک می باشد.
دکتر حسن اکبری متخصص طب سنتی گفت: مزه ترش قره قروت به خاطر درصد 
بسیار بالای اسیدلاکتیک آن می باشد. میزان اسیدلاکتیک قره قروت به قدری زیاد است 
که می شود گفت خود اسیدلاکتیک است. اسید لاکتیک یک ماده دفعی برای بدن 

محسوب می شود زیرا خون را شدیداً اسیدی کرده و تعادل PH خون را به هم می زند.
 وی افزود: در بدن انسان مقدار PH متعادل بین 34/7 و 40/7 می باشد که کمی قلیایی 
است و باید در این محدوده نگه داشته شود در غیر این صورت بعضی از واکنش های آنزیمی 
انجام نمی گیرد و تنظیم فعالیت های فیزیکی و شیمیایی درون سلولی با مشکل مواجه 
می شود.  دکتر اکبری اظهار داشت: مصرف قره قروت به شدت خون را اسیدی می کند 
و آن را از حالت قلیایی طبیعی خود خارج می کند. بدن برای ترمیم و تصحیح این حالت 
بسیار مخرب که می تواند در صورت ادامه بسیار خطرناک شود و فعالیت ارگان ها و سلول ها 
را مختل کند. دست به دامن استخوان ها و دندان ها می گردد تا کلسیم آنها را برای قلیایی 
کردن خود آزاد کند. این کلسیم آزاد شده از استخوان ها سپس توسط کلیه ها دفع می شود 

و در نتیجه مصرف قره قروت باعث پوک شدن استخوان ها و ضعف دندان ها می گردد. 
وی در پایان خاطرنشان کرد: اسیدلاکتیک قره قروت باعث انواع بیماری های قلب و عروق، 
کاهش نرون های مغزی، ضعف حافظه، خورده شدن دیواره سرخرگ ها و سیاهرگ ها، 
ضعف سیستم ایمنی بدن، لقی دندان ها، تشنج و ضعف اعصاب می شوند و اینکه برخی 
پزشکان قوه قدرت را برای رشد  کودکان، کاهش فشارخون و درمان پوکی استخوان و 

خرابی دندان ها تجویز می کنند کاملاً اشتباه است.

راز عطسه و سردرد صبحگاهی سرانجام فاش شد 
کیفیت خواب نقش غیرقابل انکاری در جلوگیری از مشکلات سلامت به ویژه پس از 

بیدار شدن از خواب دارد.
پژوهشگران در جدیدترین تحقیقات خود دریافته اند بروز حالاتی چون عطسه، سرفه، 
خارش و سردرد بلافاصله پس از بیدار شدن از خواب نشان دهنده مشکلات سلامتی از 

جمله آپنه تنفسی، بروز آلرژی، مشکلات کبدی و ناراحتی ریوی است.
 گفتنی است، علت بروز سردرد بلافاصله پس از بیدار شدن از خواب معمولاً تنفس به 

هنگام خواب و افزایش سطح دی اکسید کربن در خون می شود.
 کارشناسان اعتقاد دارند افراد برای درمان مشکل سردرد صبحگاهی باید در وهله اول 
کیفیت خواب خود را افزایش دهند، اما در عین حال استمرار سردرد در طول روز می تواند 

به علت نوشیدن بیش از حد قهوه و یا سایر نوشیدنی های کافئین دار رخ دهد.  
براساس تحقیقات به علت مدر بودن قهوه، بدن انسان با مشکل کم آبی مواجه می شود، 
اولین قسمتی که در اثر کم آبی با درد مواجه می شود مغز است زیرا 80 درصد محیط 
پیرامون مغز از آب تشکیل شده است، در عین حال بروز سردردهای تنفسی و عصبی در 
پایان روز در اثر استرس و افزایش فشار چشم رخ می دهد و می تواند سردردی ادامه دار شود.

 بروز عطسه در صبح نیز به علت آلرژی و وجود عوامل آلرژیک در پرزهای بینی رخ 
می دهد و یا در اثر ابتلای فرد به سرماخوردگی نیز می تواند رخ دهد.

 سرفه صبحگاهی نیز در افراد مبتلا به آسم به دلیل التهاب راه های هوایی رخ می دهد 
اما در صورت استمرار در طول روز می تواند به دلیل عفونت ویروسی در بدن چون 
سرماخوردگی و یا آنفولانزا رخ دهد.  سرفه پس از خوردن غذا نیز می تواند نشان دهنده 
بیماری رفلاکس اسید معده به مری و یا بیماری های گوارشی باشد. بروز خارش در صبح 
در بدن نیز می تواند نشان دهنده بثورات جلدی و یا گزیده شدن توسط نیش حشرات باشد.

 بروز خارش همچنین نشانه کهیر در اثر اشعه خورشیدی، استفاده از داروهای شیمیایی 
و یا آلرژی غذایی در اوایل صبح می تواند رخ دهد.

زیبایی، یا سلامت؟ مسئله این است 
استفاده از این روش می تواند عوارض جبران ناپذیری به همراه داشته باشد، در نتیجه بهتر 

است برای زیبایی ناخن های خود از راه های مناسب دیگری استفاده کنیم.
دکتر ساکت متخصص پوست در خصوص عوارض کاشت ناخن در بانوان عنوان کرد: اکثر 
خانم هایی که دارای ناخن نازک و آسیب پذیر هستند و مدام از لایه لایه شدن و شکستن 
ناخن های خود رنج می برند، به دنبال روشی برای زیبایی و منظم بود ظاهر ناخن هایشان 
هستند. به همین دلیل به کاشت ناخن روی می آورند، وی در خصوص مراحل کاشت 
ناخن عنوان کرد: در این روش، از نوعی ماده ی شیمیایی خاص به همراه نوعی چسب قوی 
استفاده می شود که قبل از به کار بردن آنها، با استفاده از سوهان ناخن فرد را بسیار نازک 
کرده و به نوعی بافت اصلی ناخن را از بین برده و مواد شیمیایی را به آن می چسبانند، 
همچنین در مراحل ترمیم کردن ناخن یا با استفاده از پودرهای مخصوص و یا با استفاده از 

ژل، توسط حرارت ناخن های کاشته شده را ترمیم نمی نمایند. 
دکتر ساکت در خصوص عوارض کاشت ناخن گفت: نگه داشتن این مواد در طولانی 
مدت بر روی ناخن ها باعث ایجاد عفونت، قارچ، خارش و سوزش، تغییرات صفحه ی ناخن 
و جدا شدن از عرض ناخن ها می شود.به همین دلیل توصیه می کنیم، خانم هایی که از 
ناخن های مصنوعی استفاده می کنند و پس از سه الی چهار ماه ناخن ها را بردارند و اجازه 
بدهند، بافت ناخن های طبیعی شان که ورقه ای و نازک شده است مجدداً تقویت شود، اگر 

مایل بودند دوباره بعد از مدتی استراحت دادن به ناخن هایشان، این کار را ادامه دهند.
 این متخصص پست و مو در پایان عنوان کرد: جنس ناخن افراد متفاوت است و ممکن 
است بسیاری از افراد، از لایه لایه شدن یا شکستن و همچنین خشک شدن ناخن هایشان 
شکایت داشته باشند، که توصیه می شود این افراد با مرطوب نگه داشتن و سوهان کشیدن 

و استفاده از مکمل های غذایی و ویتامین ها از ناخن های خود محافظت نمایند.
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گروهی از محققان سوئدی موفق به تغییر در ساختار برگ های گل رز شدند به نحوی که 
می توان با فشار یک دکمه رنگ برگ های آن را تغییر داد.

محققان معتقدند که با این دستاورد علمی می توان از گیاهان در کاربردهایی همچون 
حسگرهای طبیعی محیط زیست، تولید الکتریسیته و تغییر رنگ برگ ها در شرایط مورد 
نظر استفاده کرد.پروفسور مگنوس برگرن، متخصص الکترونیک از دانشگاه لینکوپیگ سوئد 
اظهار کرد: در حالت طبیعی گیاهان از روش انتقال یون ها و هورمون های رشد در محلول های 
نیمه رسانا برای ادامه حیات استفاده می کنند.در حالت طبیعی واکنش گیاهان و سرعت عملکرد 
آنها با آهستگی بسیاری انجام می شود که امیدواریم با این اکتشاف سرعت رشد گیاهان افزایش 
یابد.پروفسور آو نیلسون، متخصص زیست شناسی و تکثیر گیاهان از دانشگاه لینکوپیگ نیز 
گفت: در گذشته هیچ ابزاری برای اندازه گیری غلظت و کمیت مولکول های حیاتی در گیاهان 
وجود نداشته است.وی در ادامه افزود: اکنون به کمک این فناوری می توان با تاثیرگذاری در 
غلظت مواد مختلف که در رشد گیاهان تاثیر مستقیم دارند، باعث سرعت گرفتن فرایند رشد و 
تکثیر گیاهان شد.در این مطالعه محققان با ساخت پلیمری موسوم به PEDOT-S و تبدیل 
آن به یک ژل قابل حل در آب، موفق به نفوذ به ساختار تبخیر گل  رز شدند.سپس با تحریک 
گیاه نسبت به تولید یک غشاء رسانا از پلیمر ساختار برگ به یک ترانزیستور رسانا تبدیل 
شد.محققان در ادامه با اتصال گیاه به جریان الکتریسیته دریافتند که می توان از واکنش بین 
یون های موجود در برگ با جریان الکتریسیته رنگ برگ های گیاه را تغییر داد. محققان معتقدند 

که به کمک این واکنش می توان از گیاهان برای تولید جریان الکتریسیته نیز استفاده کرد. 

ساخت پچ های قلبی برای ترمیم عضله قلب مبتلایان سکته توسط محققان ایرانی

طراحی نانوکاتالیست تصفیه  پساب های حاوی مواد رنگزا توسط محققان دانشگاهی
محققان دانشگاه تبریز نانوکاتالیست هایی را برای تصفیه  پساب های حاوی مواد رنگزا طراحی 
کرده اند که قادر است بازده تصفیه را افزایش دهد؛ ضمن آن که این نانوکاتالیست از مواد اولیه  

ارزان و به روشی ساده تهیه شده است.
در صورتی که پساب های رنگی بدون تصفیه به محیط زیست تخلیه شوند، می توانند به طرق 
مختلف اکوسیستم آبی را بطور نامطلوبی تحت تأثیر قرار دهند و به مرور زمان سبب تخریب 
محیط زیست  شوند. در حال حاضر چندین روش مانند لخته سازی، فیلتراسیون غشایی، جذب 
سطحی و جذب توسط کربن فعال برای تصفیه  پساب حاوی آلاینده های آلی و رنگزا به کار 

می روند. ولی این فرآیندها نمی توانند راه حل قاطعی برای حذف آلاینده های آلی از آب باشند.
دکتر علیرضا ختائی مجری این طرح درباره هدف دنبال شده در طرح به منظور تصفیه  
بهتر پساب های رنگی عنوان کرد: »فرآیند سونوکاتالیستی هتروژن از جمله فرآیندهای کارآمد 
اکسایش پیشرفته است. این فرایند به دلیل واکنش با طیف وسیعی از ترکیبات آلی و عدم ایجاد 
مواد آلاینده  سمی در حین واکنش اکسیداسیون، روشی بسیار مؤثر در حذف آلاینده های مقاوم 
از محیط آبی به شمار می رود. فرایند سونوکاتالیستی هتروژن نسبت به سایر روش های ذکر 
شده مقرون به صرفه تر و ساده تر است. در این طرح به ساخت و بررسی نانوکاتالیستی کاربردی 
برای این فرایند پرداخته شد. این نانوکاتالیست از سنگ معدن طبیعی پیریت تهیه شده است.«

از آنجا که سنگ معدن پیریت در ایران به فراوانی یافت می شود، هزینه  پایین تری در مقایسه 
با استفاده از سایر کاتالیست های سنتزی دارد. از طرفی با کاهش ابعاد پیریت و تبدیل آن به 
نانوساختارهای مربوطه، امکان افزایش مساحت سطح و به تبع آن بالا بردن کارایی این کاتالیست 

وجود دارد.
به گفته  این محقق در این کار پژوهشی از روش ساده، ارزان و بی ضرر پلاسما برای تولید 
نانوساختارهای پیریت از سنگ معدن مربوطه استفاده شده است. طبق نتایج حاصل شده راندمان 
رنگزدایی در حضور نانوساختارهای پیریت فرآوری شده با پلاسما نسبت به پیریت طبیعی بیشتر 

است.
از آنجا که پیریت فراوان ترین سولفید فلزی روی سطح زمین بوده و در ایران نیز به فراوانی یافت 
می شود، لذا امکان تکمیل فاز مطالعاتی و دستیابی به تولید انبوه این نانوکاتالیست دور از انتظار 
نیست. در این صورت می توان از فرآیند سونوکاتالیستی هتروژن با استفاده از نانوساختارهای 

پیریت در حذف مواد رنگزای موجود در فاضلاب خروجی صنایع نساجی و رنگرزی و یا 
آلاینده های آلی مختلف که در برابر سایر روش های تصفیه مقاومند، استفاده کرد.

 ختائی درادامه به نحوه  ساخت و بررسی نانوکاتالیست پیریت پرداخت و افزود: »در این کار 
تحقیقاتی، میکروذرات پیریت طبیعی به روش پلاسمای تخلیه  تابان گاز آرگون فرآوری شده 
و به نانوساختارهای مربوطه تبدیل شد. به منظور بررسی خواص این نانوساختار و نیز تعیین 
مشخصات آن از تصاویر میکروسکوپ الکترونی روبشی )SEM(، آزمون های پراش اشعه ایکس 
 )BET( و روش برانوار- امت- تلر )FT-IR( طیف سنجی تبدیل فوریه مادون قرمز ،)XRD(
بهره گرفته شده است. در ادامه از نانوساختارهای پیریت به دست آمده در فرآیند سونوکاتالیستی 
هتروژن جهت تخریب ماده  رنگزای راکتیو قرمز 84 استفاده شد. تأثیر پارامترهای عملیاتی مانند 
pH اولیه  محلول، غلظت کاتالیست، غلظت ماده  رنگزا، قدرت امواج فراصوت و حضور نمک های 
معدنی بر راندمان رنگزدایی راکتیو قرمز 84 بررسی شد و در نهایت پایداری و امکان استفاده  

مجدد از کاتالیست و حدواسط های ناشی از این فرآیند نیز تعیین شد.« 

جراحی قلب با عینک گوگل برای نخستین بار
گروهی از متخصصان قلب برای نخستین بار در جهان با موفقیت از عینک گوگل برای هدایت 

عمل باز کردن یک رگ کرونر راست مسدود شده قلب در لهستان استفاده کردند.
متخصصان قلب موسسه قلب در ورشوی لهستان توانستند با کمک عینک گوگل، جریان 

خون را در رگ کرونر مسدود شده یک بیمار 49 ساله بازیابی کنند.
نمایش بازسازی های توموگرافی محاسبه شده سه بعدی در برنامه تلفن همراه که به یک 
سیستم تشخیص صدای هندزفری و عملکرد زوم مجهز بود، به پزشکان اجازه داد تا بطور 

واضحی رگ کرونری تحتانی را مشاهده کنند.
این امر به آن ها کمک کرد تا جهت حرکت سیم راهنما را نسبت به مسیر بخش رگ مسدود 

شده مشخص کنند. این رویکرد با کاشت دو استنت آزاد کننده دارو با موفقیت انجام شد.
ماکسیمیلیان اوپولسکی، رهبر ارشد این تحقیق از موسسه قلب ورشو اظهار کرد: این مورد 
نشان دهنده کاربرد جدید دستگاه های پوشیدنی برای نمایش مجموعه داده ها در آزمایشگاه 
کاتتریزاسیون است که می تواند برای برنامه ریزی و راهنمایی بهتر عمل های جراحی مداخله ای 
بکار گرفته شود.وی افزود: این شاهد مثالی بود که نشان داد دستگاههای پوشیدنی می توانند 
آسایش جراح و کارایی عمل جراحی را در جراحی های قلب ارتقا بخشند.عینک گوگل که از 
یک رایانه پوشیدنی هندزفری و یک نمایشگر نوری روی سر تشکیل شده،  توسط جراحان قلب 
در آزمایشگاه کاتتریزاسیون مورد استفاده قرار گرفت.نمایشگر نوری نصب شده روی سر می تواند 
تصاویر و فیلمها را ثبت و پخش کند و همزمان با محیط اطراف تعامل داشته باشد. این نمایشگر 
نمونه ای از مفهوم واقعیت مجازی است که در آن، کاربر با اطلاعات اضافی ارائه شده توسط 
دستگاه تکمیل می شود.در آینده این دستگاه های پوشیدنی می توانند به لنزهای فیلتر مجهز 
شوند که در برابر پرتو ایکس محافظت کنند.متخصصان زیادی در حال حاضر از این فناوری های 

پوشیدنی برای آموزش پزشکان و کمک به تشخیص بیماری ها استفاده می کنند. 

تغییر رنگ برگهای گل رز با فشار یک دکمه

پژوهشگران دانشگاه علوم پزشکی تهران، با استفاده از 
مهندسی بافت، موفق به ساخت پچ های قلبی مشابه بافت 
قلب برای ترمیم عضله آسیب دیده قلبی مبتلایان سکته 

شدند.
بافت  مهندسی  التحصیل  فارغ  بحیرایی  نفیسه  دکتر 
دانشگاه علوم پزشکی تهران و از محققان این طرح تحقیقاتی 
زمینه تحقیقاتی خود را مهندسی بافت قلب ذکر کرد و گفت: 
در این راستا پروژه تحقیقاتی خود را با عنوان »ساخت پچ های 
قلبی« تحت نظارت پروفسور حمید یگانه عضو هیات علمی 

پژوهشگاه پلیمر و پتروشیمی در دستور کار قرار دادیم.
وی اظهار کرد: نارسایی قلبی عروقی ناشی از انفارکتوس 
میوکارد )سکته قلبی( نه تنها شایع ترین علت مرگ در 
کشورهای توسعه یافته است بلکه در کشورهای در حال 
توسعه از جمله ایران اولین علت مرگ و میر به شمار می رود.

بحیرایی، خاطرنشان کرد: اختلالات ایجاد شده در عملکرد 
الکتریکی سیستم قلبی عروقی بعد از سکته قلبی، به علت 
از دست رفتن وسیع سلول های قلبی در ناحیه آسیب دیده 

رخ می دهد.
این محقق، یکی از رویکردهای درمانی بر پایه مهندسی 
بافت برای ترمیم آسیب های ناشی از این بیماری را تعبیه 
پچ قلبی به همراه سلول در محل آسیب دیده ذکر کرد و 
یادآور شد: در این راستا،استفاده از پلیمرهای رسانا در ساختار 
پچ قلبی رویکردی کاملا نوین در مهندسی بافت قلب جهت 
ایجاد همبستگی با سلول های سالم موجود در اطراف موضع 
آسیب دیده است.وی در این باره توضیح داد: در این سیستم 
جدید،امکان ترمیم سریع تر و موثرتر عضله قلبی آسیب دیده 

بر اثر سکته فراهم می شود.
بحیرایی با اشاره به جزئیات این پروژه تحقیقاتی، اظهار 
داشت: در این مطالعات داربست های پلی یورتانی نوینی را 
طراحی کردیم که در داخل بستر آنها گونه ای از پلیمرهای 

الکترو اکتیو استفاده شده است.
ارزیابی  یادآور شد: ما ضمن بررسی های سلولی و  وی 
خواص فیزیکی-مکانیکی داربست های پلیمری الکترواکتیو، 
مقایسه ای با خواص داربست های غیر الکترواکتیو نیز انجام 

دادیم.
دانش آموخته دانشگاه علوم پزشکی تهران اضافه کرد: 
نتایج این بررسی نشان داد که به کارگیری اجزای الکترواکتیو 
در ساختار داربست می تواند موجب افزایش معنی دار تکثیر 
سلولی، بهبود چسبندگی سلول ها و افزایش بیان ژن های 

قلبی در سلول های به کار رفته در این داربست شود.
وی انجام این مطالعات را در فاز آزمایشگاهی دانست و 
خاطرنشان کرد: نتایج به دست آمده از این پروژه تحقیقاتی 
می تواند دریچه ای به سوی درمان بیماری های قلبی از طریق 
به کارگیری پلیمرهای هادی در تهیه داربست ها و مهندسی 

بافت قلب در آینده باشد.
بحیرایی با تاکید بر این که این مطالعات تحت رهبری 
تیم پروفسور حمید یگانه و همکاری اعضا گروه وی اجرا 
شد، اظهار داشت: با توجه به این که در مرحله آزمایشگاهی 
نتایج مورد انتظار را به دست آوردیم در فاز بعدی امیدواریم 
که بتوانیم بر روی نمونه های حیوانی که دچار سکته قلبی 

شده اند، تحقیقات خود را ادامه دهیم.

دلیل سردی دائمی دست ها
وقتی برای مدتی در خارج از منزل قدم می زنید یا برای انجام کاری به بیرون از خانه 
می روید آن هم در فصل سرما، طبیعی است تا مدتی دست هایتان احساس سرما داشته 
باشد. اما در بعضی افراد این سرد بودن انگشتان تقریبا همیشگی است و علت آن هم 

نمی تواند صرفا سرمای هوا باشد و قطعا خبر از وجود مشکلی در بدن می دهد.
 پدیده ی رینود: این پدیده یکی از مهم ترین دلایل سردی دائمی دست ها است. 
علت بروز پدیده ی رینود تنگ شدن عروق انگشتان دست )و گاهی اوقات پاها، گوش ها 
و بینی( در واکنش به سرمای محیط و یا استرس است. در این پدیده به علت کم بودن 
جریان خون ، بخشی از انگشت سفید شده و بعد به رنگ کبود در می آید، سپس رنگ 
انگشت قرمز می شود که نشان دهنده بازگشت و بهبود جریان خونرسانی به این ناحیه 
می باشد. در نتیجه ی این فرآیند ها انگشتان سرد، بی حس، سوزن سوزن و گاهی 
دردناک می شوند. خبر خوب اینکه پدیده ی رینود فقط به عنوان یک دردسر محسوب 
می شود و هیچ ضرری ندارد. پوشیدن دستکش در هوای سرد و حتی پوشاندن دست 
در هنگام برداشتن ماده ی غذایی سرد از یخچال و اجتناب از استرس از عوامل جلوگیری 

از ایجاد این اختلال هستند.
بیماری های خود ایمنی: گاهی وجود یک بیماری خودایمنی سبب سرد ماندن دائمی 
دست ها می شود. بیماری لوپوس که در آن سیستم ایمنی به سلول های خودی حمله 
می کند، بیماری اسکلرودرمی که سبب سخت شدن و ایجاد زخم در پوست و بافت 
همبند می شود، آرتریت روماتوئید و دیگر بیماری های خود ایمنی از علل ایجاد پدیده ی 

رینود و سرد ماندن انگشتان هستند.
کم کاری تیروئید: تیروئید به عنوان یک ترموستات برای بدن کار می کند. حال اگر 
این عضو دچار کم کاری شود عوارض زیادی به دنبال خواهد داشت. خستگی، یبوست، 
افزایش وزن و احساس همیشه سرد بودن انگشتان از جمله ی این عوارض هستند. شیوع 

هیپوتیروئیدیسم در زنان و افراد بالای 50 سال دیده می شود.
مشکلات گردش خون: اکثر مردم نرسیدن خون کافی به ارگان ها را دلیل سرد 
شدن بدن می دانند و البته کاملا هم درست است. گردش خون ضعیف که اغلب علت آن 
ضعیف بودن ماهیچه ی قلب و نارسایی قلبی و انسداد رگ ها به دلیل افزایش کلسترول 
خون است، سردی دست ها و پاها، سوزن سوزن شدن و بی حسی را به دنبال می آورد.

آنمی )کم خونی(: کم خونی به دلیل کمبود هموگلوبین یا گلبول قرمز پیش می آید 
که نتیجه ی آن کاهش اکسیژن رسانی به نقاط مختلف بدن است و ممکن است باعث 
سرد شدن انگشتان دست شود. علت کم خونی عدم دریافت آهن کافی از رژیم غذایی ، از 
دست دادن خون )با توجه به دوره های سنگین قاعدگی، زخم معده، خونریزی از دستگاه 
گوارش(، برخی سرطان ها و اختلالات گوارشی )مانند سلیاک یا بیماری کرون( می باشد 
و این کم خونی علاوه بر سردی دست ها مسبب خستگی، سردرد، سرگیجه، تنگی نفس 
و پوست رنگ پریده است. با دریافت آهن کافی از طریق مواد غذایی و قرص های آهن 

این مشکل رفع می شود.
کمبود ویتامین ب12: ویتامین ب12 موجود در گوشت، مرغ، تخم مرغ، شیر و دیگر 
مواد غذایی لبنی، در تشکیل سلول های قرمز خون مهم است. کمبود این ویتامین 
می تواند به کاهش تولید سلول های قرمز خون و کم خونی پس از آن منجر شود. کمبود 
ویتامین ب12 در افراد گیاهخوار و افراد مبتلا به بیماری های گوارشی نظیر کرون و 
سلیاک دیده می شود. با انجام یک آزمایش ساده می توان به کمبود این ویتامین مهم 

پی برد و از سردی دائمی دست ها جلوگیری کرد.
فشار خون پایین: افت فشار خون به دلایلی مثل کم آبی بدن، از دست دادن خون، 
مصرف برخی داروها و اختلالات غدد درون ریز رخ می دهد. علائم افت فشار خون 
سرگیجه، تاری دید، خستگی، تهوع، ضعف و احساس سردرگمی است. کاهش فشار 
خون باعث می شود خون تنها به سمت اندام های حیاتی مانند قلب و ریه هدایت شود و 
دست ها و برخی اندام های دیگر سرد شوند. در صورت افت فشار به پزشک مراجعه کنید.

استرس و اضطراب: استرس و اضطراب باعث ترشح آدرنالین شده و در نتیجه 
رگ های خونی در اندام ها منقبض می شوند و سرد شدن دست ها و مخصوصا پاها 

را به دنبال می آورند.
داروها: داروهایی که سبب تنگ شدن عروق مخصوصا سرخرگ ها می شوند، سبب 
یخ زدگی دست ها می گردند. یکی دیگر از عوارض این داروها ایجاد پدیده رینود است. 
بتا بلوکرها )تجویز شده برای تنظیم فشار خون(، برخی داروهای ضد سرطان، داروهای 

میگرن، و ضد احتقان OTC از جمله ی این داروها هستند.
سیگار کشیدن: نیکوتین موجود در سیگار باعث تنگی عروق خونی و ایجاد پلاک در 
شریان ها می شود. در نتیجه ی این عوارض که جریان خون کاهش می یابد، انگشتان 

دست سرد می شوند.

 کامکوات، میوه جالب و خوش طعمی از خانواده مرکبات 
است که همه ما آن را دیده ایم و می شناسیم. میوه ای شبیه 
پرتقال دارای پوست نارنجی رنگ که درون آن مانند سایر 
مرکبات پره پره است، ولیکن اندازه و فرم آن مانند خرما 

کوچک و بیضوی و دارای هسته است.
   این میوه زمستانه - بهاره بوده، از اروپا به ایران آمده است 
و طعمی شبیه به دیگر میوه های خانواده مرکبات دارد با این 

تفاوت که می توان آن را درسته و با پوست مصرف کرد.
خانواده   به  متعلق  کامکوات  شناسی،  گیاه  دیدگاه  از 
Rutaceae زیر شاخه ی Fortunella ها است که پس از 
انتقال این گیاه از چین به اروپا توسط گیاه شناسی با نام 
رابرت فورچون )Robert Fortune( در اواسط قرن نوزده 
این گونه نامگذاری شد. درخت کامکوات دارای برگ های ریز 
و همیشه سبز است و بومی بخشی از کوه های جنوب شرق 
چین است و در حال حاضر به منظور بهره برداری از میوه ی 
لذیذ آن و همچنین به عنوان یک گیاه تزئینی در نقاط دیگر 

دنیا از جمله ایالات متحده کشت و پرورش داده می شود. 
در فصل زمستان یک درخت بالغ کامکوات می تواند وزن 
چند صد عدد از میوه زیبایش را که هرکدام به اندازه یک 

زیتون درشت هستند، تحمل کند.
زمانی که میوه کامکوات را برش می زنیم ظاهری شبیه به 
یک پرتقال کوچک دارد که پرهای آن به سفتی به یکدیگر و 
پوسته خارجی متصل شده اند و عموماً یک یا دو عدد هسته 
در مرکز هر پره وجود دارد. طعم هسته مانند هسته های 
پرتقال تلخ است و هنگام خوردن میوه باید از دهان خارج 

شده و دور ریخته شود.
  این گیاه واریته های متفاوتی دارد اما تنها چهار نوع آن برای 

بهره برداری از میوه اش کشت می شود
* کامکوات ناگامی )Nagami kumquat(: که میوه ای 
بیضی شکل دارد و فراوان ترین گونه ی زیر کشت در ایالات 
متحده است. میوه آن نرم و خوش طعم است و پوستی به 

رنگ زرد روشن دارد.
* کامکوات مارومی )Marumi kumquat(: میوه ای 

گرد با طعم شیرین دارد.
* کامکوات میه وا )Meiwa kumquat(: میوه ای گرد 
دارد و اندازه میوه ی آن از سایر گونه ها بزرگ تر است. این گونه 
در ژاپن با نام نینپو شناخته می شود و محبوبیت زیادی دارد.

)Hong Kong Wild( کامکوات هونکونگی *
  فوائد مصرف میوه ی کامکوات برای بدن

* این میوه نیز مانند دیگر مرکبات کالری کمی دارد. 100 
گرم از این میوه  دارای تنها 71 کالری انرژی است. در عین 
حال میوه ای بسیار ارزشمند و دارای فواید تغذیه ای بسیار 
است زیرا منبع غنی فیبر، املاح، ویتامین و آنتی اکسیدان 

است که مصرف آن اثرات قابل توجهی در سلامت بدن دارد.
  * این میوه با پوست مصرف می شود و این مسئله مزیت 
این میوه نسبت به دیگر اعضاء خانواده ی مرکبات است چرا 
که پوسته ی آن دارای روغن های ضروری مورد نیاز بدن، آنتی 
اکسیدان و فیبر است. 100 گرم از این میوه دارای 6/7 گرم 
فیبر است که 17 درصد از فیبر مورد نیاز روزانه ی بدن ما را 
تأمین می کند. به علاوه با خوردن این میوه مقدار قابل توجهی 
تانن، پکتین، همی سلولز و دیگر پلی ساکاریدهای غیر نشاسته 

ای )NSP( وارد بدن ما می شود.
با مصرف این میوه به صورت تازه، ترکیبات آنتی   *  
اکسیدانی مانند فلاوونوئیدهای پلی فنلی مانند کاروتن ها، 
لوتئین، زاگزانتین و تانن ها دریافت می شود. ترکیبات روغنی 
بسیار مفیدی که در پوست این میوه وجود دارد عبارت است 

از لیمونن، پینن، برگاموتن، کاریفیلن، هومولن و مورولن. 
  * به علاوه این میوه دارای ویتامین های آنتی اکسیدانی 
چون ویتامین A ، C و E است. وجود تمامی این ترکیبات 
آنتی اکسیدان در این میوه ی جالب موجب شده که مصرف 
تازه آن بتواند به راحتی ترکیبات اکسیدانی را از بدن ما 
جمع آوری کرده در نتیجه از بروز سرطان، دیابت، عفونت و 

بیماری های دژنراتیو بکاهد.  
* این میوه نیز مانند پرتقال دارای ویتامین C به مقدار زیاد 
است. 100 گرم از آن دارای 47/9 گرم از این ویتامین است 
 C که تأمین کننده 73 درصد از نیاز روزانه ماست. ویتامین
یکی از آنتی اکسیدان های طبیعی است که علاوه بر فعالیت 
آنتی اکسیدانی نقش مهمی در تولید ترکیباتی چون کلاژن 
در بدن دارد از این رو در بهبود زخم بسیار موثر است به 
علاوه ضد رشد ویروس و ضد سرطان است و مانع بروز 
بیماری های تحلیل برنده اعصاب می شود. این ویتامین از بروز 
آرتریت روماتوئید و دیابت می کاهد. ویتامین C با تبدیل آهن 
موجود در غذا از حالت فریک )سه ظرفیتی( به حالت فرو )دو 

ظرفیتی( موجب تسهیل جذب آهن می شود.   
ویتامین های  از  توجهی  قابل  مقدار  دارای  کامکوات   *
 ،)B3( نیاسین   ،)B1(تیامین مانند  است   B خانواده ی 
پیریدوکسین )B6(، فولات و اسید پانتوتنیک. این ویتامین ها 
کربوهیدرات،  متابولیسم  فرآیندهای  کوفاکتور  عنوان  به 

پروتئین و چربی در بدن فعالیت می کنند.
  *  این میوه علاوه بر ویتامین فراوان دارای برخی از 
املاح نیز هست مانند کلسیم، مس، پتاسیم، منگنز، آهن، 
سلنیوم و روی. 100 گرم از نوع خشک شده ی این میوه 
دارای 640 میلی گرم پتاسیم، 162 میلی گرم کلسیم و 2/03 
میلی گرم آهن است. پتاسیم یکی از ترکیبات مهم موجود در 
داخل سلول ها و مایعات بدن است و به کنترل ضربان قلب و 
فشار خون کمک می کند. مس عنصری است که در تولید 

گلبول های سرخ نقش دارد و آهن نیز برای تولید گلبول های 
سرخ و فرآیندهای اکسیداسیون سلولی مورد نیاز است. 

انتخاب و ذخیره سازی این میوه
کامکوات میوه ای است که از نیمه های آبان تا نیمه های 
و "میه وا"  خرداد در دسترس است. واریته های "ناگامی" 
گونه های فراوان تر هستند. در هنگام خرید توجه کنید که 
بهترین نوع کامکوات باید پوستی سفت و صاف داشته باشد و 
رنگ آن نارنجی رنگ و شفاف باشد و ترجیحاً با برگ چیده 
شده باشد. از انتخاب انواع سبز و کال آن اجتناب کنید و 
میوه هایی را که له شده اند یا بریدگی در آن ها وجود دارد را 

انتخاب نکنید.
نگهداری این میوه آسان است زیرا ماندگاری طولانی دارد 
و در دمای اتاق به مدت 3 تا 4 روز و در داخل یخچال تا سه 
هفته سالم می ماند. نوع یخ زده ی آن را را می توان تا 6 ماه یا 

بیشتر نگهداری کرد.
  نکاتی در زمینه تهیه و مصرف کامکوات

این میوه را نباید پیش از رسیدن کامل از درخت چید. 
به صورت  یا  تازه  به صورت  آن را  می توان  مصرف  برای 
کمپوت استفاده کرد و همچنین می توان مربای لذیذی از آن 

تهیه کرد و یا حتی می توان آن را به سالاد اضافه کرد. 
برای ماندگاری بیشتر بهتر است این میوه در آب سرد شسته 

شده و با دستمالی به آرامی خشک شود.  
اگر میوه را با انگشتان به آرامی فشار دهید و آب آن را میل 

کنید از طعم لذیذ آن لذت خواهید برد. 
اگر تمایل داشتید آن را درسته مصرف کنید آن را مانند انگور 

و زیتون با پوست میل کنید.
  انواع روش های مصرف کامکوات:

* می توان این میوه را برش زده و به سالاد میوه یا سالاد 
سبزیجات اضافه کرد.

* این میوه ظاهر بسیار اشتهاآوری دارد و می تواند به عنوان 
تزئین غذا مورد استفاده قرار گیرد.

* مارمالاد تهیه شده از کامکوات بسیار لذیذ است زیرا 
علی رغم دیگر مرکبات که پوست بسیار تلخی دارند، پوست 

این میوه طعمی شیرین و مطلوب دارد.
* کامکوات پوره شده را می توان در تهیه سس ها، عصاره 

میوه، مربا و ژله استفاده کرد.
* آب این میوه در تهیه ی آب میوه های مخلوط، کیک، پای 

و بستنی استفاده می شود.
* از آب این میوه در طعم دهی به گوشت قرمز و گوشت مرغ 

و همچنین ماهی استفاده می شود. 
  نکات ایمنی 

استفاده از این میوه مانند دیگر مرکبات در زنان باردار، 
شیرده و کودکان و همچنین دیگر گروه های سنی آزاد است.

کاهش وزن بال و بدنه هواپیما با گرافن عامل دار
شرکت انگلیسی هایدال کامپوزیت سلوشن اخیرا پروژه جدیدی را آغاز کرده که در آن از 
گرافن برای بهبود عملکرد کامپوزیت ها استفاده خواهد شد. قرار است کامپوزیت های رسانا برای 

استفاده در صنعت هواپیماسازی تولید شود.
شرکت هایدال کامپوزیت سلوشن )Haydale Composite solotion( از شرکت های 
تابعه هایدال، اخیرا وارد یک پروژه تحقیقاتی مشترک شده که قرار است به مدت 18 ماه اجرا 
شود. این پروژه با حمایت و مدیریت برنامه بهره برداری فناوری ملی هوافضا )NATEP( قرار 

است اجرا شود.
کامپوزیت های الیاف کربنی به وفور در بخش هوایی نظیر بدنه هواپیما مورد استفاده قرار 
می گیرد. از آنجایی که الیاف کربنی برای تقویت کامپوزیت های اپوکسی مورد استفاده قرار 
می گیرد و این کامپوزیت ها هدایت الکتریکی کمی دارند، بنابراین در اثر برخورد نور با آنها، دچار 
زوال ساختاری می شوند. برای رفع این مشکل، شرکت های تولیدکننده هواپیما اقدام به افزودن 

مس به این کامپوزیت ها کرده که این امر موجب افزایش وزن و هزینه کار می شود.
هدایت الکتریکی گرافن می تواند موجب بهبود این کامپوزیت ها شود.

هدف از این پروژه، توسعه رزین های اپوکسی رسانا است که در آنها از گرافن عامل دار استفاده 

شده  است. با افزودن الیاف کربنی به این کامپوزیت های تقویت شده با گرافن، کامپوزیتی 
ایجاد می شود که هم سبک و هم رسانا است. توسعه چنین کامپوزیت هایی منجر به ساخت 
هواپیماهای سبک تر و ارزان تر می شود که در آن از فلز کمتری استفاده شده  است بنابراین، امکان 

تداخل میان این فلزات با دیگر اجزاء هواپیما به حداقل می رسد.
این پروژه برای دو مصرف کننده مختلف انجام می شود شرکت ایرباس انگلستان و بی ای ای 
سیستم )BAE System(. چند شرکت مختلف انگلیسی نیز در انجام این پروژه همکاری 

دارند. NATEP حمایت مالی 150 هزار پوندی برای این پروژه در نظر گرفته است.
گری بویس از مدیران شرکت اچ سی اس )HCS( که در این پروژه مشارکت داشته و حمایت 
مالی 100 هزار پوندی از این پروژه دارد، می گوید: » توانایی توسعه رزین های اپوکسی با استفاده 
از گرافن عامل دار شده می تواند فرصت تازه ای برای ما ایجاد کند. ما خوشحالیم که با استفاده 
از این ماده می توان رزین های اپوکسی تولید کرد که عاری از فلز هستند فلزاتی که موجب بروز 

تداخل در عملکرد کامپوزیت می شود.
هایدال یکی از شرکت های تولید کننده گرافن در جهان است. شرکت هایدال کامپوزیت به 

دنبال استفاده از این ماده در تولید کامپوزیت هایی با ویژگی های منحصر به فرد است. 

کامکوات و 
خواص مفید آن



آگهی سه شنبه -سوم آذر ماه 1394 - سال هجدهم - شماره 63875

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تش��کیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
1- رأی ش��ماره 139460330001015629 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001005691آقای/ خانمعلی بخشایشیان فرزند جعفر6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 62/45 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11137 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حبیب اله مال.
 2- رأی ش��ماره 139460330001014807 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001007270 آقای/ خانم سید کاظم حسینی نسب فرزند سید 
هاش��م  6دانگ یک باب ساختمان  بمساحت 105 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11038/34/1239 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی 

مع الواسطه از محمد ذاکری .
 3- رأی ش��ماره 139460330001015946 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001005485 آقای / خانم کاظم کجائی فرزند علی4دانگ مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 116/45 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 9464/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 4- رأی ش��ماره 139460330001015947 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1393114430001001395 آقای / خانم صغرا قاسم نیا فرزند مصطفی 2دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 116/45 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 9464/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
5-  رأی ش��ماره 139460330001015278 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001006714 آقای / خانم سید احمد حسینی زاده آرانی فرزند 
سید حسن6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 134/85 متر مربع بر روی قسمتی 
از پ��لاک ثبتی 10434/2 -اصلی واق��ع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از حسن وفاطمه و حورا همگی محمد بیگی . 
6-  رأی ش��ماره 139460330001013961 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001007808 آقای / خانم ایران سالاری فرزند اسداله 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 184/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10455 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
7- رأی ش��ماره 139460330001016150 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001002521 آق��ای / خان��م اصغ��ر انصاری فر فرزند حس��ن 
رضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 64 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبت��ی 11491 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواس��طه از 

عباس جهانگیری. 
8-  رأی ش��ماره 139460330001015941 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001008465 آقای / خانم ابوالفضل محمد خانی فرزند غلامعباس 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 92/11 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 11523 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 9- رأی ش��ماره 139460330001015105 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001002637 آقای / خانم رضا طاهری نیک فرزند علی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 194/12 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11227 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
10- رأی ش��ماره 139460330001015631 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001010117 آقای / خانم محسن فرح بدی فرزند غلامرضا6دانگ 
یک باب س��اختمان بمس��احت 100 متر مربع بر روی قس��متی از پلاک ثبتی 

10254/24/376 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
11- رأی ش��ماره 139460330001016008 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001010125 آقای / خانم س��ید قاسم امینی قمی فرزند سید 
ابوالفضل 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 26/04 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 10543 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
12- رأی ش��ماره 139460330001015616 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001002059 آقای / خانم خلیل جنتی فرزند فتحعلی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 55 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10427 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث محمود محمد 

بیگی . 
13-رأی ش��ماره 139460330001015687 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001003739 آقای / خانم یدالله خردمند فرزند مهدی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 81/85 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 9479 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
14-  رأی ش��ماره 139460330001015695 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001005897 آق��ای / خان��م ابوالفضل کچوئی فرزند ابوطالب 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 104 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11135/1012 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
15- رأی ش��ماره 139460330001015986 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001006136 آقای / خانم بیرامعلی س��لطانی پور کریم فرزند 
نادعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 124/80 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11556 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

وراث سید حبیب اله فاطمی . 
16-رأی ش��ماره 139460330001015267 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001008790 آقای / خانم حس��ینعلی سلمانی زاده کان فرزند 
محمد3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 84/75 متر مربع بر 
روی قس��متی از پلاک ثبتی 6446/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
 17- رأی ش��ماره 139460330001015268 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1394114430001000481 آقای / خانم اشرف فولاد مهر فرزند محمد حسین 
3دانگ مش��اع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 84/75 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 6446/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی. 
18- رأی ش��ماره 139460330001015086 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001004901 آقای / خانم مریم رعیت زاده فرزند حسن6دانگ 
یک باب ساختمان بمس��احت 87/52 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10454 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از علی رنجبر. 
19-رأی ش��ماره 139460330001012446 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001003695 آقای / خانم محمد خجسته فر فرزند حسن6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 120/25 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10586 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 20- رأی ش��ماره 139460330001015561 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001007897 آقای / خانم تقی خرمی راد فرزند حسین6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 494/70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11249 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 21- رأی ش��ماره 139460330001015027 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001007322 آقای / خانم عباس محمدی فرزند میرزاآقا 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 274/65 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11019 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
22- رأی ش��ماره 139460330001015325 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001008401 آق��ای / خان��م ابراهی��م جه��ان بین��ی فرزن��د 
محمود6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 182/50 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 10455 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 23- رأی ش��ماره 139460330001015543 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001007611 آقای / خانم محمد باقری فرزند حسین6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 86 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 

7133وباقیمانده 7132 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
24- رأی ش��ماره 139460330001015731 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001009959 آقای / خانم مهدی ابراهیم گل فرزند محمود6دانگ 
یک باب س��اختمان بمس��احت 217 متر مربع بر روی قس��متی از پلاک ثبتی 

6155/3/39 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 25- رأی ش��ماره 139460330001015742 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001008760 آقای / خانم اصغر ش��بانی فرزند نجفعلی 3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 211/15 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 10889 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 26- رأی ش��ماره 139460330001015739 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001008759 آقای / خانم رضا نیک شعار فرزند محمد اسمعیل 

3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 211/15 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10889 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
 27- رأی ش��ماره 139460330001016159 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001002973 آق��ای / خان��م معصوم��ه ترابی��ان فرزن��د علی 
اصغر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 157/50 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10431 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از رضا عسگری.
 28- رأی ش��ماره 139460330001016108 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001001787 آقای / خانم جواد دوستدار فرزند ابوالقاسم 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 111/62 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11494 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث علی 

محمد وکیلی .
 29- رأی ش��ماره 139460330001015748 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430002006879 آقای / خانم سید احمد مومن فرزند سید محمد 
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 120 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبت��ی 11054 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواس��طه از 

صندوق ذخیره علوی . 
30- رأی ش��ماره 139460330001015088 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001009950 آقای / خانم قربانعلی خانی فرزند یونسعلی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمس��احت 49/72 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11285/81 -اصل��ی واق��ع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواس��طه از 

مصطفی بیگدلی احدی از وراث شکراله بیگدلی.
 31- رأی ش��ماره 139460330001015983 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001003006 آقای / خانم اصغر صدیقیان فرزند مهدی6دانگ 
یک باب ساختمان بمس��احت 60/67 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10599/427 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از وراث عزیز مراد 

عبدلی .
 32- رأی ش��ماره 139460330001016183 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001009561 آقای / خانم محمد صادق جندقی فرزند علی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 195 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 4732 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
33- رأی ش��ماره 139460330001015756 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001007127 آقای / خانم حس��ن محمد تقی فرزند غلامرضا 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 124/11 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10426 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 34- رأی ش��ماره 139460330001015054 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001007980 آقای / خانم علی باباخانلو فرزند مهدی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 48/05 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10929/5 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از ابوالقاسم صیادی فردوئی.
 35- رأی ش��ماره 139460330001015308 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001007629 آقای / خانم زهرا بیطرفان فرزند حس��ین 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 170/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10275 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 36- رأی ش��ماره 139460330001015363 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001005015 آقای / خانم محمد مهری فرزند محمد علی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 151/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10821 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از ابوالفضل 

خواهان. 
37- رأی ش��ماره 139460330001015216 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001002024 آقای / خانم علی محمد امینی فرزند رجبعلی6دانگ 
یک باب ساختمان بمس��احت 61/85 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10541/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواس��طه از وراث 

عبدالحسین چاوشی.
 38- رأی ش��ماره 139460330001015717 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001005587 آقای / خانم غلامرضا الماس��ی فرزند رضا 6دانگ 
یک باب ساختمان بمس��احت 67/80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10936/7 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از نعمت 

اله صالحی . 
39- رأی ش��ماره 139460330001014077 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001006891 آقای / خانم س��ید حس��ن حسینی فرزند سید 
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 170 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 11010 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
40- رأی ش��ماره 139460330001015900 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001008711 آقای / خانم غلامرضا خلیلی فرزند علی اکبر6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 133 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10861 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 41- رأی ش��ماره 139460330001015408 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001007521 آقای / خانم غلامعلی صادقی فرزند فتح اله3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 71 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10914 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
42- رأی ش��ماره 139460330001015409 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001007522 آق��ای / خان��م علی صادقی فرزند فتح اله3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 71 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10914 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
43- رأی ش��ماره 139460330001015299 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001006513 آقای / خانم مجتبی شریفی فرزند عباس 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 55 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 
918فرعی از 789فرعی از 280 -اصلی واقع در بخش5 ثبت قم خریداری عادی 

مع الواسطه از آقای میرزا قرنلی .
 44- رأی ش��ماره 139460330001015344 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001006285 آقای / خانم مسلم خدابنده لو فرزند عزیزاله6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 103 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10320 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از وراث غلامحسین نعمت الهی. 

45- رأی ش��ماره 139460330001015511 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001004095 آقای / خانم جعفر زرگرنیا فرزند حسین6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 213 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10541/1 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث عبدالحسین 

چاوشی .
 46- رأی ش��ماره 139460330001036283 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001001939 آقای / خانم محسن کرمانشاهی فرزند رضا6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 148/84 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10817/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
47- رأی ش��ماره 139460330001015713 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001007223 آقای / خانم فتح اله فتح اله زاده فرزند شکراله3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 156/10 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10399 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از محمد 

آراسته فرد. 
48- رأی ش��ماره 139460330001015714 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1394114430001000253 آق��ای / خان��م اعظم جهانگیری پور فرزند غلام 
3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 156/10 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10399 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از محمد آراسته فرد.
 49- رأی ش��ماره 139460330001015806 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001008520 آقای / خانم ابوالفضل رجبیون فرزند رجب6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 59 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10473 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 50- رأی ش��ماره 139460330001014196 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001005017 آق��ای / خان��م حس��ن کریم��ی ضاحک فرزند 
احمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 140 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10921 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
51- رأی ش��ماره 139460330001015911 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001007281 آقای / خانم هانی چرم کار فرزند مهدی6دانگ یک 

باب ساختمان بمساحت 84/31 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10325 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

 52- رأی ش��ماره 139460330001015318 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001007879 آق��ای / خان��م عل��ی ی��ادگاری دهن��وی فرزند 
حیدر6دانگ یک باب س��اختمان بمساحت 62/80 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 3443 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
53- رأی ش��ماره 139460330001015450 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001008609 آق��ای / خان��م ابوالفض��ل اکب��ری کهن فرزند 
کرمعلی6دانگ یک باب س��اختمان بمساحت 66/80 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10289/24 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

 54- رأی ش��ماره 139460330001015399 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001006129 آقای / خانم زهره عطار فرزند محمد علی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمس��احت 108/8 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10798 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
55- رأی ش��ماره 139460330001015630 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001004189 آق��ای / خانم جواد س��یفی احم��د آبادی فرزند 
محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 141 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبت��ی 11191 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواس��طه از 

غلامرضا ولی . 
56- رأی ش��ماره 139460330001015380 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001005285 آقای / خانم علی اصغر انبارداران فرزند تقی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمس��احت 60/87 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11556 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از بتول سزاوار 

احدی از وراث حسینعلی سزاوار .
 57- رأی ش��ماره 139460330001016005 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430002011395 آقای / خانم مصطفی آژند فرزند ابوالفضل6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 175/78 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11134 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 58- رأی ش��ماره 139460330001015733 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001009339 آقای / خانم محمد حسین فقیهی فرزند محمد 
کاظم 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 140/40 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10273 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
59- رأی ش��ماره 139460330001015310 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001008197 آقای / خانم ابوالفضل غلامی فرزند محمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 124/97 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10417 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
60- رأی ش��ماره 139460330001015454 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001008319 آقای / خانم معصومه فتح الهی فرزند اصغر6دانگ 
یک باب ساختمان بمس��احت 99/40 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10275 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
61- رأی ش��ماره 139460330001015899 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001007623 آق��ای / خان��م محم��د عل��ی کریم��ی فرزن��د 
غلامحسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 102 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11243 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از مرحمت ولی.
 62- رأی ش��ماره 139460330001015139 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001003265 آقای / خانم هادی اکسته فرزند علی اکبر6دانگ 
یک باب ساختمان بمس��احت 65/15 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
9453 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی و خریداری عادی از 

نرجس عرب خراسانی . 
63- رأی ش��ماره 139460330001016194 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001001753 آق��ای / خانم اکرم اس��دی محم��د ابادی فرزند 
حسن6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 118/63 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11556 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از صادق جهانگیریان .
 64- رأی ش��ماره 139460330001015906 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001009813 آق��ای / خان��م نعمت اله پناهی بروجردی فرزند 
محمود6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 80/40 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10586 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 65- رأی ش��ماره 139460330001015492 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001009123 آق��ای / خان��م رض��ا رعی��ت الماس��ی فرزن��د 
اسماعیل6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 120/12 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 5497 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 66- رأی ش��ماره 139460330001015598 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001006467 آقای / خانم اصغر قائمی فرزند حسین6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 213/55 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11117 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 67- رأی ش��ماره 139460330001015919 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001009020 آقای / خانم مریم خاموشی فرزند محمد3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 153 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10650 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
68- رأی ش��ماره 139460330001015918 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001009017 آقای / خانم مرتضی متقی فرزند حس��ن3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 153 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10650 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
69- رأی ش��ماره 139460330001015599 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001004623 آق��ای / خانم عزیز خدابن��ده لو فرزند تارویردی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 69/68 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11241 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید 

الیاس عقیلی .
 70- رأی ش��ماره 139460330001015378 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001003161 آقای / خانم روح اله بیگدلو فرزند ذبیح اله6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10437/1 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از جواد حاج ابرهیم 

زارعی . 
71- رأی ش��ماره 139460330001015654 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001008691 آقای / خانم منصور جعفری فرزند حسن6دانگ 
یک باب ساختمان بمس��احت 78/77 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10475/55 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث 

علی محمد بیگدلی . 
72- رأی ش��ماره 139460330001016200 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001005415 آق��ای / خان��م معصوم��ه صحرائ��ی خاوه فرزند 
داود6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10437/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

وراث حسین جهانبخش احدی از وراث مرصح جهانبخش .
 73- رأی ش��ماره 139460330001016186 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001005149 آقای / خانم بتول رس��ولی منفرد فرزند سیف اله 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 41 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10472و14فرعی از 10473 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از 

سیف اله رسولی مفرد رهقی .
 74- رأی ش��ماره 139460330001015771 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001004635 آق��ای / خان��م محمد رضا حاجی صادقی فرزند 
جواد6دانگ یک باب ساختمان بمس��احت 102/5 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10845/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
75- رأی ش��ماره 139460330001015062 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001002429 آق��ای / خان��م معصوم��ه رحیم��ی ن��ژاد فرزند 
حسین3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 73/19 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 9514/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
 76- رأی ش��ماره 139460330001015063 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001002430 آق��ای / خان��م غلامرضا کلاه مال جمالی فرزند 
عباس3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 73/19 متر مربع بر 
روی قس��متی از پلاک ثبتی باقیمانده9514/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی. 
77- رأی ش��ماره 139460330001015557 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001006755 آقای / خانم قربانعلی حقگوی فرزند رمضان6دانگ 
یک باب ساختمان بمس��احت 59/25 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11578 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواس��طه از محمد 

تقی ادیبی گرکانی . 
78- رأی ش��ماره 139460330001007900 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001007830 آقای / خانم افتخار عباسی فرد فرزند ناصر6دانگ 
یک باب س��اختمان بمس��احت 140 متر مربع بر روی قس��متی از پلاک ثبتی 

10453/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 79- رأی ش��ماره 139460330001015069 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001009340 آق��ای / خان��م خلیل خلیل��ی افراتختی فرزند 
قنبر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 138/03 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10281 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 80- رأی ش��ماره 139460330001015634 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001003935 آقای / خانم سید کمال الدین میر ابراهیم اصفهانی 
فرزند س��ید رضا6دانگ یک باب ساختمان بمس��احت 82/16 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11237 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از سعید ارسطو. 
81- رأی ش��ماره 139360330001007280 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001001715 آقای / خانم قربانعلی زینلی فرزند کریم 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 154 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10929/9 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
82- رأی ش��ماره 139460330001015149 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001001191 آق��ای / خانم اصغ��ر صفریان فرزند غلام6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 115/30 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

6532و6534 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 83- رأی ش��ماره 139460330001015046 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001003518 آقای / خانم محمد الماس��ی فرزند عباس6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 106/63 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10434/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 84- رأی ش��ماره 139460330001015758 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001003167 آقای / خانم فاطمه غفاریان فرزند علی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 140/07 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11238 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
85- رأی ش��ماره 139460330001015604 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001003925 آقای / خانم مسلم صفاری فرزند اکبر6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 88/74 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 6467 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از علی انجم شعاع.
 86- رأی ش��ماره 139460330001015136 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001007839 آقای / خانم اکرم یوسف حیدری فرزند اصغر6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 89 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10304 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 87- رأی ش��ماره 139460330001015553 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001003675 آق��ای / خانم حمید عربی قمی فرزند ابوالفضل 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10647 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث رضا 

حاجی صفری. 
88- رأی ش��ماره 139460330001015608 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001003847 آق��ای / خان��م ابوالفضل میر مهدی فرزند اقاگل 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 193/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10659/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 89- رأی ش��ماره 139460330001016116 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001008927 آقای / خانم غلامحس��ین نگاری بیدگلی فرزند 
ماشااله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 377/92 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11228 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از غلامرضا 

پورمینو.
 90-  رأی ش��ماره 139460330001015147 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001007955 آقای / خانم حسین باقریه ثابت فرزند محمد6دانگ 
یک باب س��اختمان بمس��احت 98/5 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

4488/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
91- رأی ش��ماره 139460330001009284 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001004964 آق��ای / خان��م عباس ن��وری احمد آبادی فرزند 
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10316/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 92- رأی ش��ماره 139460330001015526 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001004963 آق��ای / خان��م عباس ن��وری احمد آبادی فرزند 
علی6دانگ یک باب س��اختمان بمساحت 133/80 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 9464/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 93- رأی ش��ماره 139460330001015579 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001007587 آق��ای / خانم اعظم حیدری قزاان فرزند حس��ن 
علی6دانگ یک باب س��اختمان بمساحت 108/20 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10387 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
94- رأی ش��ماره 139460330001015612 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001007625 آقای / خانم حسین ناصری فرزند علی اصغر6دانگ 
یک باب ساختمان بمس��احت 39/62 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10350/4 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 95- رأی ش��ماره 139460330001014568 مرب��وط ب��ه پرونده کلاس��ه 
1391114430001009199 آقای / خانم زینب الس��ادات طباطبائی فر فرزند 
سید ضیاءالدین 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 94 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11006 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از غلامرضا ارغوان و غلامحسین ارغوان .
اصلاح��ی  139460330001014567ورای  ش��ماره  رأی   -96  
کلاس��ه  پرون��ده  ب��ه  مرب��وط   139460330001015277
1391114430001009187 آقای / خانم جواد خلیلی فرزند علی3دانگ مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 94 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11006 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از غلامرضا 

ارغوان و غلامحسین ارغوان . 
97- رأی ش��ماره 139460330001013973 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001006550 آقای / خانم محمد علی خادم زاده یکانه فرزند علی 
شاه6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 132 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 11578/286 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
98- رأی ش��ماره 139460330001015623 مرب��وط ب��ه پرون��ده کلاس��ه 
1391114430001001866 آق��ای / خان��م مهری آقابابائی جمکرانی   فرزند 
قلی6دانگ یک باب س��اختمان بمساحت 142/22 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 1/224 -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از علیرضا اهو نگاه.
99--رای ش��ماره 139460330001016449 م��ورخ 1394/07/12 موضوع 
پرونده کلاسه شماره 1391114430001007067 مربوط به تقاضای آقای علی 
وهابی فرزند علی محمد 6 دانگ یکباب ساختمان به مساحت 208/80 متر مربع 

پلاک 11874 اصلی واقع در بخش یک قم خریداری سند رسمی.
 مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مش��اعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اش��خاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1394/08/19
تاریخ انتشار دوم: 1394/09/04
 جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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سخنگوی دولت با اشاره به اینکه هیات نظارت بر اجرای برجام، 
گزارش هایش را به رهبری ارائه می  دهد، گفت: هر کس نباید به 
خودش اجازه دهد بگوید این نحوه اجرای برجام در چهارچوب نیست.

محمدباقر نوبخت در نشست خبری هفتگی خود در پاسخ به 
سوالی درباره هیات نظارت بر برجام، گفت: در شورای عالی امنیت 
ملی این اقدام صورت گرفت و ترکیب و چگونگی عملکرد آن اطلاع 
رسانی خواهد شد. این هیات در همان چهارچوبی که مقام معظم 
رهبری تصریح کردند و مصوبات شورای عالی امنیت ملی تشکیل 

خواهد شد. باید موضوع را به هیات نظارت واسپاری کنید.
سخنگوی دولت با تاکید بر اینکه این هیات رسمی است و گزارش 
های خود را به رهبری ارائه خواهد داد، افزود: اگر از فردا هر کس به 
خودش اجازه دهد بگوید این نحوه اجرای برجام طبق چهارچوب 
نیست، سنگ روی سنگ بند نخواهد شد. ممکن است از فردا هر 
کسی که وارد کشور شود بگویند این نفوذی است! بگذریم که چه 
جانی از ما گرفته خواهد شد، اما مهمتر از آن سرمایه ها و سرمایه 
گذاری از کشور متواری خواهند شد. بعضی ها اتش به اختیار هستند! 
هم خودشان تشخیص می دهند و هم فتوا می دهند و هم وارد عمل 
می شوند! اگر هر مقامی مثل وزارت کشور اظهار نظر کند، برخی 
بگویند »او غلط کرده« دیگر سنگ روی سنگ بند نخواهد شد. همه 

این ها را رهبری نظارت می کنند. 

جلوی کسانی که مخالف آزادی بیان هستند را می گیریم
سخنگوی دولت در پاسخ به سوال خبرآنلاین که به جدیت دولت 
برای حمایت از برگزاری مراسم های مجوز دار در ورامین از یکسو و 
لغو مراسم دیگری در اندیمشک اشاره داشت و جویای برنامه دولت 
برای حمایت از میتینگ های انتخاباتی دارای مجوز بود، گفت: حادثه 
ورامین همانطور که اولین مورد نبود، اخرین هم نخواهد بود. تقابل دو 
سلیقه است. یک سلیقه اجازه می دهد همه افراد در چهار چوب قانون 

اساسی بتوانند نظر بدهند، ولی سلیقه دیگر نه. کما اینکه مخالفان 
دولت تا جایی که می توانند برنامه های خودشان را برگزار می کنند 
و هیچ مزاحمتی برایشان نیست. اما باید از این سو هم تحمل کنند 
تا نظرات مقابل آنها هم مطرح شود. وقتی برنامه ای قانونا مجوز دارد، 
مخالفت با آن مخالفت با شرع است. نباید اجازه دهیم جلوی ازادی 
بیان و ازادی نظر را بگیرند. موضع صریح و قطعی دولت این است 

که اگر کسی با آزادی بیان مخالفت کند جلوی او را خواهیم گرفت.

افزایش اعتبارات تملک دارایی دولت 
سخنگوی دولت گفت: در راستای سیاست های کوتاه مدت 
اقتصادی دولت برای ایجاد رشد و تحرک اقتصادی، اعتبارات تملک 
دارایی های سرمایه ای نسبت به سال قبل 109 درصد افزایش داشته 

است.
از اجرای سیاست های کوتاه مدت دولت برای  وی گزارشی 
تحرک بخشی به اقتصاد سخن گفت. وی اظهار داشت: بسته کوتاه 
مدت برای تحرک بخشی به اقتصاد تا پایان سال از دو ابزار تحریک 
تقاضا با ابزار های مالی و ابزارهای پولی بهره می گرفت. در این راستا 
دولت 7هزار و 500 میلیارد تومان از منابع مالی و خزانه به اقتصاد 
تزریق کرد و نیمی از این رقم هم از طریق ابزارهای پولی به اقتصاد 

صورت گرفت. 
وی ادامه داد: آخرین وضعیت این پرداخت ها بر اساس گزارش 
خزانه تا 2۸ آبان ماه، حاکی از این است که رقم پرداخت های دولت 
برای طرح های عمرانی که در راستای تحرک بخشی به اقتصاد کشور 
و مشارکت در اقدام رشد سرمایه گذاری است، رشد قابل توجهی 
داشته است. اعتبارات تملک دارایی های سرمایه ای به 1۸ هزار و 
527 میلیارد تومان رسید. فقط از 21 تا 2۸ ابان 4 هزار و 21 میلیارد 
تومان به طرح های عمرانی تزریق شد. در مجموع 25 هزار و 100 
میلیارد تومان تا این تاریخ به طرح های عمرانی تخصیص یافته است. 
این افزایش با وجود محددیت های اعتباری است که دولت از سال 

قبل با آن مواجه بوده است. 

سیب زمینی  ها مال دولت نبودند
یک روز پس از آنکه یکی از نمایندگان دلواپس مجلس، دولت 
را به خاطر امحا 1700 تن سیب زمینی زیر سوال برد و حتی گفت 
»کدام بی شرفی در حالی که جامعه ما دچار فقر و فحشا است، چنین 

تصمیمی گرفته؟«، سخنگوی دولت به اظهارات وی پاسخ داد. 
نوبخت همچنین در این نشست خبری گفت: سیب زمینی ها 
اصلا مال دولت نیست که بخواهد آن را امحا کند. اما دولت این 
آمادگی را دارد که کمک کند به کشاورزان که اضافه محصولاتشان 

را صادر کنند.

پانزدهمین جلسه رسیدگی به اتهامات متهم ردیف اول پرونده 
فساد نفتی دیروز در شعبه 15 دادگاه انقلاب و به ریاست قاضی 

صلواتی برگزار شد.
رسول کوهپایه زاده وکیل متهم نفتی در پانزدهمین جلسه دادگاه 
رسیدگی به اتهامات بابک زنجانی در قرائت ادامه دفاعیات مدعی شد: 
عدم رعایت بی طرفی در تحصیل از دیگر ایرادات شکلی کیفرخواست 
صادره است، جانب داری در گفتار و رفتار ناقض اصل بی طرفی و 
طبق ماده 93 قانون آیین دادرسی کیفری بازپرس باید در کمال بی 

طرفی و در حدود اختیارات قانونی تحقیقات را انجام دهد.
وی با اشاره به نحوه بازجویی از موکلش ادامه داد: بیان سابقه 
موکل و چیدن داده های مختلف در کنار یکدیگر که هیچ ارتباطی به 
داده های موکل ندارد برخلاف اصل 37 قانون اساسی و اصل مسلم و 

بنیادین برائت است، موکل من از ابتدا مجرم تلقی شده است.
کوهپایه زاده تصریح کرد: به دلایل مورد استناد موکل و به شرحی 
که در دفاعیات ماهوی خواهد آمد توجه نشده است، تغییرات در 
تغییر شناسنامه مورد توجه بوده در حالی که این امر در اثبات بزه 

انتسابی در کیفر خواست تاثیری ندارد.
وکیل متهم نفتی مدعی شد: هیچ یک از خدمات ارزشمندی 
که موکلم به کشور، مردم، نهادهای عمومی و دولتی در جهت حل 
مشکل انتقال ارز و تکمیل طرح های عمرانی انجام داده است نه تنها 
به عنوان سابقه مثبت تلقی نشده بلکه در راستای مجرمیت وی و نه 

برائت گذاشته شده است.
وی ادامه داد: به گواهی معاون دادستان در دادگاه ارزش اموال 
موکلم در داخل کشور 2میلیاردو 600تومان برآورد شده است و این 
امر هیچ ارتباطی به همکاری 6ماهه وی با وزارت نفت ندارد و اشاره 
شده که موکل من به منظور زمینه سازی و حتی اقدام مجرمانه خود 
اقدام به تاسیس شرکتها و موسسات مالی کرده است که این امر با 

واقعیت فاصله دارد.
کوهپایه زاده که به صورت گزینشی به قرائت پرونده اقدام می کرد، 
به بیان ادعاهایی در خصوص عدم رعایت اصل بی طرفی در این 
پرونده اشاره کرد و گفت: عدم توجه به اظهارات برخی از متهمان 
پرونده و استعلامات صورت گرفته که به عنوان دلیل به نفع متهم 
محسوب می شود نشان از نادیده گرفتن اصل بی طرفی است به 
عنوان مثال نامه شرکت )ص( در صفحه 222 پرونده به صراحت به 
خدمات زنجانی اشاره کرده و اعلام می کند مبلغ 435میلیون یورو 

توافقات فی مابین به خوبی انجام شده است.
وکیل متهم نفتی که مدعی بود عدم تفهیم اتهام مهمترین 
بزه اتهامی به متهم یکی از ایرادات کیفرخواست است، گفت: ایراد 
و اعتراضات وارده از طریق وکیل متهم و نظریات کارشناسی بانک 
مرکزی و تقاضای بررسی مجدد امر و ارجاع موضوع به کارشناسان 
رسمی دادگستری ذیصلاح در امور تجاری، بازرگانی و بانکی مورد 

تقاضا است واین موارد از ایرادات شکلی کیفرخواست است.
بررسی سابقه موضوع و ظرف زمانی

 وقوع بزه های انتسابی به موکل
کوهپایه زاده در ادامه ادعاهایی را در خصوص شرایط خاص 
فروش نفت و انتقال منابع حاصل از آن در دوران تحریم مطرح کرد 
و گفت: 20 شرکت به عنوان خریداران صنعتی شرکت نفت با این 
شرکت همکاری می کنند و نوع قراردادها سالیانه تمدید می شود که 
بر اثر تحریم تعداد این شرکتها محدود به 6 شرکت شد و فروش نفت 
به کمتر از نصف کاهش پیدا کرد، در خصوص واریز وجه پرداختها 
این امر از طریق بانکهای معتبر بین المللی صورت می گرفت اما در 

اثر تحریم ها این امر متوقف شد.
وکیل متهم نفتی در ادامه گفت: طبق اظهارات آقای )ج( در 
نفت  هنگامیکه صنعت  اواخر سال 90  در  پرونده  صفحه 227 
جمهوری اسلامی ایران مورد تحریم واقع شد، شرکت ملی نفت 
با مشکلات جدیدی روبرو شد و مشابه آن در طول سالهای بعد 
از پیروزی انقلاب اسلامی سابقه نداشت از جمله این مشکلات 
ممنوعیت خرید محموله های نفتی، ممنوعیت حمل و نقل محموله 
بودند،  ایران  نفت  بیمه کشتی هایی که حامل  منع  نفتی،  های 
ممنوعیت نقل و انتقال پول های نفتی و مسدود کردن حسابهای 

شرکت ملی نفت در بانک مرکزی در سراسر دنیا است.
کوهپایه زاده اظهار کرد: در اوایل سال 91 صادرات نفت با شوک 
جدی روبرو شد و از 2میلیون و 4هزار بشکه در روز به زیر 700هزار 
بشکه درروز رسید و این امر باعث شد شرکت ملی نفت ایران تصمیم 

بگیرد به هر فرد ولو شرکت واسطه گر محموله خود را بفروشد.
وکیل متهم نفتی گفت: به دلیل خودداری شرکتهای کشتی بین 
المللی از حمل محموله های نفتی ایران لازم بود کشتیهای شناور در 
خلیج فارس تخلیه شوند که برخی افراد نیز پیشنهاد سوزاندن آن را 

در بیابان داشتند.
وی ادامه داد: در زمینه صادرات نفت ایران دو عقیده وجود داشت 
اول اینکه در چارچوب پیشنهاد آمریکا حرکت کنیم و خارج از این 
چارچوب اقدامی انجام ندهیم در واقع بنشینیم ودست روی دست 
بگذاریم و عقیده دوم این بود که ما اصلا نباید ساختار طراحی شده 
توسط استکبار جهانی را بپذیریم و باید مقابله کنیم از طریق شرکتها 

و موسسات خصوصی بازار غیر نفتی فروش نفت و مواد نفتی راه 
بیاندازیم. کوهپایه زاده تصریح کرد: علت اصلی همکاری با بابک 
زنجانی این بود که با بررسی های انجام گرفته، زنجانی امکانات 
مناسبی از جمله بانک و شرکتها و کشتی در اختیار دارد و ما باید بازار 

نفتی در دنیا به راه می انداختیم.
وی مدعی شد: دور زدن تحریم ها کاری انقلابی بود که زنجانی 
انجام داد و توانست 660 میلیون از منابع حاصل از فروش نفت را با 

دور زدن تحریم ها به پیمانکاران نفت منتقل کند.
کوهپایه زاده تصریح کرد: شرکت ملی نفت در آن زمان مجاز شد 
تا بیش از 20 کشتی موجود از مخزن حمل و نقل را از نفت کوره و 
معاینات اختصاص دهد و هر روز به مخزن بیشتری نیاز بوداز طرفی 
کشتیهایی که مجوز خرید نفت داشتند باید توسط همان کشتیها 
ارسال می گردید؛ اما به دلیل انباشت این محصول صادرات ممکن 
نبود و همین تاخیر در صادرات روزانه خسارت زیادی به کشور می 

زد و روزانه 2میلیارد دلار از درآمد محروم می شدیم.
مهدوی وکیل شرکت نفت در ادامه اظهارات وکیل بابک زنجانی 
در خصوص فروش نفت تصریح کرد: موضوع تحریم های ظالمانه 
آمریکا چیز روشنی است و تا اینجا وکیل متهم به اظهارات آقای )ج( 
اشاره کردند و آن هم صحیح است اما در شرایط تحریم آقای )ج( 
اقداماتی انجام دادند و باعث پس دادن اموال بیت المال شدند و بیش 
از ده ها میلیارد نفت فروختند پیشنهاد می کنم اگر اجازه دهید آنها 

به صورت غیر علنی بیایند و توضیح دهند.
وکیل شرکت نفت گفت: در آن موقع ده ها نفر دیگر به جزء بابک 
زنجانی از شرکت نفت، نفت خریدند و پول آن را هم به موقع دادند و 

فقط زنجانی پول نفت را پس نداد.
کوهپایه زاده خطاب به وکیل شرکت نفت گفت: زمانی که شما 
شکایات خود را قرائت می کردید علی رغم اینکه بنده برای سطر 
سطر آن ایراد داشتم سعی کردم به وقتش از فرصت قانونی خودم 

استفاده کنم پس خواهشی که از شما دارم تابع قانون باشید.
از  بیش  ها  تحریم  واسطه  به  داد:  ادامه  نفتی  متهم  وکیل 
100میلیارد دلار از شرکتها بابت صادرات نفت و فرآوردهای نفتی 
طلبکاریم البته می گویند جایش امن است اما تردیدی نیست که 

بیت الملل باید استیفا شود و بدهی پرداخت شود.
کوهپایه زاده با بیان این ادعا که به جای بیان واقعیت و عملکرد 
مثبت موکلم در گذشته اقدامات او را وسیله ای متقلبانه تلقی می 
کنیم، افزود: یکی از دلایل قابل توجه که کمک فراوانی به کشف 
حقیقت می کند اظهارات )ک. د( مسئول خزانه داری شرکت )ن( 
است که با توجه به سمت و مسئولیتهای قبلی وی در وزارت نفت 
قسمتهایی از این اظهارات که در جلد 72 پرونده موجود است به 

اطلاع دادگاه می رسد.
کوهپایه زاده گفت: طبق این اظهارات علت ارتباط با بابک زنجانی 
از ظهور مدل به کارگیری از هولدینگ سوری نت )وابسته به موکل( 
در جهت مقابله کننده با تحریم های فلج کننده و نحوه ارتباط با 

شرکت ملی نفت ایران، شرکت اچ کی و نیکو اشاره شده است.
وی ادامه داد: به علت توقف عملیات بانکی بین المللی در اثر 
تشدید تحریم ها پیمانکاران ملی نفت ایران )شرکت های وابسته( 
نسبت به معرفی کارگزاران به شرکت نفت اقدام کردند، در اواخر سال 
90 توسط پیمانکاران عمده صنعت نفت از جمله شرکت )ص( و 
نفت و گاز)پ( بابک زنجانی به مدیر عامل وقت شرکت نفت هلدینگ 
سوری نت معرفی می شود و مدیر عامل نفت به شرکت نیکو کتبا 

اعلام می کند که مطالبات شرکت )ص( به وی پرداخت شود.
کوهپایه زاده گفت: این شیوه با توجه به بسته شدن و غیر ممکن 

بودن سایر روش ها ادامه پیدا کرد تا دچار مشکل تحریم شدیم و 
هیچ راه دیگری جهت پرداخت پیمانکاران وجود نداشت، با توجه 
به خدمات و سوابق، بابک زنجانی مورد اعتماد شرکت ایشان و بانک 

مرکزی بوده است.
کوهپایه زاده در ادامه قرائت دفاعیات خود به گزینش قسمت 
وقت  معاون  )ی(  آقای  اظهارات  به  که  کیفرخواست  از  دیگری 
اقتصادی وزارت اطلاعات اختصاص داشت اشاره کرد و گفت: در 
کیفرخواست این اظهارات را نادیده می گیرند و در گردش کار و 

سابقه موکل به آن اشاره ای نشده است.
وی ادامه داد: مشارالیه در بازپرسی به عنوان مطلع اظهاراتی 
را مطرح کرده است از جمله اینکه بابک زنجانی بابت جابجایی ارز 
سوئفیت هایی را ارائه می کرد که باید از بانک مرکزی اصالت آن مورد 
تایید قرار می گرفت و زنجانی قبل از موضوع تحریم در بسیاری از 

موارد درست عمل کرده بود.
کوهپایه زاده تصریح کرد: طبق اظهارات آقای )ی( در وزارت 
موضوع به این شکل تعریف شد که زنجانی تشویق شود با سرمایه 
گذاری در داخل کشور منابع مالی خود را به ایران منتقل کند که 
توسعه هواپیمایی قشم و خرید بخشی از سهام بانک )پ( از جمله آن 
است. وکیل متهم نفتی در ادامه مدعی شد:از جمله دلایل همکاری 
مسئولان نفتی  با بابک زنجانی،ریسک پذیری وی بود علاوه بر این از 
نظر آنها  بانک FIIB تنها راه قابل طرح بوده است و در این در حالی 
است که شرایط به گونه ای بود که بانک م  حجم زیادی در بانکهای 

کوچک داشت. 
 وی در خصوص علت شکست این طرح گفت: عدم همکاری 
امور بین الملل وزارت نفت با این طرح و ایجاد مانع و لو رفتن روش و  
ایجاد جنجال توسط رسانه ها از جمله دلایلی بود که ادامه طی کردن 
این روش وجود نداشت. پیمانکاران مختلف از جمله شرکت های 
»ص« و »پ« جنوبی تقاضا می کنند مطالبات آنها به حساب اس 
سی تی واریز شود و دستور لازم در این خصوص  به شرکت »نیکو« 
صادر می شود و از بانک )م( می خواهد وجوه به حساب مسکن 

پارسیان در هالک بانک ترکیه واریز شود. 
کوهپایه زاده گفت: به بانکهای مذکور واریز و حساب HK در 
مالزی بستانکار و 660 میلیون دلار توسط بانک مالزی پرداخت شد 

و در ادامه تحریم ها آن را متوقف کرد. 
 وی با بیان اینکه باید به شیوه نقل و انتقال وجوه نیز توجه کرد، 
گفت: این شیوه با توجه به شرایط تحریم غیر قابل اجتناب بود بانک 
)م( بنا به درخواست نیکو در هالک بانک ارز مورد نیاز را مستقیماَ واریز 
می کند و تأکید می گردد بانک های داخلی کارگزار توان اجرای این 
امر را ندارند و بعد به بانک مرکزی گزارش کنند و در همین رابطه 

مصوبه به امضای 3 وزیر و رئیس وقت بانک )م( می رسد. 
 وکیل مدافع متهم نفتی در خصوص علت تصویب این مصوبه به 
نقل  از مسئولان نفتی اظهار داشت: سایر مسیرهای بانکی به طور 
کلی مسدود شده بود و همه بسیج  شده بودند تا بانکهای جدید 
شناسایی کنند و از سوی بانک )م( و شرکت نفت طرح خرید بانک 
بررسی شد و حتی شرکت نفتی نیکو،خرید  بانک »ن.ا« را به بانک 

)م( پیشنهاد می دهد. 
 وی با اشاره به اداره یکی از مجموعه های متهم از راه دور گفت: 
متهم مدلی را طراحی کرده بود که از تهران طرح نقل و انتقال را انجام 
می داد که در ابتدا نیز موفق بود و سپس سیستم آن لو رفته و متوقف 

می شود و در نهایت با شکست مواجه می شود. 
 کوهپیایه زاده با بیان اینکه زمان وقوع بزه انتسابی گفت: گفته 
های  قاضی درست است ولی ما در مورد شرایط عادی صحبت نمی 

کنیم چرا که زنجانی مهره کلیدی در دور زدن تحریم ها شناسایی 
شده بود. 

 وی با استفاده گزینشی از اظهارات مطلعین پرونده مدعی شد: 
آنچه که به عنوان استفاده از رانت یا دستهای پشت پرده استفاده می 
شود مربوط به همین مصوبه ای است که به تایید سه وزیر و رئیس 
سابق بانک مرکزی رسیده بود علاوه بر این شرایط خاص آن زمان 
در تنظیم مصوبه و عدم ارتباط موضوع موکل با مصوبه واضح است 
و شرکت نفت و بانک )م( به دلایل خاصی برای شرایط خاص این 
راهکار را اندیشیده است و اینکه گفته می شود که کل نظام را فریب 

داده است امر صحیحی نیست. 
کوهپایه زاده ادامه داد: در کیفرخواست صادره این مهم مورد 
اذعان است که ارتباط سوئیفتی بانکها با خارج از کشور قطع و خدمات 
ناشی از ضمانت ها گشایش اعتباری اسنادی غیر ممکن بوده است. 
دادگاه گفته بود  که مجوزLC از بانک )م( داشتید؟ در پاسخ باید 
بگویم که انسانی باید باشد که هوش و ذکاوت داشته باشد و از راهی 
که آمریکا نفهمد برود و این راه حتی ممکن است تخلف باشد ولی 
اینکه به این صحبت ها لباس کیفری بپوشانیم و آن  را اخلال در 
نظام اقتصادی بدانیم و  اولین اتهام را افساد فی الارض بدانیم فارغ از 

مسائل قانونی و انصاف است.   
کوهپایه زاده در ادامه و با عدم قرائت برخی از صفحات پرونده 
و دفاعیات خود در خصوص در جلد 156و صفحه 299 پرونده 
گفت:آقای»د«  به عنوان مطلع در پرونده اعلام می دارد  تحریم 
های فلج کننده استکبار توسط آمریکا و اروپا شدت گرفت و باعث 
شد نقل و انتقالات وجوه نفتی در تمام بانکهای معتبر متوقف شد و 
فقط چند بانک همکاری خود را ادامه می دادند که تعداد انها کمتر 

از ده بانک بود. 
وی با اشاره به شرایط خاص تحریم گفت: درآمد نفتی در زمان 
تحریم 110 میلیارد دلار بود که این رقم به کمتر از نصف  نسبت 
به گذشته،رسیده بود.هیات دولت درسال 91نیز جلسه اضطراری 
تشکیل و کارگروهی از سه وزیر و رئیس )ب. م( را تشکیل می 
دهد و طبق آن مقرر شد از هر شیوه ممکن برای خرید کالاهای 
اساسی اقدام شود. همه وزرا به جز نفت مأیوس بودند و امیدی برای 
حل مشکل نداشتند. وزیر نفت با شهامت اعلام کرد با نفت و نیکو 
همکاری می کنیم. امکانات فروش نفت مربوط به نفت بسیج شده 
و مدل مربوط به سورینت مورد استفاده قرار گرفت و در ابتدا این 

مدل موفق نیز بود.
وکیل مدافع بابک زنجانی در ادامه و با اشاره به شرایط خاص 
ظرف زمانی وقوع بزه،مدعی شد: با استفاده از صحبت های مدیر عامل 
نیکو و مسئول خزانه داری آن می توان تصویری واضح تر از حقایقی 

که انتظار می رفت در کیفرخواست صادره قرائت شود،را ارائه کرد.
کوهپایه زاده مدعی شد: مطالبی در مورد مانور متقلبانه و تحقق 
بزه انتسابی نیز باید گفت. در اینجا به نکته مهم دیگری در کشف 
واقعیت اشاره می کنم .لازم است سابقه امر به استحضار دادگاه برسد 
که پس از تحریم بانکها و ایجاد موانع و مشکلات،کارگروهی در وزارت 
نفت تشکیل شد تا وصول مطالبات را بگیرند. این کارگروه متشکل از 

مدیران اصل نفت و زیر نظر وزیر وقت بوده است.
وکیل مدافع زنجانی به قرارداد بینَ شرکت نفت و زنجانی اشاره و 
تصریح کرد: با بررسی جوانب امر و اینکه مدیران نفت از شرایط موکل 
و تحریم ها آگاه بودند ، نهایتاَ قرارداد HK/13-149 مورخ 92/2/15 
به امضا طرفین رسید. همانطور که استناد فرمودید استدعا می کنم 

توجه لازم به این قرارداد مبذول شود.
وی مدعی شد: در این قرارداد که به امضا طرفین یعنی ISO و 
HK و بابک زنجانی به عنوان ضامن و شرکت »ت« کیش جهت 
نمایندگی از نفت رسید و در دادخواست اخیر شرکت نفت برای طلب 
خسارت  در این قرارداد به صراحت تحریم بانک مالزی مورد تأکید 
قرار گرفته و به عنوان عدم پرداخت توسط موکل مورد پذیرش واقع 
شده و به آن استناد شده است و یک سال به زنجانی فرصت داده شد 
تا نسبت به پرداخت بدهی اقدام کند و بر این اساس می توان فهمید 

ماهیت دعوای موکل و نفت اختلافی حقوقی و نه کیفری است.
کوهپایه زاده مدعی شد: پس از امضا علیرغم تحریم ها متأسفانه 
4 ماه قبل از سررسید موعد ایفای تعهد بر اساس قرارداد فی ما بین 
قرار با بازداشت راهی زندان می شود و همه تلاشهای موکل جهت 

پرداخت بدهی را این حرکت شتابزده ناموفق گذاشت.
وی در خصوص بازجویی ها نیز مدعی شد: خانم م.م در بازجویی 
های اولیه اعتراف کرده اند که  تمام حواله جات از مالزی واقعی بودند 
به دلیل قطع سیستم با ایجاد حواله و ارسال به صورت FAX به بانک 
انجام می شد.با قرار وثیقه میلیاردی از سوی بازپرس پرونده م.م روانه 
زندان می شود و سرانجام وی جهت رهایی از وثیقه موجود و بعد از 
جلسه توجیهی با کارشناس بانک مرکزی اقدام به ساختگی بودن 
پیام ها می کند و می گوید: کلیه پیام سوئیفتی به نفع HK ساختگی 
بوده است و این امر به دستور مقامات SCT انجام شده است. همان 
روز یکی از کارشناسان بانک مرکزی به عنوان فتح الفتوح بلافاصله 
پس از اخذ اعتراف نامه ای به معاون بین الملل بانک مرکزی اعلام 

می کند که اغلب پیام ها جعلی بوده است.

سفر تاریخی پوتین به ایران 
و پیام های چند جانبه آن

روزنامه لبنانی الاخبار در مقاله ای نوشت: سفر ولادیمیر پوتین رئیس جمهور روسیه که 
روز دوشنبه به تهران انجام شد در تمامی معیارها یک سفر تاریخی به شمار می رفت که 
پیام های زیادی را در استقبال قابل توجه ایرانی ها و تعامل جدی روسیه به ویژه در زمینه 
اهتمام رئیس جمهور این کشور به توسعه مناسبات خود با طرف ایرانی در خود جای داده 
بود. این موضوع مورد توجه رهبر معظم انقلاب اسلامی نیز قرار گرفت که خطوط کلی و 

خط قرمزهای مربوط به سیاست خارجی کشور را تعیین می کند.
سفر رئیس جمهور روسیه به تهران در ابعاد متعدد و مختلف یک سفر عادی نبود، این 
سفر ویژگی های بزرگی داشت که این ویژگی ها را می توان در سطح هیئت استقبال  کننده 
ایرانی یا عملکرد رئیس جمهور روسیه مشاهده کرد. پوتین با عملکرد خود در زمان ورود 
به ایران پیام های متعددی را به طرف های مختلف ارسال کرد که همگی آنها حول محور 
یک حقیقت واحد قرار داشتند: روسیه به سمت تقویت ائتلاف خود با ایران پیش می رود. 

 پوتین در دیدارهای دیپلماتیک خود در جریان این سفر چندین بار پروتکل های عادی 
اعمال شده در سفرهای رسمی را نادیده گرفت، مهم ترین آنها دیدار مستقیم با رهبر معظم 
انقلاب اسلامی قبل از برپایی مراسم استقبال بود که یک عرف دیپلماتیک به شمار می 
رود. همچنین علاوه بر کادر گسترده ای از هیئت همراه رئیس جمهور روسیه و تعداد زیادی 
از روزنامه نگاران و همراهان آنها ، صندوق سبز رنگ بزرگی در میان این هیئت به چشم 
می خورد که دو نفر آن را به سمت خودروهای هیئت مذکور حمل می کردند. این صندوق 
سؤالات زیادی را در مورد محتوای آن ایجاد کرده بود. هیئت روسی بلافاصله از فرودگاه 
مهرآباد به سمت مرکز شهر تهران یعنی محل اقامت رهبر معظم انقلاب پیش رفت. تدابیر 
امنیتی اتخاذ شده به رئیس جمهور روسیه اجازه داد سریعاً بدون ترافیک عادی پایتخت 
تهران به این منطقه برسد. در اینجا بود که صندوق نیز از خودروها پایین آمد و داخل سالن 
نشست آورده شد تا راز محتوای آن فاش شود. محتوای این صندوق نسخه خطی و نفیس و 
بسیار قدیمی از قرآن کریم بود که پوتین آن را به رهبر انقلاب اسلامی ایران هدیه کرد. این 
هدیه نمادین نشان دهنده عمق شناخت رئیس جمهور روسیه نسبت به دیدگاه ها و اهتمام 
شخصیت های ایرانی بود و نشان داد که روسیه که تعداد زیادی از مسلمانان را در خود جای 

داده است ، حاضر به همکاری با جریان های اسلامی برای مبارزه با تروریسم است. 
پوتین پیش از سفر به تهران نیز دستور رفع تحریم های اعمال شده بر خرید و فروش 
تجهیزات تکنولوژیک مرتبط با انرژی هسته ای به ویژه در تأسیسات هسته ای فردو و اراک 
را صادر کرد، این اقدام در راستای عمل به توافق هسته ای امضا شده بود. مهدی صانعی 
سفیر ایران در مسکو اعلام کرد که این کشور اقدامات خود را برای تجهیز ایران به سامانه 
دفاع موشکی اس 300 آغاز کرده است، سامانه ای که قرارداد تحویل آن به ایران در روز 

نهم نوامبر امصا شده است.
موضوع جالب دیگر این سفر تأخیر یک ساعته پوتین از نشست اجلاس سران کشورهای 
صادرکننده گاز در تهران بود که به علت دیدار طولانی و فوق العاده وی با امام خامنه ای 
انجام شد، دیدار دو ساعته ای که می توان آن را دیدار تاریخی به شمار آورد، به  ویژه که این 
زمان در چارچوب نشست های انجام شده رهبر معظم انقلاب با سران کشورهای مختلف 

نیز بی سابقه است. 
بعد از این نشست بود که دیمتری بیسکوف سخنگوی کرملین اعلام کرد که روسیه 
و ایران دیدگاه واحدی در تقابل با ماهیت غیر قابل  قبول تلاش های خارجی برای اعمال 
دیکته های خود در روند سازش سیاسی در سوریه دارند. بنا بر این اظهارات دو طرف تأکید 
می کنند که هر تغییر در رهبری کشوری باید از طریق انتخابات انجام شود. وی این دیدار 
را بسیار سازنده توصیف کرد که در جریان آن تبادل آرا در جزئی ترین موضوعات مورد 

توجه قرار گرفت.
سخنان دو طرف در این دیدار بر ضرورت ایجاد محیط امن جهت سرمایه گذاری تأکید 
داشت،  این در حالی است که چنین محیطی به علت جنگ در منطقه وجود ندارد. سوریه 
محور عبور گاز برای همه به شمار می رود، گازی که ایران و روسیه به دنبال رساندن آن به 
سواحل دریای مدیترانه هستند. همچنین قطر به عنوان یکی از ایستگاه های گاز به  اروپا به 
شمار می رود. این در حالی است که ترکیه مانع اساسی در اجرای پروژه ایران در احداث خط 
لوله از طریق عراق به سمت سواحل سوریه ایجاد کرده است. این کشور می خواهد خط لوله 
گاز را از اراضی خود عبور دهد تا هم بتواند از گاز آن استفاده کند و هم از عبور خط لوله از 

اراضی خود سود آوری داشته باشد.
این نشست سران اقتصادی، رنگ و بویی سیاسی داشت. چرا که نشست های دوجانبه ای 
بدون توجه به مسائل مربوط به گاز برگزار می شود. مبارزه با تروریسم در اولویت محور 
مذاکرات پشت پرده بود که در بخش مربوط به استقبال از رؤسای جمهوری در ساختمان 
چسبیده به ساختمان اجلاس وجود داشت. دیدارهایی که نتایج و پیامدهای آن طی روزها 
و هفته های آینده خود را نشان خواهد داد. بعد از اجلاس سران،  رؤسای جمهوری ایران و 
روسیه کنفرانسی مطبوعاتی برگزار کردند. پوتین در این کنفرانس مطبوعاتی اعلام کرد که 
به دنبال تقویت مناسبات تجاری با ایران است. وی از طرح هایی برای ایجاد منطقه تجارت 
آزاد بین اتحادیه اقتصادی به رهبری مسکو شامل دولت های اتحاد جماهیر شوروی سابق 
و ایران خبر داد و گفت که روند استفاده از پول ملی به تجارت با تهران بیش از پیش دنبال 

خواهد شد.
روحانی نیز از تلاش کشورش برای افزایش همکاری ها با مسکو در زمینه های انرژی 
و بانکداری و حمل و نقل خبر داد و گفت که پروژه های زیادی در بخش نفت و گاز و 
برق وجود دارد که می توانیم در آنها با یکدیگر همکاری کنیم. وی افزود همچنین افزایش 
مناسبات بانکی به عنوان یکی از ستون های مناسبات مشترک در این نشست ها بررسی شد. 
وی به امضای چندین یادداشت تفاهم در این دیدارها اشاره کرد که مناسبات بین ایران و 

روسیه را روز به روز افزایش خواهد داد.

حجت الاسلام هادی خامنه ای:

نباید افراد آنچه را که بلد نیستند 
در مجلس یاد بگیرند

دبیر کل مجمع نیروهای خط امام با تاکید بر اینکه قصد کاندیداتوری در انتخابات پیش 
روی مجلس خبرگان رهبری و مجلس شورای اسلامی را ندارد، اما شرکت دیگران را در این 
پروسه ضروری و مهم می داند، گفت: مجمع نیروهای خط امام لیست انتخاباتی جداگانه ای 

در انتخابات پیش رو ارائه نخواهد داد.
حجت الاسلام والمسلمین سید هادی خامنه ای با بیان این که در انتخابات مجلس 
شورای اسلامی به دلیل حضورم در چهار دوره آن، قصد کاندیداتوری ندارم، اظهار کرد: 

در مجلس خبرگان نیز شرکت دیگران را ضروری می دانم، ولی کاندید شدن خودم را نه.
وی افزود: مجمع نیروهای خط امام با همکاری و هماهنگی با شوای هماهنگی احزاب 

اصلاح طلب سعی در شناسایی افراد شایسته برای انتخابات پیش رو دارد.
دبیر کل مجمع نیروهای خط امام تاکید کرد: این تشکل سیاسی لیست جداگانه ای 
از شورای هماهنگی اصلاحات برای انتخابات پیش رو نخواهد داشت، به این دلیل که تمام 
احزاب اصلاح طلب موظف هستند در ائتلاف اصلاح طلبان حضور داشته باشند و با شورای 

هماهنگی همکاری کنند.
وی همچنین ادامه داد: برای داشتن مجلسی منطقی و عقلایی کارهای زیادی باید انجام 
دهیم، یکی از مسئولیت های مهم در این زمینه به عهده رسانه ها است. رسانه ها می توانند 
با تبعیین مسائل به واسطه گفت گو های مناسب و مفید با افراد سرشناس و آگاه، بحث ها 
و گفت گوهای نقادانه خوبی را در جامعه رواج دهند، تا مسئولان نیز تحت تاثیر آگاهی افکار 

عمومی انتخابات خوبی را برگزار کنند.
حجت الاسلام والمسلمین سید هادی خامنه ای در خصوص ترکیب مجلس دهم نیز 
خاطر نشان کرد: کوشش ما بر این است که مجلس آینده، مجلس شایسته و خدمت گذاری 
باشد. تا نمایندگانی متخصص، آشنا به کار، به دور از منافع و متامع شخصی و به دور از افراط 

و تفریط به آن راه پیدا کنند.
وی اضافه کرد: در مجلس خبرگان نیز همین گرایش و خواسته را داریم. طبیعی است 
که در این مجلس نیز مانند مجلس شورای اسلامی کارآمدی و کارایی مهم است. قطعا 
کارایی و کارآمدی جوان ترها و حوصله رسیدگی به مسائل آن ها بیشتر از مسن ترها است، 

اما به این فاکتور به عنوان یک شاخص تعیین کننده نباید نگاه کرد.
دبیر کل مجمع نیروهای خط امام با بیان اینکه درباره ترکیب مجلس آتی نمی توان 
پیش بینی قطعی کرد، گفت: ما تنها می توانیم آن چیزی که احساس می کنیم مطلوب 
مجلس آینده است را بیان کنیم، مثلُا این گونه نباشد، افرادی که به مجلس راه پیدا می 
کنند آنچه را که بلد نیستد در مجلس یاد بگیرند، ما انتظار داریم افرادی متخصص و کار 

آمد و دلسوز منافع ملی در مجلس بنشینند.
وی یادآوری کرد: افرادی نا آشنا به مبانی انقلاب، سعی در تغییر شرایط انقلاب به نفع 
خودشان را دارند تا با آنچه که مد نظر امام بود فاصله به وجود بیایید. اما باید کوشش های 
ما و شما )رسانه ها( در راستای ترویج آن اندیشه های اصیل انقلاب باشد. راه حل مبارزه با 

این انحرافات همین است و راه دیگری وجود ندارد.

نکته

خبر

رئیس کمیسیون شوراها: فشار می آورند که گزارش تفحص از بنیاد شهید را نخوانیم

ماجرای سلطان شکر و بانک دی 

سخنگوی دولت:

هیات نظارت بر اجرای برجام فقط به رهبری گزارش می دهد

وکیل نفت  در پانزدهمین جلسه دادگاه میلیاردر نفتی:

فقط زنجانی پول نفت را نداده است

رئیس کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس از ارائه گزارش تحقیق و تفحص از 
مجموعه های اقتصادی بنیاد شهید به رئیس مجلس خبر داد.

 امیر خجسته دیروز در نطق میان دستور خود با انتقاد از عدم قرائت گزارش هیئت 
تحقیق و تفحص از بنیاد شهید در صحن علنی مجلس گفت: یکی از وظایف اساسی مجلس 
نظارت به طرق مختلف است که تذکر، سئوال و تحقیق و تفحص یکی از این ابزارهای قانونی 
است. وی با بیان اینکه مجلس زمانی قدرتمند است و خاصیت دارد که نظارت را به معنای 
واقعی عملی و اجرایی کند، خاطرنشان کرد: یکی از این موارد تحقیق و تفحص از بنیاد شهید 
است که البته تفحص از مجموعه های اقتصادی این بنیاد بوده، چرا که بقیه زیر مجموعه 
های این سازمان پاک هستند. در 2 سال گذشته تحقیق و تفحص از سیستم های اقتصادی 

این مجموعه انجام شد و با پیگیری های مستمر به نتایج خوبی رسیدیم.
رئیس هیئت تحقیق و تفحص از بنیاد شهید گفت: در این تحقیق و تفحص 45 
کارشناس خبره از دیوان محاسبات، سازمان بازرسی کل کشور و بانک ملی  کار کردند 

و 30 هزار برگ سند بدست آوردند و به مدت 110 هزار ساعت کاری زمان صرف کردند.
وی افزود: پیگیری های ما مستمر و شبانه روزی بود و سعی مان بر این بود که هر چه 
زودتر این تحقیق و تفحص در صحن مجلس قرائت شود. خانواده معظم شهدا و ایثارگران و 

مردم و نمایندگان از ما سئوال می کنند که این تحقیق و تفحص به کجا رسید؟
خجسته با بیان اینکه قرائت نتیجه این تحقیق و تفحص نباید بیش از این به طول 
بینجامد، افزود: در این مدت، عوامل و موانع متعددی وجود داشت که نمی گذاشت ما به 
وظیفه خود عمل کنیم و فشارهای سیاسی به ما اجاز کار نمی داد. وی ادامه داد: امروز مردم 

انتظار دارند تحقیق و تفحص از بنیاد شهید قرائت شود، اما چرا نمی شود؟
 خجسته یادآور شد: در این مدت جلسات متعددی داشتیم و آخرین جلسه با کمیته 
تحقیق و تفحص 24 آبان سال جاری بود که زمان جلسه را دو هفته قبل نیز اعلام کردیم  
و 1100 صفحه گزارش مفصل و 30 صفحه گزارش خدمت دوستان برای مطالعه ارائه شد. 
اما جلسه تشکیل نشد و به جای آن مصاحبه هایی با این مضمون انجام شد که این تحقیق 

و تقحص بدون مستندات است و حب و بغض در کار است!
به گزارش خبر آنلاین، وی خطاب به مخالفان این تحقیق و تفحص گفت: چرا خدا را در 
نظر نمی گیرید و می گویید مستندات نیست؟ این ها مستندات نیستند؟ 1200  صفحه 
مستندات داریم. آیا اقدامات سازمان اقتصادی کوثر که ما جمع آوری کردیم، حب و بغض 
است؟ آیا صرافی بانک دی که صدها میلیارد تومان جا به جا کرده است، مستندات ندارد؟ 
آیا سهم سلطان شکر در شرکت های اقتصادی این مجموعه حب و بغض است؟ آیا جعل 

درصد جانبازی با فشارهای سیاسی حب و بغض است؟ 
خجسته در پایان خطاب به رئیس مجلس تاکید کرد: آقای لاریجانی، من مستندات 
گزارش تحقیق و تفحص از بنیاد شهید را به شما و هیات رئیسه می دهم  و خودتان هر 
طور که صلاح می دانید عمل کنید. ما وظیفه خود را انجام داده ایم، اما فشارها اجازه قرائت 
این گزارش در صحن مجلس را نداد. ما بیش از این دوسال صبر کردیم و دیگر نمی توانیم 

صبر کنیم.
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بار خدایا! از این كه ستم كنم یا ستم ببینم
به تو پناه مى برم، و از معامله زیانمند و سوگند 

دروغ خوردن، به تو پناه مى برم.
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جناب آقای 

مهندس  امین مقومی
ریاست محترم سازمان نظام مهندسی 

ساختمان استان قم آغاز به کار هفتمین دوره 
هیات مدیره سازمان را به شما و سایر اعضای 

محترم هیات مدیره تبریک عرض نموده و آرزوی 
توفیق و موفقیت روز افزون مسئلت داریم . 

اعضا دفتر مهندسی 23

پیام  تبریک

اخبار
هشداربخشدارمرکزی قم:

پساب نیروگاه قم 
کشاورزی منطقه را تهدید می کند 

بخشدار بخش مرکزی قم، گفت: پساب صنعتی نیروگاه حرارتی قم زمین 
های کشاورزی این بخش را در معرض تهدید جدی قرار داده است. 

علیرضا خزائی در نخستین جلسه کار گروه پسماند قم افزود: بی شک این 
پساب برای زمین های کشاورزی این بخش از استان خسارات زیادی را در 

پی خواهد داشت.
وی با بیان اینکه کشاورزان این منطقه بدون توجه به این موضوع از آب 
آلوده به این پساب به عنوان حق آبه برای آبیاری زمین های کشاورزی خود 
استفاده می کنند، تصریح کرد: محیط زیست باید راهکارهای مورد نیاز برای 
حل این معضل را احصا و اجرا کند. این مسوول دربخش دیگری از سخنان 
خود با اشاره به موضوع تامین هزینه جمع آوری پسماندهای بین راهی از 
سوی بخشداری ها، تصریح کرد: بخشداری بخش مرکزی قم به رغم در اختیار 
نداشتن تجهیزات و نیروی کافی با کسر نمودن از دیگر هزینه های خدمات 
روستایی، این مبلغ را پرداخت می کند. این مسئول با اشاره به اینکه طبق 
دستورالعمل جدید قانون مدیریت پسماند اداره کل حفاظت محیط زیست 
باید با تشکیل یک صندوق هزینه های جمع آوری زباله در بخش ها و روستاها 
را تامین نماید، تصریح کرد: محیط زیست قم باید چنین وظیفه ای را که قانون 
برای آن تعیین کرده، انجام دهد، تا ساماندهی پسماند با وضعیت مطلوبتری 
صورت بگیرد. بخشدار بخش مرکزی قم همچنین با بیان اینکه محیط زیست 
باید ضمن همکاری با بخشداری ها، زمینه تشکیل این صندوق را بدون نیاز 
به گذراندن مراحل اداری فراهم کند، تصریح کرد: بدون شک اگر ما خواهان 
مدیریت سیستمی و پایدار پسماند و زباله هستیم، باید محل تامین هزینه های 
آن را نیز کاملا ثابت و پایدارنگه داریم، چرا که در غیر اینصورت این مدیریت از 

اثر بخشی لازم برخوردار نخواهد بود.

بخشدار سلفچگان: 

محیط زیست به داد بخش 
سلفچگان  برسد 

بخشدار سلفچگان قم با تاکید بر ضرورت توجه به موضوع مدیریت پسماند، 
گفت: مدیریت پسماند در این بخش از استان اجرایی نشده است. 

محمد رضا قدسی درنخستین کارگروه مدیریت پسماند شهرستان قم 
در سالن جلسه های فرمانداری با بیان اینکه اداره محیط زیست،حساسیت 
کمتری نسبت به عرصه های زیست محیطی بخش سلفچگان دارد، اظهار 
داشت:سلفچگان با توجه به شهرک ها و مناطق صنعتی که در آن وجود دارد، 

از مشکل های زیست محیطی بسیاری رنج می برد.
وی با بیان اینکه دفن پسماند یکی از شرکتهای صنعتی در این بخش 
بسیار خطرناک است، تصریح کرد: دفن غیر بهداشتی پسماندهای صنعتی این 
شرکت حوزه محیط زیست قم و حتی استان مرکزی را به شدت تهدید می 
کند. وی با اشاره به دفن زباله در روستاهای بخش سلفچگان، تصریح کرد: این 
اقدام ناصحیح باعث از بین رفتن منابع طبیعی روستاهای این بخش می شود.

قدسی با بیان اینکه مدیریت پسماند در روستاهای بخش سلفچگان اصلا 
انجام نمی شود، تصریح کرد: در کل بخش سلفچگان تنها یک سایت زباله 
وجود دارد، و در روستاها نیز با حفر گودال و پر کردن مجدد آن اقدام به دفن 

و یا سوزاندن زباله می شود.
وی با بیان اینکه بر پسماندهای صنعتی موجود در شهرک صنعتی 
سلفچگان طی دو سال گذشته هیچ گونه نظارتی صورت نگرفته است، گفت: 
این عدم نظارت و مدیریت موجب شده، تا شیر آبه های حاصل از این زباله ها 

به قنات شهر سلفچگان و روستاهای پایین دستی آن نفوذ پیدا کند.
وی با تاکید بر ضرورت توجه بیش از پیش به بحث تفکیک از مبدا زباله 
در این بخش از استان، تصریح کرد: کارگروه پسماند شهرستان باید با تفویض 
اختیار به مسوولان بخش ها، تصمیم های قاطعی را برای مدیریت پسماند در 
این منطقه ها بگیرد. بخشدار سلفچگان همچنین با اشاره به فعالیت یکی دیگر 
از شرکت های صنعتی در این بخش، تصریح کرد: این شرکت که از کارگران 
خارجی استفاده می کند ، بزرگترین آلاینده صنعتی در بخش سلفچگان 
محسوب می شود. قدسی با بیان اینکه شرکت فوق پس از تعطیلی، مجددا از 
محیط زیست مجوز فعالیت گرفت، تصریح کرد: به رغم تعطیلی شرکت های 
آلاینده محیط زیست در این بخش که دارای کارگران ایرانی بودند، این شرکت 

هر روز اقدام به جذب بیشتری کارگر خارجی می کند.
وی همچنین با بیان اینکه محور مواصلاتی سلفچگان به خاطر قرار گرفتن 
در محل عبور 17 استان کشور به محل تجمع حجم زیادی از زباله تبدیل شده 
است، تصریح کرد: زباله های جمع شده در اطراف این محور چهره نازیبایی را 

ایجاد کرده لذا باید برای آن چاره ای اندیشیده شود.

مدیرکل دامپزشکی استان قم:

فرآورده های دامی غیرمجاز 
ازبازارهای هفتگی جمع آوری شود

مدیرکل دامپزشکی استان قم خواستار نظارت بیشتر دستگاه های اجرایی 
بر عرضه فرآورده های دامی غیر مجاز در بازارهای هفتگی شد.

مهدی رفیعی پیش از ظهر دیروز در جلسه کارگروه اجتماعی و فرهنگی 
که در سالن جلسات معاونت سیاسی امنیتی استانداری قم برگزار شد با اشاره 
به اهم مشکلات بهداشتی شهر قم از دیدگاه دامپزشکی اظهار کرد: دست 
فروشان دوره گرد، پرنده فروشی های غیرمجاز و خودروهای سیار و بازارهای 

هفتگی موجب بروز مشکلات بهداشتی هستند.
وی افزود: عرضه غیرمجاز فرآورده های دامی در خیابان های مختلف شهر به 

ویژه در هسته مرکزی شهر سبب افزایش آلودگی بهداشتی می شود.
مدیرکل دامپزشکی استان قم با اشاره به جمع آوری پوست از نقاط 
مختلف شهر گفت: در بازارهای هفتگی فرآورده های دامی به صورت غیرمجاز 
و غیربهداشتی میان مردم عرضه می شود که این اقدام سبب به خطر افتادن 
سلامت مردم می شود. رفیعی تصریح کرد: کشتار طیور و عرضه آن سبب 
افزایش آنفولانزای پرندگان می شود و در برخی از نقاط شهر شاهد نگهداری 

عرضه دام و طیور و کشتار آن ها به صورت غیرمجاز هستیم.
وی با اشاره به اینکه میدان دام غیرمجاز در برخی نقاط شهر راه اندازی شده 

است، گفت: بیمارهای مختلفی از این طریق بین مردم شیوع پیدا می کند.
مدیرکل دامپزشکی استان قم خاطرنشان کرد: باید همه دستگاه های 
اجرایی برای حل معضلات بهداشتی در حوزه دامپزشکی همکاری و همیاری 

داشته باشند که در این راستا جلسات متعددی برگزار شده است.
رفیعی با اشاره به ارائه چندین پیشنهاد برای حل معضلات بهداشتی 
دامپزشکی گفت: جمع آوری فروشندگان سیار مرغ و خروس و ممانعت 
از فعالیت آن ها، برخورد قاطع با متخلفین، جمع آوری مراکز عرضه سیار 
دام، ابلاغ ممنوعیت عرضه فرآورده های دامی در بازارچه های سیار هفتگی و 

تشکیل کمیته عملیاتی و راهبردی از جمله این راهکار ها است.

رایزن فرهنگی سفارت ژاپن: 

فرش قم در بین مردم ژاپن 
دارای محبوبیت است 

رایزن فرهنگی سفارت ژاپن در ایران، بزرگ بودن ابعاد فرش دستباف قم 
را یکی از مشکلات برای مصرف کننده ژاپنی دانست وگفت: فرش قم در بین 

مردم ژاپن دارای محبوبیت است .
یوشیهیرو ناکایاما در بازدید از غرفه گروه تیمچه خوشه فرش دستباف قم، 
با ابراز خوشنودی از حضور در نمایشگاه توانمندی های فرش دستباف قم گفت: 
این گونه نمایشگاه ها به نزدیکی بیشتر دو ملت سنتی و با فرهنگ کهن ایران 
و ژاپن کمك می کند. وی افزود: مردم ژاپن علاقه فراوانی برای سفر به ایران 
دارند و در خرید لوازم تزئینی و فرش به محصولات ایرانی و بخصوص فرش 
دستباف توجه می کنند و آنها را ترجیح می دهند. ناکایامابا بیان اینکه فرش قم 
در بین مردم ژاپن دارای محبوبیت است اضافه کرد: یکی از مشکلات فرش 
دستباف قم برای مصرف کننده ژاپنی بزرگ بودن ابعاد آن است زیرا با توجه به 
نیاز ما به فرش های کوچك امکان خرید فرش های بزرگ کمی مشکل است.

وی در ادامه به حضور گسترده توریست های ژاپنی در اصفهان اشاره و ابراز 
امیدواری کرد تا شرایطی فراهم شود تا توریست هایی که از تهران به پایتخت 
فرهنگ و تمدن ایران می روند بتوانند از قم و صنایع دستی آن بازدید کنند. 

در ادامه این دیدار هوشنگ طیبی نژاد مدیر عامل شرکت شهرک های 
صنعتی استان قم، نیز گفت: در طول سال برنامه های متنوع و گسترده ای در 

بخش معرفی توانمندی های استان بخصوص فرش در استان اجرا می شود. 
وی افزود: کمك به حضور نمایندگان رسمی کشورهای مختلف در قم برای 
شناخت کامل آنها از تولیدات استان بخصوص تولیدات سنتی و مطرح جهانی 

مقدمه ای است برای حضور توریست و تجار در آینده خواهد بود.

آیا رضویان با مدیری اختلاف دارد؟
گفته می شود: جواد رضویان با بیان اینکه تاکنون 15 قسمت از سریال تلویزیونی »در حاشیه« 
ضبط شده است اظهار داشت: فکر می کنم نهایتاً بین یک تا 2 قسمت دیگر بتوانم در این سریال 
حضور داشته باشم و بعد از آن فیلمنامه نویسان باید تدبیری بیندیشند تا شخصیت ایفایی من برای 
همیشه از سریال حذف شود. وی تصریح کرد: این خبر برای اولین بار اعلام می شود و باور کنید 
اختلافی در کار نیست؛ امیدوارم که مجدداً برخی از مردم و رسانه ها این شائبه را به وجود نیاوردند 
که میان من و آقای مدیری اختلاف افتاده است! چرا که من در حال حاضر مشغول ساخت برنامه 
ترکیبی »سه شو« هستم که قرار است بعد از ایام سوگواری ماه صفر پخش خود را از شبکه سوم 

سیما آغاز کند.

یونیسف صد درصد صهیونیستی است
گفته می شود: سردار محمد رضا نقدی رییس سازمان بسیج مستضفین گفت: من یک بسیجی 
هستم و به صراحت می گویم یونیسف یک سازمان صد درصد صهیونیستی بوده که ماموریت 

تخریب، به ابتذال کشاندن و نابودی نسل ها را در جهان بر عهده دارد.

تکذیب مجروحیت سرلشکر سلیمانی در سوریه
گفته می شود: سردار سرتیپ دوم پاسدار رمضان شریف مسئول روابط عمومی کل سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی در پی انتشار اخباری در برخی از رسانه ها مبنی بر مجروح شدن سرلشکر 
حاج قاسم سلیمانی در سوریه، ضمن تکذیب این گونه اخبار، گفت: سردار حاج قاسم سلیمانی در 
سلامتی کامل به سر می برد و شاداب، پرانرژی و پرقدرت در حال کمک به مقاومت اسلامی سوریه 
و عراق برای مقابله با تروریستی های تکفیری است و اخبار مجروحیت ایشان را کذب و دروغی در 

راستای تأثیرگذاری بر افکار عمومی و جبهه مقاومت می دانیم.

تکذیب خبر سفر روحانی به ایتالیا در روز شنبه 
گفته می شود: یک مقام آگاه در نهاد ریاست جمهوری در خصوص خبرسازی برخی رسانه 
های ایتالیایی مبنی بر سفر روز شنبه آتی رییس جمهوری به ایتالیا گفت: دکتر حسن روحانی 
رییس جمهوری روز شنبه برنامه ای برای سفر به ایتالیا ندارد. این مقام آگاه در گفت وگو با ایرنا 
افزود: برنامه سفر دکتر روحانی به ایتالیا قطعی است اما هنوز زمان آن مشخص نیست. یک رسانه 
ایتالیایی روز دوشنبه نوشته بود که رییس جمهوری اسلامی ایران روز شنبه آینده به ایتالیا سفر 
کرده و با مقامات این کشور و نیز پاپ فرانسیس رهبر کاتولیکهای جهان در واتیکان دیدار خواهد 
کرد. این رسانه ایتالیایی اضافه کرده بود که این نخستین دیدار یک رییس جمهور ایران از یک 
کشور عضو اتحادیه اروپا در 16 سال اخیر به شمار می رودپیش از این، قرار بود دکتر روحانی 23 
آبان سفر اروپایی خود به ایتالیا، واتیکان و فرانسه را آغاز کند اما در پی وقوع حملات تروریستی در 

فرانسه، این سفر به تعویق افتاد.

پرخطرترین استان کشور در زمینه ایدز 
گفته می شود: رییس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت گفت: البرز یکی از 
پرخطرترین استان های کشور درخصوص تعداد مبتلایان به ایدز است. دکتر محمد مهدی گویا 
در همایش روز جهانی مبارزه با ایدز اظهار کرد: طرح 15 ساله کنترل همه گیری ایدز از امسال در 
برخی کشورها از جمله ایران آغاز شده است. وی خاطرنشان کرد: براساس این طرح مسئولان همه 

کشورها از جمله ایران باید دست به دست هم دهند تا سال 2030 همه گیری ایدز به پایان برسد.

انتقاد ناجا از مصوبه مجلس درباره سربازی 
گفته می شود: جانشین اداره سرمایه های انسانی ستاد کل نیروهای مسلح به مصوبه اخیر 
مجلس شورای اسلامی درباره امکان اخذ گواهینامه بدون تعیین تکلیف سربازی واکنش نشان داد. 
سردار موسی، در این باره گفت: از نظر ما قانونگذاری وظیفه و حق یک نماینده مجلس است و قطعا 
آنچه که از سوی مجلس درباره امکان اخذ گواهینامه بدون تعیین تکلیف سربازی مشخص شده، با 
هدف حل مشکلات برخی از مردم بوده است. وی با بیان اینکه اما این مصوبه کارشناسی شده نیست 
و با اهداف و قوانین سربازی مغایرت دارد، گفت: این مصوبه علاوه بر اینکه میل و رغبت سربازی را 
کاهش می دهد، تامین کارکنان وظیفه در نیروهای مسلح را با مشکل مواجه خواهد کرد. جانشین 
اداره سرمایه های انسانی ستاد کل نیروهای مسلح ادامه داد: همچنین این مصوبه بیش از آنکه سبب 
رغبت اقدام به سربازی شود، به نفع سربازان و مشمولان فراری و غایب و متخلف خواهد بود. از نظر 
ما این مصوبه نیاز به کار کارشناسی پیشرفته و جلب نظر و هماهنگی با ستاد کل نیروهای مسلح 
دارد و ما نیز به دنبال این هستیم تا با رایزنی و صحبت با نمایندگان مجلس آثار و پیامدهای چنین 

مصوبه ای را به آنان نشان دهیم.

سیب زمینی ها اول فاسد شد، بعد چال شد
گفته می شود: سخنگوی کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس شورای اسلامی 
ادعای امحای سیب زمینی سالم را تکذیب کرد. محمدمهدی برومندی درباره دفن شدن مقادیر 
زیادی سیب زمینی به خانه ملت، گفت: با توجه به مستندات موجود امحای سیب زمینی های 
یادشده در تیرماه به علت کیفیت پایین این محصول و فاسد شدن آن رخ داده است. نماینده مردم 
مرودشت، ارسنجان و پاسارگاد در مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه دولت برای تنظیم بازار 
اقدام به خرید سیب زمینی کرده بود، افزود: با توجه به نامناسب بودن انبار نگهداری از سیب زمینی و 
تکنولوژی پایین مقداری از این محصول فاسد شده است. وی ادامه داد: متأسفانه همسو نبودن تولید 

با نیاز کشور تاکنون خسارت های بیشماری را به اقتصاد ما وارد کرده است.

ترکیه از پشت به ما خنجر زد
گفته می شود: رئیس جمهور روسیه با تاکید بر اینکه هواپیمای روسیه در مرز سوریه و ترکیه 
وارد حریم هوایی ترکیه نشده بود، گفت: آنکارا با این کار از پشت به ما خنجر زد.پوتین با انتقاد 
شدید از عملکرد دولت ترکیه گفت: آنکارا از پشت به ما خنجر زد. این اقدام آنها پیامد بسیار وخیمی 
بر روابط روسیه و ترکیه خواهد گذاشت. ما همواره به ترکیه نه تنها به عنوان یک همسایه بلکه به 
عنوان یک دوست نگاه می کردیم و ارتباط بسیار خوبی با آنها داشتیم اما این تغییر خواهد کرد. 
رییس جمهور روسیه گفت: آنکارا به جای اینکه با ما تماس بگیرد بعد از این حادثه با شرکایش در 

ناتو تماس گرفت و از آنها کمک خواسته آیا ترکیه می خواهد ناتو در خدمت داعش حاضر شود؟

60 امضا برای استعفای کوچک زاده
گفته می شود: مهرداد بائوج لاهوتی نماینده مردم لنگرود در مجلس شورای اسلامی ، با 
اشاره به استعفای مهدی کوچک زاده نماینده مردم تهران در مجلس، گفت: به دنبال استعفای 
آقای کوچک زاده جمعی از نمایندگان مجلس درحال جمع آوری امضاء برای بررسی خارج از نوبت 
استعفای نماینده تهران هستند. وی اضافه کرد: تاکنون حدود 60 نفر از نمایندگان مجلس این نامه 

را امضاء کرده اند.

پول سیاسی در جیب پرسپولیسی ها؟
گفته می شود: مدیران پرسپولیس با وجود برگشت خوردن چک اسپانسر موفق به پرداخت 
مبالغی به بازیکنان شده اندکه گفته می شود این پول را قرض کرده اند. چکی که مدیران اسپانسر 
پرسپولیس به این باشگاه داده پاس نشده است و این در حالی است که قرار شده این هفته به 
بازیکنان این تیم پول تزریق شود. در این زمینه شنییده می شود به دلیل این اتفاق مدیران باشگاه 
پرسپولیس از حمیدرضا سیاسی مدیرعامل سابق این باشگاه پول گرفته اند و با همین پول، هفته 
گذشته به بازیکنان پول داده شده که البته رقم آن برای هر بازیکن بیش از 5 میلیون تومان نبود. با 
این شرایط به نظر می رسد شایعه حضور پشت پرده سیاسی در باشگاه پرسپولیس موضوعی است 

که باید آن را جدی گرفت.

نامحرمانه

آگهی مزایده نوبت دوم اموال غیر منقول واقع در روستای دستگرد بخش کهک قم
در خصوص پرونده های اجرایی به کلاسه 930375 – 930376 – 930396 – 930397 
محکوم لهم آقایان علی افشاری و امیر حاج محمد عرب و حسین فتاحی و مصطفی روح پرور علیه 
محکوم علیه آقای هاشم  غفاری فرزند رضا با توجه به معرفی و توقیف یک قطعه زمین با مشخصات 
ذیل مورد مزایده می باشد که طبق نظر کارشناس به شرح ذیل می باشد: ملک مورد نظر واقع در قم 
بخش کهک روستای دستگرد سمت قصر سنگی جنب ملک حبیبی ملک آقای هاشم غفاری می 
باشد. طبق وضعیت موجود این ملک بصورت یک قطعه زمین چهار دیواری به مساحت حدود 743 
متر مربع مطابق حدودات کروکی پیوستی در پرونده می باشد. راه دسترسی به این ملک کوی 12 
متری خارج از محدوده خدمات روستایی واقع شده است از نظر امکانات زیر بنایی راه دسترسی از 
معبر 12 متری خاکی تا نزدیکی محل حدود 100 متری امکانات برق و گاز آمده است مساحت ملک 
موجود و چهار دیواری شده مطابق کروکی 770 متر مربع است که طبق گزارش اداره منابع طبیعی 
استان قم مقدار 27 متر مربع آن جزء اراضی ملی است. عرصه وضعیت موجود حدود 743 متر مربع از 
قرار هر متر مربع 130/000 تومان جمعا 96/500/000 تومان می باشد. اعیان شامل پی دیوار کشی 
حدود 250 متر مربع جمعا 9/000/000 تومان می باشد. ارزش کل ملک برابر معادل 105/590/000 
تومان )یکصد و پنج میلیون پانصد و نود هزار تومان( برآورد و تعیین شده است. در تاریخ ۱394/9/9 
روز دوشنبه ساعت 11/30 الی 12 صبح به آدرس: قم، کهک، دادگاه عمومی بخش کهک اجرای 
احکام اتاق 514 از طریق مزایده حضوری به فروش می رسد لذا طالبین می توانند پنج روز مانده به 
موعد مزایده از موارد فوق الذکر بازدید ودر صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند، قیمت پایه 
از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد نمایند واگذار می گردد ضمنا ده 
درصد از مبلغ پیشنهادی نقدا اخذ و مابقی نیز ظرف یک ماه دریافت می گردد. این آگهی یک نوبت 

در یکی از روزنامه های محلی استان قم درج می گردد.
مدیر اجرای احکام دادگاه عمومی بخش کهک – حاج اسماعیلی

تعطیلی روزهای پنجشنبه در کلانشهر 
قم موضوعی است که سالها از ابعاد مختلف 
اقتصادی و اجتماعی در مجامع گوناگون 
مورد بحث و بررسی مسوولان، کارشناسان و 
صاحبنظران قرار گرفته است، اما بررسی این 
موضوع به لحاظ زیست محیطی نیز تاثیرات 
مثبت این تعطیلی یک روزه را در کاهش 
آلودگی هوای شهر قم حداقل به میزان 25 

درصد به خوبی نشان می دهد. 
به گزارش ایرنا، بر اساس بررسی های 
صورت گرفته در کشورمان، معمولا سهم 
آلودگی خودروها و منابع متحرک نسبت به 
منابع ثابت بیشتر بوده و حدود 60 تا 70 
درصد منابع آلودگی را تشکیل می دهند 
که از مهمترین دلایل آن، افزایش تعداد 
خودروها و تراکم بیش از حد آنها در شهرها 
به ویژه کلانشهر قم است و بر همین اساس 
می توان میزان تردد خودروها به ویژه در 
ساعات اوج ترافیک را به عنوان معیاری برای 
سنجش آلودگی هوا مورد بحث و بررسی 

قرار داد. 
این بررسی نشان می دهد، افزایش تردد 
و عبور و مرور وسایط نقلیه درسطح شهر قم 
با احتساب اینکه حداقل 20 درصد از زمان 
اوج ترافیک در ساعات اداری باشد، نقش 
بسزایی در تشدید آلاینده ها دارد به گونه 
ای که در ساعات 6 تا 9 صبح و بعدازظهر 
از ساعت 14 که همزمان با ساعات خروج 
و تردد کارکنان ادارات دولتی است به ویژه 
هنگامی که گره های ترافیکی در هسته 
مرکزی شهر قم و خیابان های پرتردد ایجاد 
می شود، میزان شاخص آلایندگی های 

محیطی افزایش چشمگیری دارد. 
از سوی دیگر تعطیلی روزهای پنجشنبه 
در صرفه جویی و کاهش مصرف سوخت و 

انرژی توسط خودروهای شخصی و دولتی 
و ساختمان های اداری و به تبع آن کاهش 
آلاینده های زیست محیطی در سطح شهر 
قم نیز بسیار اهمیت دارد که این کاهش 
مصرف انرژی در حوزه حمل و نقل درون 

شهری بسیار چشمگیر خواهد بود. 
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان 
قم در همین رابطه در گفت و گو با ایرنا با 
اشاره به نقش هم افزایی گازهای آلوده ناشی 
از تردد خودروها در افزایش آلودگی هوا در 
سخنانی اظهار داشت: بدون تردید تراکم هر 
پارامتر آلودگی در محیط زیست شهری، می 
تواند موجب ایجاد ترکیبات ثانویه آلودگی و 
در نتیجه افزایش تصاعدی آلاینده ها شود. 

اینکه  بیان  با  دانیالی«  »سید رحمان 
تجمع گازهای مختلف در هوا، شدت اثر 
هرکدام از گازهای آلاینده محیط زیست 
را بسیار افزایش می دهد، خاطرنشان کرد: 
کاهش فعالیت های روزانه در سطح شهر قم 
و کاهش تردد وسایط نقلیه از طریق تعطیلی 
یک روز کاری و نیز بهره مندی از روشها و 
فناوری های نوین در انجام کارهای روزمره، 

نقش مهمی در جلوگیری از اثرات افزایشی 
آلاینده های هوا دارد که باید مورد توجه قرار 
بگیرد. وی همچنین با اشاره به نقش گرد و 
غبار و ریزگردها در افزایش آلودگی هوا در 
سطح شهر قم، تصریح کرد: در سال های 
اخیر کلانشهر قم با پدیده گرد و غبار متاثر 
از کانون های غبارزای داخلی و تا حدودی 
خارجی مواجه بوده که به شدت کیفیت 
داده  قرار  تاثیر  تحت  را  خطه  این  هوای 
است و سلامت عمومی جامعه را به مخاطره 

انداخته است. 
مدیرکل حفاظت محیط زیست قم در 
ادامه افزود: بر اثر باد و طوفان های بوجود 
آمده در استان، ریزگردهای نمکی و رسی 
برخاسته از تالاب ها و دشت های استان 
که متاسفانه بر اثر عوامل مختلف طبیعی و 
انسانی به ویژه خشکسالی ها و قطع حقابه 
ها به شدت تخریب شده اند، در استان قم 
و استانهای همجوار که حدود 25 درصد 
جمعیت کشور را در خود جای داده اند، 

آلودگی هوا را تشدید می کنند. 
پدیده  بروز  بهنگام  اینکه  بیان  با  وی 

گرد و غبار در سطح شهر، میزان آلودگی 
از  درصد  ساختمان 50  داخل  درمحیط 
محیط بیرونی کمتر است، اظهار داشت: 
اولین توصیه بهداشتی جهت پیشگیری از 
بروز آسیب های فردی در این هنگام، عدم 
خروج از منزل و کاهش تحرک می باشد 
که تعطیلی یک روز کاری به سهم خود می 
تواند امکان مسافرت و یا اسکان در منزل را 

بیشتر فراهم کند. 
یکی از کارشناسان محیط زیست استان 
قم نیز در گفت و گو با ایرنا خاطرنشان کرد: 
با تجمع آلاینده های زیست محیطی در هوا، 
مدت زمان مناسبی برای خودپالایی هوا و 
کاهش آلودگی ها در سطح شهر لازم است 
که باید به عنوان یکی از مولفه های مهم در 
ایجاد هوای پاک و سالم مورد توجه جدی 
قرار بگیرد. اسماعیل احمدی زاده در ادامه 
افزود: با توجه به تحلیل ها و بررسی آمار و 
اطلاعات اخذ شده از ایستگاه های سنجش 
آلودگی هوا مستقر در نقاط حساس شهر 
قم، تعطیلی دو روزه پیاپی پنجشنبه ها و 
جمعه ها، فرصت خودپالایی برای هوای 
آلوده شهر قم را بسیار افزایش می دهد تا 
از بار سنگین آلودگی ناشی از عوامل آلاینده 
شهری و متحرک کاسته شود. وی همچنین 
نقش پاکیزگی هوا در تامین سلامت جامعه 
و بهداشت شهروندان و پیشگیری از بیماری 
ها را مورد توجه قرار داد و گفت: بر اساس 
که  روزهایی  در  قم  بهداشت  مرکز  آمار 
آلودگی هوای شهر قم بر اثر آلاینده های 
زیست محیطی بالاتر از حد مجاز قرار می 
گیرد، تعداد مراجعات افراد به مراکز درمانی 
به علت مشکلات تنفسی که عمدتا در افراد 
سالخورده، جانبازان و کودکان بروز می کند، 

حدود 60 درصد افزایش می یابد. 

خودروها 70 درصد منابع آلودگی را تشکیل می دهند

نقش تعطیلی پنجشنبه ها درکاهش آلودگی هوای قم

رئیس اداره آموزش و فرهنگ ترافیک پلیس راهنمایی و 
رانندگی  استان قم ضمن هشدار نسبت به عواقب استفاده از 
موتورسیکلت در سنین پایین، گفت: متاسفانه سن استفاده از 

این وسیله نقلیه در استان رو به کاهش است. 
سروان رضا پارسا نسب ، افزود: طی بررسی ها و بازدیدهای 
میدانی از سطح شهر و مدارس به ویژه درمقاطع متوسطه دوم، 
تعداد دانش آموزانی که از موتورسیکلت استفاده می کنند، رو 

به افزایش است.
وی با اشاره به مخاطرات استفاده از موتورسیکلت، اضافه 
کرد: این دانش آموزان با توجه به سن کم، فاقد گواهینامه و 
مهارت لازم هستند و در نتیجه آسیب پذیری بیشتری دارند. 
وی بیان کرد: مکاتبه هایی با آموزش و پرورش صورت گرفته تا 

محدودیت هایی برای پارک این وسایل در داخل مدرسه ایجاد 
شود و مسئولان مدارس با اطلاع رسانی نسبت به خطرات 
استفاده از این وسیله در کاهش استفاده از آن نقش موثری 

داشته باشند.
تردد بیش از 300 هزار دستگاه موتورسیکلت در قم

پارسا به تردد بیش از 300 هزار دستگاه موتورسیکلت در 
سطح شهر قم اشاره کرد و گفت: اگر محدودیت هایی برای 
استفاده از این وسیله نقلیه اعمال نشود، استفاده از آن به تهدید 
تبدیل می شود. وی افزود: متاسفانه درصد بالایی از تصادف 
های معابر شهری و محورهای برون شهری در استان قم 

مربوط به راکبان موتورسیکلت است.
وی گفت: موتورسیکلت سواران علاوه بر خطراتی که برای 

خود و همراهانشان ایجاد می کنند، متاسفانه در برخی مواقع با 
عدم رعایت قوانین راهنمایی و رانندگی، باعث ایجاد معضل هایی 
برای سایر شهروندان نیز می شوند. وی  با اشاره به لزوم ساماندهی 
وضعیت موتورسیکلت ها، گفت: درهمین راستا محدودیت هایی 
برای تردد و پارک این وسیله نقلیه دراطراف حرم مطهر حضرت 
معصومه)س(، هسته مرکزی شهر و زیر رمپ جهتی میدان 72 
تن اعمال خواهد شد. وی کنترل ترافیک نقاط پرتردد استان و 
ایجاد امنیت برای عابران پیاده را از اهداف این طرح عنوان و تاکید 
کرد: با راکبان موتورسیکلت های فاقد کلاه ایمنی و موتورسیکلت 
هایی که اقدام به عبور از پیاده رو و همچنین انجام حرکات 
نمایش می کنند، به شدت برخورد و در صورت لزوم وسیله نقلیه 

آن ها توقیف و به پارکینگ منتقل می شود. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم گفت: 
حفظ معبر دستاوردهای انقلاب اسلامی و سال های دفاع 
مقدس که با خون شهدای عزیز و ایثار ایثارگران سرافراز باز 

شده، مسئولیتی همگانی است.
 سردار سید جواد هاشمی در دیدار مدیرکل حفظ آثار و 
نشر ارزش های دفاع مقدس این استان افزود: شهدای عزیز 
ما معبر حفظ ارزش های اسلام و انقلاب اسلامی را با تقدیم 
خون خود باز کردند و امروز حفظ این معبر، مسئولیتی 
همگانی است. وی در ادامه با اشاره به گسترش استفاده از 
فضاهای مجازی در بین جوانان و نوجوانان اظهار داشت: امروز 
فاجعه است اگر جامعه ای نتواند بین آثار شهدا و نسل چهارم 
علقه و ارتباطی برقرار نماید و می توان گفت چنین جامعه 
ای »مرده« است، چراکه دشمنان ما در شبکه های اجتماعی 

مجازی به حرمت شهدا تعرض می کنند.
هاشمی، »سم زدایی« از مسیر انقلاب و حفظ دستاوردها 
و آرمان شهدا را ضروری دانست و افزود: بحمدالله به یمن 
نعمت ولایت، انقلاب اسلامی، دفاع مقدس، خون شهدا و 
ایثار ایثارگران و حضور مردم و بسجیان، بیداری اسلامی تا 

نیل به حکومت جهانی اسلام در حال تحقق است.
وی با اشاره به ضرورت حفظ آثار و یادمان های شهدا و 
دفاع مقدس در سطح استان گفت: این کار بزرگ و ارزشی 

همت و حرکت عظیم مسئولان استان و طرح و تصویب در 
شورای فرهنگ عمومی را می طلبد تا با طراحی و ساخت 
نمادهای شاخص استان قم، بیشترین بازخوردهای معنوی و 
حماسی برای کل استان مترتب گردد. مدیرکل بنیاد شهید و 
امور ایثارگران استان قم با تاکید بر اینکه این بنیاد در راستای 
ترویج فرهنگ ایثار و شهادت از هیچ اقدامی فروگذار نمی 
کند، افزود: نقش آفرینی سازمان های مردم نهادی چون 
خیرین مدرسه ساز تاثیر بسزایی در توسعه ابنیه و آثار مرتبط 

با انقلاب و دفاع مقدس خواهد داشت.
هاشمی همچنین با اشاره به هفته بسیج گفت: بسیجیان 
همواره با آموزه های قرآن و ولایت، مکتب اهل بیت )ع( و 
خدمت به مردم مانوس بودند و با فیض شهادت، به معبود 
واقعی رسیدند و هیچگاه اجازه ندادند یک وجب از خاک 
میهن اسلامی به دست دشمنان و نا اهلان و نامحرمان بیفتد.

از  برگرفته  را  مقدس  دفاع  سال  هشت  جریان  وی 
عاشورای حسینی )ع( خواند و گفت: نیروهای بسیجی روش 
و سیره سیدالشهدا )ع( را در جبهه ها پیاده کردند و به تاسی 
از اباعبدالله الحسین )ع( شعار هیهات مناالذله و امر به معروف 

را در سرلوحه امور خود قرار دادند.
بسیجیان از مقربان الهی هستند

وی با تاکید بر اینکه ملت قدرشناس ما با الهام از فرهنگ 

و منزلت بسیجی هیچگاه زیر بار ذلت نمی رود، خاطرنشان 
کرد: امروز گستره فرهنگ بسیجی همه جا را فرا گرفته و 
حضور این تفکر در هر نهاد و سازمان و دستگاهی، تکیه 
گاه و مامنی مستحکم برای خدمتگزاران به نظام، دوستداران 

انقلاب و ارزش های اسلامی و شهداست.
هاشمی با بیان این نکته که شک نباید کرد بسیجیان 
از مقربان الهی و اولیاء خدا هستند، افزود: امروز چند دهه از 
پایان جنگ می گذرد و همه بر سر خوان اخلاص بسیجیان 
و خط شکنان جبهه ها هستیم و اگر کسی از این تفکر 
ارزشمند غفلت کند، بفرموده امام عزیز به آتش دوزخ الهی 

خواهد سوخت.
احمد حسینی مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های 
دفاع مقدس استان قم نیز در این دیدار با اشاره به ضرورت 
تدوین نقش دستگاه های دولتی در دوران هشت سال دفاع 
مقدس گفت: این موضوع از طرف مقام عالی دولت در استان 
و رئیس شورای هماهنگی حفظ آثار دفاع مقدس در استان 
قم به کلیه دستگاه های اجرایی و غیره ابلاغ شده تا ضمن 
تبیین نقش آفرینی آن دستگاه و پرهیز از بخشی نگری، 
اسناد مربوطه در مرکز فرهنگی )موزه( انقلاب و دفاع مقدس 
جمع آوری و همچنین در تکمیل مدخل های دانشنامه دفاع 

مقدس استان مورد بهره برداری قرار گیرد.

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم، گفت: 
ورود دستگاه قضایی به مساله تفکیک غیرقانونی پسماند و 

ضایعات ضروری است.
سید عبدالله میر ابراهیمی در نخستین جلسه کارگروه 
های  جلسه  سالن  در  قم  شهرستان  پسماند  مدیریت 
فرمانداری با بیان اینکه تفکیک زباله به وسیله افراد دوره گرد 
و جمع کننده ضایعات طبق ماده 16 آیین نامه پسماند جرم 
محسوب می شود، اظهار داشت: متاسفانه تاکنون دستگاه 
قضایی برخوردی با افرادی که به جداسازی و خرید و فروش 

غیر قانونی پسماند، می کنند، نکرده است. 
وی همچنین با تاکید بر نقش محیط زیست در انتقال 
این موضوع به مقام های قضایی استان، تصریح کرد: محیط 
به  موضوع  این  اهمیت  و  انتقال ضرورت  با  باید  زیست 

دادستانی و دستگاه قضایی زمینه ابلاغ یک دستور العمل 
جامع به کلانتریهای داخل و خارج شهر برای برخورد با 
متخلفان را فراهم کند. میر ابراهیمی با بیان اینکه قانون باید 
نسبت به توقیف خودروهایی که اقدام به تفکیک و جمع 
آوری ضایعات در طول روز از سطح شهر می کنند، اقدام 
کند، تصریح کرد: دستگاه قضایی از شهرداری که متولی 
اصلی جمع آوری زباله از شهر است، در برابر این تخلفات هیچ 
گونه حمایتی نمی کند، لذا در برخی مواقع شهرداری ناچار 
می شود، خود برای جمع آوری این خودروها وارد عمل شود.

وی با بیان اینکه شهرداری با به خدمت گرفتن پیمانکار 
به شهروندان هزینه های  زباله و آموزش  و دادن کیسه 
زیادی را صرف تفکیک زباله از مبدا می کند، تصریح کرد: 
جدا سازی زباله به وسیله ضایعاتی های دور گرد موجب 

می شود تا کار تفکیک زباله برای پیمانکاران شهرداری هیچ 
منفعت و خروجی مثبتی را در پی نداشته باشد و عاقبت به 

ورشکستگی و بیکاری آنها منجر شود.
معاون نظارت و پایش اداره کل حفاظت محیط زیست 
قم نیز در این جلسه گفت: برای بستر سازی جهت برخورد 
با تخلف هایی که درخصوص تفکیک غیر قانونی زباله انجام 
می شود، تشکیل یک جلسه مشترک میان اعضای کارگروه 

مدیریت پسماند و مقام های قضایی ضروری است.
سید احمد شفیعی خاطرنشان کرد: کارگروه پسماند باید 
ضمن احصای تمامی مشکلات و معضلهایی که در ارتباط با 
جداسازی خلاف قانون پسماندها وجود دارد، آن را در قالب 
گزارشی به مقام های قضایی استان جهت اعمال قانون و 

برخورد با متخلفان منتقل کند.

رئیس اداره آموزش و فرهنگ ترافیک راهور استان قم: 

مخاطرات استفاده از موتورسیکلت  جدی گرفته شود 

مدیر کل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم: 

دشمن در شبکه های اجتماعی مجازی به حرمت شهدا تعرض می کند

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم تاکید کرد:

 ضرورت ورود دستگاه قضایی به بحث تفکیک غیرقانونی پسماند

قم گفت: ساماندهی دست  فرماندار 
متخلفان  با  باید  و  ندارد  معنا  فروشان 

برخورد قانونی شود.
جلسه  در  شنبه  سه  روز  سیار  رضا 
فرهنگی  و  اجتماعی  امور  کارگروه 
به  رسیدگی  مورد  در  قم  استانداری 
عنوان  قم  در  فروشان  دست  وضعیت 
کرد: واژه ساماندهی را نباید برای تخلفات 
به کار برد طبق تجربیات به دست آمده 

ساماندهی تخلفات معنا ندارد.
وی افزود: وجود بازارهای هفتگی تحت 
عنوان شنبه و جمعه بازار نمونه ساماندهی 
شده تخلفات است، در این بازارها افراد گرد 
آمده اند و هر کالایی را به فروش می رسانند 
که بعضا برای سلامتی و بهداشت افراد 
مضر است. وی تصریح کرد: برای نمونه در 
مورد فروش پرندگان و کشتار به صورت 
سنتی و فروش فرآورده های خام و آلایش 
های دامی را نمی توان ساماندهی کرد اینها 
صنف به شمار نمی رود بلکه مشاغل کاذب 

توسط مهاجرین است.
سیار خاطرنشان کرد: تخلفات نباید 
وجود داشته باشد البته نمی توان همچون 
با  اما  کرد  برخورد  متخلفان  با  تهران 
می توان  اجرایی  دستگاه های  مشارکت 

در برابر تخلفات ایستاد. وی گفت: برخی 
از دست فروشان حتی با تخلف در مورد 
وزنه  های خود، کم فروشی می کنند و ارزان 

فروشی به واسطه همین امر است.
فرماندار قم افزود: قم دارای میدان بار 
و دام و 31 کاروانسرای فعال در دامشهر 
است که می توان خرید و فروش را در آن 
جا انجام داد اما این دست فروشان افراد 
منفعت طلبی هستند که نمی خواهند 
هزینه های جاری در مورد راه اندازی مرکز 
بالایی هم  به سود  و  بپردازند  را  فروش 
دست پیدا می کنند. وی عنوان کرد: یکی 
از معضلاتی که قم را تهدید می کند پدیده 
مهاجرت است در این باره باید با مهاجرت 
مقابله کرد و تنها طلابی که به طور موقت 
به تحصیل مشغول هستند از ظرفیت هایی 

همچون مسکن مهر استفاده کنند.
بر  نظارت  طرفی  از  داد:  ادامه  سیار 
حضور  به  نیاز  دست فروشان  تخلفات 
دستگاه قضایی دارد تا برخورد قاطعی با 
متخلفان صورت بگیرد. وی خاطرنشان 
کرد: شهرداری در مورد برخورد قاطع با 
این دست فروشان باید به طور کامل مورد 

حمایت دستگاه های اجرایی باشد.
فرماندار قم اظهار کرد: باید به طور قاطع 

برخورد شود بسیاری از این افراد حاضر 
نیستند به دلیل سود بالای دست فروشی 
از این کار دست یابند از این رو نباید با نگاه 

ترحمی به این قضیه نگاه کرد.
نباید اجازه توسعه دستفروشی 

داده شود
 مدیرکل سابق فرهنگی و اجتماعی 
استانداری قم با اشاره به لزوم شناسنامه دار 
اجازه  نباید  گفت:  دست فروشان  کردن 
توسعه دست فروشی و فروش دام های غیر 

مجاز را در سطح استان بدهیم. 
ابراهیم حاج مظفری در جلسه کارگروه 
اجتماعی و فرهنگی استان که پیش از 
معاونت  جلسات  سالن  در  دیروز  ظهر 
سیاسی اجتماعی استانداری قم برگزار شد، 
با اشاره به دو مقطع زمانی خدمت خود 
در جهاد دانشگاهی و بهزیستی قم اظهار 
داشت: شرایط اجتماعی حاکم در جامعه 
در دوران دفاع مقدس زبان زد است چرا که 
استکبار جهانی با همه توطئه های خود 

نتوانست ملت ما را از پای در آورد.
مدیرکل سابق فرهنگی و اجتماعی 
استانداری قم با اشاره به اینکه در دوران 
خدمت خود در بهزیستی به دنبال خدمت 
آسیب های  بحث  افزود:  بودیم،  محوری 

فرآیند  طی  جامعه ای  هر  در  اجتماعی 
زندگی و گذر زمانی که دارد، گریز ناپذیر 
است و آسیب اجتماعی مسئله ای نیست 

که از کنار آن به آسانی عبور کرد.
حاج مظفری خاطر نشان کرد: آسیب 
در  نشود،  مدیریت  اگر خوب  اجتماعی 
جامعه به سرعت گستردش می یابد و از 
کنترل خارج می شود به عنوان نمونه طلاق 
یک آسیب اجتماعی است که اگر به خوبی 
کنترل نشود گسترش یافته و دامن گیر 

بسیاری از خانواده ها را می گیرد.
وی با بیان اینکه خیرخواهی برای مردم 
و خیرخواهی برای پیشرفت با هم افزایی و 
خاطر نشان  است،  شدنی  انجام  همدلی 
کرد: آسیب های اجتماعی تنها منشأ آن 
فقر نیست و بیشتر آسیب ها منشأ فرهنگی 
و اجتماعی دارد و باید به این مسئله توجه 
داشت و همه دستگاه های اجتماعی استان 
باید در راستای خدمت به مردم اهتمام 

داشته باشند.
لزوم  به  اشاره  با  مظفری  حاج 
شناسنامه دار کردن دست فروشان گفت: 
نباید اجازه توسعه دست فروشی و فروش 
استان  سطح  در  را  مجاز  غیر  دام های 

بدهیم.

فرماندار قم:

نباید به دست فروشی نگاه ترحمی داشت


